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U IME REPUBLIKE HRVATSKE

PRESUDA

Zupanijski sud u Poiegtr, u vijedu u sastavljenom od sudaca toga suda, Predraga
Dragideviia kao predsjednika vijeta, a Jasne Zrfudil i Zarka Kralja kao dlanova v4eca, uz
sudjelovanje Tatjane Obradovid kao zapisnidara, u kaznenom predmetu protiv optuZenika
DAMIRA KUFNERA i dr., zbog kaznenih $elaiz dl. 120. st. 1. Osnovnog krividnog zakona
Republike Hrvatske (dalje: OKZRH), povodom optuZnice Zupanijsko g drilavnogodvjetni5tva
iz Po1ege broj K-DO-14107-127 od 12. kolovoza 2008. godine, nakon odrlane glavne javne
rasprave, u nazodnosti zamjenice ZOO u PoZegi BoZene Jurkovid, prvooptuZenika Damira
Kufnera, drugooptuZenika Davora Simi6a, tre6eoptuZenika Pavla VancaSa, detvrtooptuZenika
Tomice Poletta, petooptuZenikaZeljka Tutiia i SestooptuZenika Antuna lvezi(a, te njihovih
branitelja, odvjetnika Jovana Doneskog branitelja prvooptuZenika, odvjetnika Marka
Dumandida, branitelja drugooptuZenika, odvjetnika Zellka Damjanca, branitelja
tredeoptuZenika, odvjetnika Branka Baridevida, branitelja detvrtooptuLenika, odvjetrice
Gordane Grube5a, braniteljice petooptuZenika i odvjetnika Domagoja Milidevida, branitelja
SestooptuZenika, dana 13. oZujka 2009. godine

presudio je

_ prvooptuZenik DAMIR KUFNER zvani Kufi,   
          

          
      

        
 nalazio se u pritvoru od 19. veljade do 25. srpnja 2008., te od 28. srpnja 2008.

pa do 13. oZujka 2009. godine

drugooptuienik DAVOn SMId,    
            

   
       

            
nalazio se u pritvoru od od 19. veljade do 25. srpnja 2008., od 28. srpnja

do 22. prosinca 2008., i od 9. sijednja do 17. veljade 2009. godine;
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tredeoptuienik PAVAO VANCAS zvani Dida,     
       

       
           

          

     nalazio se u pritvoru od 21. oZujka do 22. prosinca 2008.
godine;

ietvrtooptuienik TOMICA POLETTO,     
          

       
       

     nalazi se u pritvoru od2l. oZujka 2008. godine;

petooptuZenit Znf,.fKO TUTIC zvani Eki,     
       

     
        

          nalazi se u pritvoru od2l. oLqka
2008. godine;

SestooptuZenik ANTUN IVEZIC zvari Braja,  
          

     
       

     nalazi se u pritvoru od2l. oZujka 2008. godine

krivi su

5to su:

prvooptuienik Damir Kufner sam:

L. u mjesecu studenom 1991. godine, tijekom obrane Sireg podrudja Pakraca od
oruZanih napada paravojnih formacija pobunjenog dijela srpskog stanovni5tva i pridruZene
tada5nje Jugoslavenske narodne armije, u prostorijama motela ,,Ribarska koliba" na
ribnjacima u mjestu Marino Selo, a prethodno odlukom Staba teritorijalne obrane Pakrac da se

na podrudju Pakraca iz redova dragovoljaca Zbora narodne garde formira vod vojne policije
koji 6e djelovati na podrudju Pakraca, kao nadelnik za sigumost Staba teritorijalne obrane
Pakrac preuzev5i obvezu da vr5i odabir i provjeru dragovoljaca sposobnih za vrSenje zadataka
vojnih policajaca, ukljudio se u organiziranje, a zatim i faktidno preuzeo zapovjedni5tvo
postrojbe pod formacijskim nazivom ,,Vod vojne policije YP 3026 pi 76. samostalnom
bataljunu Zbora narodne garde", baza kojeg voda se nalazila u ,,Ribarskoj kolibi" - te je
protivno odredbama dl. 3. st. l. tod. a), dl. 13. i dl. 32. lV Zenevske konvencije o za5titi
gradanskih osoba u wijeme rata od 12. kolovoza 1949. te dl. 86. i 87. Dopunskog protokola
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Zenevskim konvencijama od 12. kolovoza 1949. o zaltiti medunarodnih oruZanih sukoba
(Protokol I od 8 lipnja 1977.) kao faktidki zapovjednik navedenog voda, kada je obavije5ten
od strane pripadnika voda vojne policije Damira Jiraseka da mje5tani Kipa srpske

nacionalnosti posjeduju oruZje vojnog porijekla, a koji pripadnik voda je u bazu u Marinom
Selu dana 13. studenoglggl. priveo tri srpska civila: Petra Popovida, Nikolu Krajnovi6a i
Milana Popovi6a, zatekav5i ih kako kopaju rovove sakriv5i oruZje u obliZnje grrnove, u dva
navrata naredio pripadniku voda vojne policije Damiru Jiraseku da sa grupom pripadnika
voda uhiti i dovede u improvizirani zatvor radi ispitivanja srpske civile kod kojih je
pronadeno oruZje urudiv5i popis ku6a u kojem bi se oruZje trebalo nalaziti, pa su pripadnik
voda Vojne policije Damir Jirasek i za sada neidentificirani pripadnici voda u razdoblju od 13.

do 16. studenog 1991. iz Kipa u improvizirani zatvor u Marinom Selu uhitili i doveli civile
Jovu Krajnovi6a, Miju Krajnoviia, Branka Stankovi6a, Peru Novkovi6a, MUu Danojevi6a,
Gojka Gojkovi6a, Savu Gojkovi6a, Branka Bundiia, Nikolu Gojkovi6a, Miju Gojkovi6a,
Filipa Gojkoviia i Jovana Popovi6a, te su ih, za sada poimenidno neutvrdeni pripadnici voda,
zajedno sa ved ranije dovedenim civilima Petrom Popovicem, Nikolom Krajnoviiem i
Milanom Popoviiem, & po njegovoj zapovijedi, zatvorili i dr1ali u podrumu baze koji je
odreden kao zatvor, a pojedini pripadnici voda iste civile fizidki i psihidki zlostavljali na nadin
da su ih prikljudivali na induktor i pu5tali struju, sjekli u5i, rezali po prsima i solili rane, gazlli
nogama, tukli metalnim Sipkama i drvenim palicama postavljajuii pitanje ,,Sto im je
posljednje /,elja'', te su u razdoblju od 15. do 20. studenoga 1991. li5eni Zivota Mijo
Danojevi6, Gojko Gojkovid, Pero Novkovi6, Savo Gojkovi6, Branko Bundi6, Nikola
Gojkovii, Mijo Gojkovi6, Jovan Popovi6, Nikola Krajnovii i Milan Popovi6, dok se kao
nestali vode Filip Gojkovi6 i Petar Popovi6, a prelivjeli su samo Mijo i Jovo Krajnovi6 te
Branko Stankovi6 koji su dana 25. studenog 1991. iz zatvora odvedeni i predani u Policijsku
postaju Daruvar,

d a k I e, kr5eii pravila medunarodnog prava za vnlene oruZanog sukoba
naredio protuzakonita zatvaranja civilnog stanovni5tva,

prvooptuZenik Damir Kufner sam:

2. tijekom mjeseca studenog 1991. godine, u prostorijama motela ,,Ribarska
koliba" na ribnjacima u Marinom Selu, prvooptuZenik Damir Kufner kao faktidni zapovjednik
postrojbe dragovoljaca pripadnlka Zbora narodne garde, sa Sireg podrudja Pakraca, pod
formacijskim nazivom ,,Vod vojne policije VP 3026 Pakrac pi 76. samostalnom bataljunu
Zbora narodne garde", postupio protivno odredbama dl. 3. st. 1. tod. a), dl. 13. i dl. 32. IY
Zenevske konvencije o za5titi gradanskih osoba u wijeme rata od 12. kolovoza 1949. te dl.
86. i dl. 87. Dopunskog protokola Zenevskim konvencijama od 12. kolovoza 1949. o zaltiti
Lrtava medunarodnih oruZanih sukoba (Protokol I od 8. lipnja 1977.), tako Sto je, znajuci da
su u razdoblju od 13. do 16. studenogl99l. u podrum ,,Ribarske kolibe" dovedeni i zatvoreni
mje5tani sela Kip i to Jovo Krajnovi6, Mijo Krajnovi6, Branko Stankovid, Nikola Krajnovii,
Petar Popovi6, Pero Novkovi6, Milan Popovii, Mijo Danojevid, Gojko Gojkovi6, Nikola
Gojkovid, Branko Bundi6, Mijo Gojkovid, Filip Gojkovi6, Jovan Popovii i Savo Gojkovii,
pod sumnjom da posjeduju oruije vojnog porijekla, a zatim, da su u podrum smje5teni i
zatodeni srpski civili iz sela Klisa dovedeni u razdoblju od 12. do 15. studenog 1991. od
strane pripadnika vojske 76. bataljunaZbora narodne garde radi izmjeStanjazbogratnih

-J
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operacija u Klisi, te od za sada poimenidno neutvrdenih pripadnika voda vojne policije pi 76.
bataljunu zatvoreni u podrum i to Jovo 1estic, Jovo Popovii, Kuki6 Slobodan, Rade
Gojkovi6, Savo Maksimovii, Cicvara Josip i Nikola lvanovi6 iz Pal<radkih Batinjana, kao i
Zenske civilne osobe Milka Bundi6 i Jeka 2esn6, znajuli za nezakonite postupke, te da bi
mogli biti mudeni i psihidki zlostavljani, propustio poduzeti mjere da takva postupanja sprijedi
i suzbije, pristajuii na njihove posljedice pa su tako pripadnici voda vojne policije:

- dana 15. studenog 1991. u podrumu ,,Ribarske kolibe" SestooptuZenik Antun lvezil
zvani Braja, detvrtooptuZenik Tomica Poletto, petooptuZenik Zeljko Tttic zvani Eki,
zajedno sa za sada neidentificiranim pripadnicima voda po nadimku Vlado Kec i
Drago, zatodene srpske civile Filipa Gojkoviia, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkoviia,
Jovu Popoviia i Slobodana Kukida udarali po tijelu metalnim Sipkama, gumenim
palicama, drvenim batinama, a Slobodanu Kuki6u je optuZenik Antun lvezic zvani
Braja noZem po prsima zarezao kriL, te mu je u ranu stavljao sol, da bi ih potom
utovarili u kamion i odvezi u pravcu Ilove, gdje im se gubi svaki trag, a tijela Nikole
Gojkovi6a i Josipa Cicvare pronadena su 5. prosinca 1991. te je obdukcijom utvrdeno
da je Nikola Gojkovi6 umro zbog strijelnih rana tijela i udova, a uzrok smrti za Josipa
Cicvaru su strijelne ozljede glave, trupa i udova,

- dana 16. studeno glggL detvrtooptu kenlkTomica Poletto, petooptuZenik Zeljko
Tuti6 i neidentificirana osoba po nadimku Vlado Kec, pripadnik voda Vojne
policije, izurdarali metalnom Sipkom te rukama i nogama po tijelu i glavi Miju
Danojevi6a koji je uslijed batinanja dobio srdani udar i na stolici u podrumu baze
umro, a njegov le5 pronaden je 17. studenog 1991. u Marinom Selu u putnom jarku uz
cestu, a na tijelu Mije Danojevi6a su pronadeni krvni podljevi prednje strane grudnog
ko5a i rana nagnjedina desne obrve,

- dana 17. studenog 199I. za sada neidentificirani pripadnici voda po nadimku Vlado
Kec i Drago zatodenika Jovu Krajnoviia tukli nogama i rukama po tijelu i skakali
po njemu,

- dana 18. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto sa za sada neutvrdenim
pripadnicima voda vojne policije tukao Jovu Krajnovida, a zatim su u prostorije
zatvora pustili vodu iz ribnjaka, tako da su svi uhidenici morali dudati na betonskoj
gredi i izdignutoj iznad vode kako se ne bi smodili i smrzli obzirom na godi5nje doba,

- odmah potom detvrtooptuZenik Tomica Poletto u prisutnosti za sada neidentificiranih
pripadnika voda poveo na ispitivanje uhi6enika Jow Krajnovi6a, diktirali mu Sto treba
napisati o oruZju koje posjeduju mje5tani sela Kip, a zatim je zavezan za stolicu, te mu
je detvrtooptuZenik Poletto na noZne prste privezao Licu i spojio sa induktorom i
proizvodio struju, tako da se Jovo Krajnovi6 tresao do iznemoglosti,

- dana 19. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto, SetooptuZenik Antun
Ivezif zvani Braja i za sada neutwdeni pripadnik voda vojne policije po nadimku
Vlado Kec mlatili Branka Bundi6a, Jovana Popovida i Jovu Zesti6a, polijevali ih
vodom, uslijed dega je Jovo Zesti6 preminuo, dok su Branka Bundi6a i Jovana
Popovida odvezli navodno doktoru, da bi le5evi Banka Bundiia i Jovana Popovi6a bili
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pronadeni 5. prosinca 1991. na podrudju izmedu Pakradke Poljane i Marinog Sela, a
obdukcijom je utwdeno da je uzrok smrti Branka Bundi6a trinaest prostrijelnih rana
glave i trupa, te lijeve nadlaktice koji prostrijeli su i5li od straga prema naprijed, a

Jovo Popovii je zadobio vi5estruke prijelome kostiju nosa sa hematomima po licu,
ledima, debelome mesu, cijelom trupu, i sedam prostrijelnih rana vrata i trupa Sto je
prouzrokovalo smrt istoga,

- dana 20. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto, SestooptuZenik Antun
Ivezil Braja te za sada neidentificirani pripadnici voda Vojne policije po nadimku
Vlado Kec i Drago, te jo5 jedna neidentificirana osoba, zapovjedlli svim zatodenim
civilima da medusobno jedan drugog polijevaju vodom, Smrkom, zbog degaje Rade
Gojkovii umro, a tukli Jovu Krajnoviia pri demu mu je nepoznati pripadnik voda
Vojne policije slomio deljust, SestooptuZenik Antun lvezic prosjekao uho Nikoli
Krajnovidu i u otvor stavio metak, a detvrtooptuZenik Tomica Poletto ga prikljudio na
induktor i pustio struju zbog dega se Nikola Krajnovii nekontrolirano tresao, da bi
potom Antun lvezic zvani Braja odsjekao istome uho, Sto je udinio i Savi Gojkoviiu,
Peri Novkovidu i Milanu Popovidu odsjekavSi im oba uha, a zatim zasjekao resicu
uha Miji Krajnovidu narediv5i istome da pojede uho Save Gojkovida Sto je ovaj i
udinio, a potom su Savu Gojkovi6a, Penr Novkovida i Milana Popoviia izveli iz
zatvora i odveli u nepoznatom smjeru, a iduieg dana njihova tijela sahranjivali su
preZivjeli civili,

- u razdoblju od 15. do 20. studenog 1991. za sada nepoznati pripadnici voda vojne
policije zlostavljali i mudili uhiienike Peru Popovida, Gojka Gojkovi6a, Miju
Gojkovi6a i Savu Maksimovila, a zatim ih odvezli u nepoznatom pravcu, da bi dana
5. 12. 1991. na podrudju izmedu Pakradke Poljane i Marinog Sela bila pronadena
mrtva tijela Gojka Gojkovi6a i Mije Gojkovi6a, a na tijelu Gojka Gojkovi6a su
pronadeni krvni podljevi koZe desnog obraza, auzrok smrti je osam strijelnih rana
trupa, dok su uzrok smrti Mije Gojkovida mnogobrojne strijelne rane vrata, trupa i
udova,

- dana 24. studenog 1991. detvrtooptuZenik Poletto i petooptuLentk Leljko Tutii
zvani Eki gumenim palicama tukli zatodenike Branka Stankoviia, Jovu Krajnovi6a i
Miju Krajnoviia, dok ih u tome nije sprijedio pripadnik vojne policije po imenu
Drago,

- a mudenja i zlostavljaqa preZivjeli su Mijo i Jovo Krajnovid, Branko Stankovi6,
Nikola Ivanovi6, te Milka Bundid i Jeka Zesti6, dok su liSeni LivotaMijo Danojevid,
Gojko Gojkovii, Branko Bundi6, Nikola Gojkovi6, Mijo Gojkovi6, Jovan Popovii
Cicvara Josip, Nikola Krajnovi6, Rade Gojkovii, Petar Popovi6, Milan Popovi6, Pero
Novkovid i Savo Gojkovii, a kao nestali se vode Filip Gojkovi6, Jovo Zesti6, Savo
Maksimovid, Jovo Popovii i Kuki6 Slobodan,

d a k I e, kr5eii pravila medunarodnog prava zavijeme oruZanog sukoba, iako
je bio duLan propustio sprijediti da se civilno stanovni5tvo ubija, da se prema njemu
nedovjedno postupa i da se isto protuzakonito za.tvara,
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3. u razdoblju od 1. prosinca 1991. do 31. sijednja 1992.u Marinom Selu -
motelu ,,Ribarska koliba"i kao formalni i faktidni zapovjednik 1. voda, 2. (eta,69. bataljuna
Vojne policije Operativne zone Bjelovar, koji vod je nastao odlukom zapovjedni5tva
Operativne zone Bjelovar da se vod Vojne policije pi 76. samostalnom bataljunu Zbora
narodne garde - Pakrac (VP 3026 - kojega voda je bio pripadnik) pridruZi navedenom
zapovjedni5tvu, te je 1. prosinca 1991. on i imenovan zapovjednikom, postupio protivno
odredbama dl. 3. st. l. tod. a), dl. 13. i dl. 32.IV Zenevske konvencije o za5titi gradanskih
osoba u vrijeme rata od 12. kolovoza 1949. te dl. 86. i dl. 87. Dopunskog protokola
Zenevskim konvencijama od 12. kolovoza 1949. o za5titi Zrtava medunarodnih oruZanih
sukoba (Protokol I od 8. lipnja 1977.), tako Sto je, znajuti kao pripadnik voda da su sredinom
studenoga 199I. bez osnova uhi6eni i zatvoreni civili mjesta Kip i Klisa, smje5teni u
podrumske prostorije motela na ribnjacima, da su zlostavljani i mudeni od strane pojedinih
pripadnika voda a zatim mnogi od civila nestali, a kao zatodenici ostali i dalje civili Milka
Bundi6, Jeka Zesti6, Nikola lvanovi6 i Branko Gruji6, kao zapovjednik propustio poduzeti sve
mjere da se isti oslobode, te da se sprijede i suzbiju sve vrste zlostavljanja, pa su pojedini
pripadnici voda tjerali zatodenike da diste prostorije motela, diste im cipele, crjepaju dwa za
ogrjev, da preko dana borave ispred motela ilol,e drva te se tako griju, nedozvoljavajuii im da
po danu budu u unutraSnjosti motela, a nodu su bili zakljudavani u jednu prostoriju motela u
kojoj su vr5ili i nuZdu,

d a k I e, krSe6i pravila medunarodnog prava za wijerne oruZanog sukoba, iako
je bio duLan, propustio sprijediti da se prema civilnom stanormi5tvu nedovjedno postupa i da
se isto protuzakonito zafuara,

ietvrtooptuZenik Tomica Poletto,
petooptuienik Zeljko Tuti6 zvani Eki i
Sestooptuienik Antun Ivezid zvani Braja

4. u vremenskom razdoblju od 13. do konca studenog I99!., tijekom obrane
Sireg podrudja Pakraca od oruZanih napada paravojnih formacija pobunjenog dijela srpskog
stanovni5tva i pridruZene Jugoslavenske narodne armije, u prostorijama motela ,,Ribarska
koliba" na ribnjacima u mjestu Marino Selo, u kojim prostorijama se nalazila baza,,voda
vojne policije (VP 3026) pn 76. samostalnom bataljunu Zborc narodne garde" kojeg su bili
pripadnici, detvrtooptulenik, petooptuZenik i SestooptuZenik - kada su u razdoblju od 13. do
16. studenog 1991. civili srpske nacionalnosti, stanormici sela Kip, a pod sumnjom da
sakrivaju oruLje vojnog porijekla nakon Sto su im pretresene kude, od strane Damira Jiraseka
i poimenidno nepoznatih pripadnika ovoga voda su dovedeni, uhi6eni i zatvoreni u
improvizirani zatvor smje5ten u podrumu,,Ribarske kolibe", Jovo Krajnovid, Mijo Krajnovid,
Branko Stankovi6, Nikola Krajnovi6, Petar Popovi6, Pero Novkovii, Milan Popovi6, Mijo
Danojevi6, Gojko Gojkovii, Nikola Gojkovid, Branko Bundii, Mijo Gojkovid, Filip
Gojkovi6, Jovan Popovid i Savo Gojkovid, a radi izmjestanja dovedeni iz sela Klisa, i zatod,eni
u podrumu Jovo Zesti6, Jovo Popovi6, Kuki6 Slobodan, Rade Gojkovi6, Savo Maksimovi6,
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Nikola Ivanovid, Josip Cicvara kao i Zenske civilne osobe Milka Bundii i Jeka Zestic,
protivno odredbama dl. 3. st. 1. tod. a), dl. 13. i dl. 32. lV Zenevske konvencije o za5titi
gradanskih osoba u wijeme rata od 12. kolovoza 1949., detvrto, peto i SestooptuZenik, bilo
pojedinadno, bilo zajedno dinili:

a) dana 15. studenog 1991. u podrumu ,,Ribarske kolibe" SestooptuZenik Antun lvezil
zvani Braja, detvrtooptuLenlk Tomica Poletto, petooptuZenik Zeljko Tuti6 zvani Eki,
zajedno sa, za sada, neidentificiranim pripadnicima voda po nadimku Vlado Kec i
Drago, zatodene srpske civile Filipa Gojkoviia, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkovi6a,
Jovu Popoviia i Slobodana Kuki6a udarali po tijelu metalnim Sipkama, gumenim
palicama, drvenim batinama, a Slobodanu Kukiiu Antun lvezil zvani Braja noZern je
po prsima zarezaokiL,te mu u ranu stavljao sol, da bi ih potom utovarili u kamion i
odvezi u pravcu Ilove, gdje im se gubi svaki trag, a tijela Nikole Gojkovida i Josipa
Cicvare pronadena su 5.prosinca l99l.g. i obdukcijom je utvrdeno da je Nikola
Gojkovid umro zbog strijelnih rana tijela i udov4 a uzrok smrti za Josipa Cicvaru su
strijelne ozljede glave, trupa i udova,

b) dana 16. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto, petooptuZenik Zeljko Tutic
zvari Eki i neidentificirana osoba po nadimku Vlado Kec, pripadnik istog voda,
izudarali metalnom Sipkom, rukama i nogama po tijelu i glavi Miju Danojeviia koji je
uslijed batinanja zadobio srdani udar i na stolici u podrumu baze umro, a njegov le5
pronaden je 17. studenog 1991. u Marinom Selu, u putnom jarku a na tijelu istoga
pronadeni su krvni podljevi prednje strane grudnog ko5a i rana, nagnjedina desne
obrve,

dana 18. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto sa) za sada, neutvrdenim
pripadnicima ovoga voda, tukao Jovu Krajnovida i zatim su u prostrij e zavora pustili
vodu iz ribnjaka, tako da su svi uhi6enici morali dudati na betonskoj gredi izdignutoj
iznad vode da se ne bi smodili i smrzli, obzirom na godi5nje doba,

odmah potom detvrtooptuZenik Tomica Poletto u prisutnosti za sada nepoznatlh
pripadnika voda, poveo na ispitivanje uhi6enika Jovu Krajnoviia, diktirali mu Sto
treba napisati o oruZju koje posjeduju mje5tani sela Kip, zavezali ga za stolicu dok mu
je detvrtooptuZenik Poletto na noZne prste privezao Licu i spojio sa induktorom, a
zatim proizvodio struju, tako da se Jovo Krajnovi6 tresao do iznemoglosti,

dana 19. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto, SestooptuZenik Antun
Ivezi(, zvani Braja i, za sada, neutwdeni pripadnik ovog voda po nadimku Vlado Kec
mlatili Branka Bundiia, Jovana Popoviia i Jow Zesti6a, polijevali ih vodom uslijed
dega je Jovo Zestid preminuo, dok su Branka Bundiia i Jovana Popovida odvezli
navodno doktoru, da bi le5evi Banka Bundida i Jovana Popovi6a bili pronadeni 5.
prosinca 1991. na podrudju izmedu Pakradke Poljane i Marinog Sela, a obdukcijom je
utvrdeno da je uzrok smrti Branka Bundida trinaest prostrijelnih rana glave i trupa te
lijeve nadlaktice, diji je smjer bio od straga prema naprijed, a Jovan Popovi6 je
zadobio vi5estruke prijelome kostiju nosa sa hematomima po licu, ledima, debelome
mesu, cijelom trupu i sedam prostrijelnih rana vrata i trupa Sto je prouzrokovalo smrt
istoga,

c)

d)

e)
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0 dana 20. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto, SestooptuZenik Antun
Ivezic Braja, te, za sada, neidentificirani pripadnici ovoga voda po nadimku Vlado
Kec i Drago, te jo5 jedna neidentificirana osoba, zapovjedili svim zatodenim civilima
da se medusobno polijevaju vodom, Smrkom, uslijed dega je Rade Gojkovii umro, a
zatim tukli Jovu Krajnovi6a pri demu mu je nepoznati pripadnik voda slomio deljust,
SestooptuZenik Antun lvezi(, Braja prosjekao uho Nikoli Krajnovi6u i u otvor stavio
metak, a detvrtooptuZenik Tomica Poletto ga prikljudio na induktor i pustio struju od
dega se Nikola Krajnovid nekontrolirano tresao, da bi potom Antun Ivezi(, zvani Braja
odsjekao istome uho, Sto je udinio i Savi Gojkoviiu, Peri Novkovi6u i Milanu
Popoviiu odsjekav5i im oba uha, a zatim zasjekao resicu uha Miji Krajnovi6u
zapovjediv5i istome da pojede uho Save Gojkovi6a Sto je ovaj i udinio, a potom Savu
Gojkoviia, Peru Novkovida i Milana Popoviia izveli iz zatvora i odveli u nepoznatom
smjeru, a iduieg dana njihova tijela sahranjivali su preZivjeli civili,

g) dana 24. studenog 1991. detvrtooptuZenik Poletto i petooptuZenik Zeljko Tutii zvani
Eki gumenim palicama tukli zatodenike Branka Stankovi6a, Jovu Krajnovi6a i Miju
Krajnovi6a, dok ih u tome nije sprijedio pripadnik vojne policije po imenu Drago,

d a k I e, kr5e6i pravila medunarodnog prava za vrijeme oruZanog sukoba
ubijali, mudili nedovjedno postupali prema civilnim osobama i nanosili im velike patnje i
ozlijede tjelesnog integriteta i zdravlja,

tredeoptuZenik Pavao Vanca5 zvaniDida, sam

5. todno neutwdenih dana u veljadi 1992.g.u svojstvu zapovjednika 1. odjeljka,
u l. vodu, 2. dete,69. bataljuna Vojne policije Operativne zone Bjelovar stacioniranog tbazi
- motelu ,,Ribarska koliba" u Marinom Selu, u kojoj su bili zatodeni civili Milka Bundii, Jeka
i,estic, Nikola Ivanovii i Branko Gruji6, protiwo odredbama dl. 3. st. l. tod. a), dl. 13. i dl.
32. IY Zenevske konvencije o za5titi gradanskih osoba u vrijeme rata od 12. kolovoza 1949.,
zatodenicu u logoru Milku Bundi6, te zatodene civile Nikolu Ivanovi6a i Branka Grujida,
osobu dovedenu pod nepoznatim okolnostima koncem studenog 1991. u bant t Marinom
Selu, zlostavljao tako da je mu5ke zatodenike tjerao da se medusobno udaraju, a kada oni to
nisu dinili na njemu zadovoljavajuii nadin, sam ih udarao palicom i rukama po tijelu, da bi
zatodenicu Milku Bundii koja je pobjegla, azatim bila pronadena i wa6ena, nakon dovodenja
izudarao rukama i palicom po glavi i tijelu,

d a k I e, kr5eii pravila medunarodnog prava za vijeme oruZanog sukoba
mudio, nedovjedno postupao prema civilnim osobama i nanosio im velike patrije i ozlijede
tjelesnog integriteta i zdravlja,

dime su optuZenici Damir Kufner, Davor Simi6, Pavao Vanca5, Tomica
Poletto, Zellko Tuti6 i Antun Ivezic pod todkama l. do 5. podinili kaznena djela protiv
dovjednosti i medunarodnog prava, i to: prvooptuZenik Damir Kufner pod todkom 1. kazneno
djelo ratni zlodin protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. Osnovnog
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krividnog zakona Republike Hrvatske (dalje: OKZRH), te pod todkom Z.kazneno djelo, ratni
zlodin protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po d1.120. st. 1. OKZRH u svezi s dl.
28. istog Zakona, uz primjenu dl. 43. OKZRH; drugooptuZenik Davor Simie pod todkom 3.
kazneno djelo ratni zlodin protiv civilnog stanovniStva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1.

OKZRH u svezi s dl. 28. istog Zakona; tre6eoptuZenik Pavao Vanca5 pod todkom 5. kazneno
djelo ratni zlodin protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OI(ZRH;
detvrtooptuLenik Tomica Poletto pod todkom 4. a), b), c), d), e), D, g) kazneno djelo ratni
zlodin protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. l. OKZRH;
petooptuZenik Zeljko Tuti6 pod tokom 4. a), b) i g) kazneno djelo ratni zlodin protiv civilnog
stanovni5tva opisano i kaZnjivo po d1.120. st. l. OKZRH; i SestooptuZenik Antun Ivezid pod
todkom 4. a), e) i f) kazneno djelo ratni zlodin protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo
po dl. 120. st. 1. OKZRH.

pa se:

I.optuZeniku Damiru Kufneru temeljem dl. 120. OKZRH, uz primjenu dl.
38. st. l. tod.2.idl.39. st. 1. tod. 1. OKZRH zakazneno djelopodtod. l. izrekeutvrduje
kaznazatvora u trajanju od I (iedne) godine;

azakazneno djelo pod tod. 2. temeljern dl. 120. uz primjenu dl. 38. st. 1. tod. 2.
i dl. 39. st. 1. tod. 1. OKZRH utwduje mu se kaznazatvorau trajanju od 4 (ietiri) godine;

I.opt. DAMIRA KUFNERA se terneljem dl. 43. st. 2. tod. 2. OKZRH

osutluje

na jedinstvenu kaznu zatvora u trajanju od 4 (ietiri) godine i 6 (5est)
mJesecr.

Il.optuienika DAVOru SIWttiA se temeljern dl. 120. Ol<ZfuH,vzprimjenu
dl. 38. st. 1. tod. 2. i dt.39. st. 1. tod. 1. OKZRH

osutluje

na kaznu zatvora u trajanju od I (iedne) godine,

Ill.optuienika PAVLA
primjenu dl. 38. st. 1. tod. 2. i 81.39. st. 1.

VANCASA se temeljern dl. 120. OKZRH, 1rz

tod. 1. OKZRH

osutluje

na kaznu zafrora- u trajanju od 3 (tri) godine;
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IV.optuienika TOMICU POLETTA se, terneljem dl.l20. OKZRH

osuduje

na kaznu zatvort u trajanju od 16 (Sesnaest) godina;

V.optuZenit<a ZU,.ffA TUTIdA se, temeljem dl.l20. OKZRH

osutluje

na kaznu zatvora u trajanju od 12 (dvanaest) godina,

Vl.optuienika ANTUNA MZICA se, temeljem dl. 120. OKZRH, uz
primjenu dl. 110. Zakona o sudovima zamladeL (,,NII\tr" llll97)

osutluje

na kaznu zatvora u trajanju od 10 (deset) godina.

Temeljern dl. 63. Y:Z optvlenicima se u izredene kazne zatvora uradunava
wijeme provedeno u pritvoru i to l.optuZeniku Damiru Kufneru od 19. veljade do 25. srpnja
2008. godine i od 28. srpnja 2008. godine pa do 13. oZujka 2009, godine; Il.optuZeniku
Davoru Simi6u od 19. veljade do 25. srpnja 2008. godine, od 28. srpnja do 22. prosinca 2008.
godine i od 9. sijednja do 17. veljade 2009. godine; Ill.optuZeniku Pavlu Vanca5u od 21.
oZujka do 22. prosinca 2008. godine, a optuZenicima Tomici Poletto, leljku Tutidu i Antunu
Iveziiu od2l. oZujka 2008. godine pa dalje.

Temeljem dl. 122. st.4. Zakona o kaznenom postupku (,,NII{" br. ll0l97,
27198, 58199, lI2l99, 58102, 143102 i 115106, dalje: ZKP) optuZenike se oslobada obveze
naknade tro5kova kaznenog postupka iz (:1. 119. st. 2. tod,. l-6. ZY\P u cijelosti.

ObrazloZenje

Zupanijsko dri,avno odvjetni5tvo u PoZegi podnijelo je ovom sudu uvodno
navedeni optuZni akt broj K-DO-14/07-127 od 12. kolovoza 2008. godine kojim se I.opt.
Damiru Kufneru, pod tod. 1 stavlja na teret kazneno djelo ratnog zlodina protiv civilnog
stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. l. OKZRH, a pod tod.2a kazneno djelo ratnog
zlodina protiv civilnog stanovni5tva opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OKZRH u svezi s dl.
28. istog Zakona. DrugooptuZeniku Davoru Simidu se pod tod.2a) i 2b) stavlja se na teret
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kazneno djelo ratnogzlodina protiv civilnog stanovni5tva opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. l.
OKZRH, u svezi s dl. 28. istog Zakona. Tre6eoptuZeniku Pavlu Vanca5u stavlja se na teret
pod todkama 3d) i 3k) kazneno djelo ratnog zlodina protiv civilnog stanovni5tva, IV.opt.
Tomici Polettu pod tod. 3a), b), c), d), e), 0, i g), V.opt. ZeljkuTuti6u pod tod. 3a), b), i g), a
Vl.opt. Antunu lvezilu pod todkama3a), e) i 0, svima kazneno djelo ratnogzlodina protiv
civilnog stanovni5tva opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OKZRH.

Dana 18. veljade 2009. godine Zupanijsko drLavno odvjetni5tvo je dostavilo
Zupanijskom sudu u PoLegT djelomidno izmijenjenu optuZnicu u pravcu detaljnijeg
dinjenidnog opisa kaznenih djela za l.opt. Damira Kufnera pod tod. I i 2, IV.opt. Tomicu
Poletta, V.opt. ZeljkaTuti6a i Vl.opt. Antuna \vezilapod tod. 4.a),b), c), d), e), 0, g), dok je
pravna kvalifikacija kaznenih djela koja im se stavljaju na teret ostala ista. U odnosu na
Il.opt. Davora Simiia izmijenjen je dinjenidni i pravni opis, te je isti oznaden pod tod. 3

dispozitiva optuZnice. Izmijenjenom optuZnicom se Pavlu Vanca5u stavlja na teret kazneno
djelo dinjenidno i pravno opisano pod tod. 5 optuZnice.

Oditujudi se o optuZbi sva Sestorica optuZenika su izjavili da se ne smatraju
krivima za krividna djela koja su im predmetnom i izmijenjenom optuZnicom stavljena na
teret.

Prvooptuienik Damir Kufner je u svojoj obrani iskazao da je podetkom
1991. godine studirao veterinu na Veterinarskom fakultetu uZagrebu, da bi se 19. kolovoza
1991. g. vratio u Prekopakru jer su u to vrijeme Pakrac i Lipik bili ugroZeni od pobunjenidkih
snaga. Dana 17. listopada 1991. g. postavljen je za nadelnika za sigurnost i to usmenom
zapovijedi nadelnika zapovjedni5tva obrane Pakraca Antuna Brkljadiia. Odmah nakon toga
oti5ao je u Bjelovar gdje mu je nadredeni bio pukovnik Jordan Atanasoski od kojeg je dobio
zapovjedi da provjerava sigurnost na podrudju Novske, Grubi5nog Polja i Daruvara, a nakon
Sto se pro5irila zona oslobodenog podrudja formirana je Operativna grupa Pakrac koja je
takoder bila pod Operativnom zonom Bjelovar. Dana7. prosinca 1991. godine imenovan je za
nadelnika SIS-a Operativne grupe Pakrac, gdje ga je postavio brigadir Tom5i6, zapovjednik
Operativne grupe Pakrac.

Sto se tide kaznenog djela pod toi. I optuinice optuZenik se brani da on nije
preuzeo nikakvu obvezu da vr5i odabir i provjeru dobrovoljaca sposobnih za vr5enj a zadataka
vojnih policajaca, a niti je faktidno preuzeo zapovjedni5tvo tom postrojbom. Posebno
napominje da je njegova obveza bila kontroliranje stanja u postrojbama Hrvatske vojske jer je
tada vojna stega bila vrlo lo5a. Poznato mu je da je osnovan vod vojne policije kako bi
kontrolirao pripadnike oruZanih snaga, a osnovao ga je Stab teritorijalne obrane Pakrac. Zeljko
Spelii je u to wijeme bio poveznica izmedu civilnog i vojnog dijela i bio je zapovjednik za
Pakrac i on je osobno za zapovjednika tog interventnog voda odredio Gadafija, dija je zadala
bila da osnuje tu jedinicu, da odabere i obuii ljude i da ih nakon obuke uvede u borbu. Kao
takav Gadafi je sam birao ljude i lokaciju. PrvooptuZenik posebno napominje da je njegova
prava zadada u stvari bila da vr5i provjeru kompletnog zapovjednog kadra tako da je on
osobno w5io provj eru i za Gadafija, a kako se radi o stranom drZavljaninu, iz Liblje, njega je
kao stranca dodatno provjeravao i pukovnik Atanasoski. Gadafi je odabrao motel ,,Ribarska
koliba" smatrajudi da je to idealno mjesto za obuku vojnika. Uglavnom je u tu postrojbu
doveo svoje suborce iz Lipika i Dobrovca i to je bio prvi sastav toga voda. Ovaj vod je
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ustrojen koncem listopada ili podetkom studenog 1991. godine, a nakon toga bilo je potrebno

pribaviti svu opremu koja je nedostaj ala. Zbog toga su desto odlazili u Zagreb traleti preko

svojih poznanstava donacije od raznih firmi. Gadafi je bio zapovjednik do konca studenog

t191. godine kada je poginuo a na njegovo mjesto je do5ao Davor Simii. U Zagrebje oti5ao

13. ili pak 1a. studenog 1991. g.,zajedno sa Gojkom Brzicom i BoZidarom Lujancem, gdje je

boravio 7-8 dana,tako da u inkriminiranom periodu uop6e nije bio na podrudju Pakraca, a niti
na podrudju Marinog Sela. OptuZenik nadalje iskazuje da nikada nije Damiru Jiraseku izdao

n*idbg da srpske civile dovodi ubant u Marinom Selo, niti je bilo kada zapovjedio da bi se

srpski civili zatvorili i drZali u podrumu, jer je u spomom periodu, kakao je ved naveo, bio u

Zagrebu. Ne samo da nije bio faktidki zapovjednik predmetnog voda, ne samo da nije izdavao

zapovjedi i naredbe, ve6 u inkriminiranom periodu nije ni znao da bi srpski civili bili
zatvoreni ubaziu Marinom Selu.

Sto se tide kaznenog djela pod toi. 2 optuinice I.opt. ponavlja ved ono Sto je
rekao u svezi optuZbe pod tod. l, tj. da u inkriminiranom periodu nije ni znao da bi srpski

civili bili zatvoreni ubaziu Marinom Selu, pa samim time ne moLe biti odgovorarlza ono Sto

se dogodilo tim civilima. Po powatku iz Zagreba negdje oko 20. studenog 1991. godine prvi
put saznaje Sto se dogodilo s mjestanima sela Kip, tj. szlznao je da je Damir Jirasek tamo

napravio ,dar-mat'o i da je ubio 15-tak ljudi iz Kipa i o tome je odmah obavijestio

Atanasoskog, uz opasku da se ipak radi o neprovjerenim informacijama. Od njega je dobio
povratnu informaciju da poku5a Sto vi5e saznati o tim dogadajima. PrvooptuZenik nadalje

iskazuje da je negdje izmedu 20. ll. i l. 12. 1991. Damir Jirasek s jo5 nekolicinom vojnika
pod punim naoruZanjem do5ao po njega u improvizirani stacionar u Pakradkoj Poljani kod

Leljeznidke stanice, s namjerom da ga uhapsi. Poslije je saznao da je postdala mogudnost da

tom prilikom bude dak i ubijen, ali zahvaljuju6i BoZidaru Lujancu koji je u rukama imao

automatsku pu5ku do tog uhidenja nije doSlo. U razgovoru koji je uslijedio donekle je uspio

smiriti Damira Jiraseka i rastali su se relativno mirno, uz dogovor da 6e kad bude u mogu6-

nosti dodi u selo Kip i da ie se o svemu tome podrobnije raspraviti. Poslije se stvarno naiao s

Jirasekom i ovaj ga je odveo u selo Kip i pokazao te fortifikacijske uredaje gdje su srpski

civili pravili podlo5ke za minobacade. Nakon toga, 6.12. ponovno dolazi u Marino Selo da

ispita Nenadu no3i6u, zajedno s BoZidarom Lujancem. Tamo je zatekao i Davora Simi6a, ali
tom prilikom nije vido nikakve civilne osobe. Ponormo je do5ao u Marino Selo negdje krajem

prosinca da sazna nesto vi5e o tome Sto se tamo dogadalo i tom prilikom je razgovarao s

Brajom Grujidem koji mu je rekao da se u biti nema gdje watiti i da mu je bolje u motelu

nego kod kuie. Na pitanje zastupnice optuZbe da objasni za5to je u Bjelovar slao dopis sa

zaglavljern: ,,Hrvatska vojska, Vojna policija Pakrac i ispod toga SluZba Sigurnosti" u kojem

traZi odredenu kolidinu vojnih opasada za vojnu policiju, automatske puSke i slidno Lopt. je
iskazao da su u to wijeme svi poku5avali na sve moguie nadine pribaviti Sto vi5e potrebnog

naoruLanja i oprerne, pa je zbog toga u zaglavlje ubacio i taj dio s ciljem da se na neki nadin

impresioniraju osobe od kojih se to traZi. Na daljnje pitanje predsjednika vije6a za5to baS on

upuiuje takav zahtjev koji potpisuje i traZi opremu za vojnu policiju, kad, po vlastitim
rijedima, s tim vodom nije imao nikakve veze I.opt. je iskazao da se 24. ll. 1991. g. do

Gadafija vi5e nije moglo do6i jer je on bio na pakradkom rati5tu, tako da je on potpisao taj

zahtjev jer se u to wijeme smatralo da on ima najvi5e veza u Operativnoj zoni Bjelovar.

PrvooptuZenik je posebno iskazao da je izjava Damira Jiraseka da je on bio zapovjednik i
,,siva eminencija" voda obidna glupost, a isti ga tereti zato Sto je izvijestio Atanasoskog Sto se

dogada u Kipu i zbogtoga je Damir Jirasek bio i uhi6en.
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Drugooptuienik Davor Simie je u svojoj obrani iskazao da je studirbo
veterinu u Zagrebv kada je do5lo do ratnih zbivanja u Pakracu. Kako je to njegov rodni grad
dana 30. 9. 1991. g. javio se u krizni Stab grada Pakraca koji je bio dislocircn t Zagrebu na
Trgu Ante Stardevi6a. Tijekom listopada driaoje straZu pred tim kriznim Stabom, a podetkom
studenog upu6en je na I.opt. Damira Kufnera da mu se javi u Pakrac. Oti5av5i u Pakrac prvih
nekoliko dana spavao je u kuii u Poljani ili Antunovcu, a poslije je upu6en u ObrijeZ gdje je
zafitlio i odoru, ali oruZje jo5 nije dobio. Nakon 3-4 dana Damir Kufner ga je odveo do
ribnjaka u Marinom Selu i tamo ga upoznao s dovjekom po nadimku Gadafi kojeg mu je
predstavio kao zapovjednika. Sjeda se da je tamo proveo par dana i spavao u nekom stanu u
jednoj od ku6a, dok su neki vojnici spavali u motelu. Kako Gadafi nije provodio nikakvu
obuku, a vidio ga je samo par puta, zamolio ga je da ga pusti na nekoliko dana u Zagreb jer
jo5 nije upisao slijededu godinu na fakultetu. Gadafi ga je pustio i sje6a se da je do5ao u
Zagreb par dana prije pada Vukovara. U Zagrebuje ostao do 23. 11. 1991. kada je ispratio
brata NikSu u Ameriku, a po powatku se sjeia da nije vi5e mogao naii Gadafija. Naime, u to
vrijeme je bilo kritidno stanje na boji5tu u Lipiku i uskoro je duo da je u jednoj od operacija
Gadafi i poginuo. Uskoro je bio pozvan u krizni Stab u ObrijeZ i tamo mu je jedan od
nadelnika, ali ne zna koji, rekao da mora oti6i u Bjelovar gdje je oti5ao zajedno s Gojkom
Brzicom. U Bjelovaru su dobili zapovijed o formiranju voda vojne policije. Posebno iskazuje
da je postao zapovjednik toga voda 8. 12. 1991. godine, iako se u dokumentaciji vodi kao
zapovjednik od 1 . 12. Po dolasku u motel tamo je zatekao 4 civila dija imena se navode u
optuZnici, a radilo se o dvojici mu5karaca i dvije Lene za koje je pretpostavljao da su bili
srpske nacionalnosti. Htio ih je odvesti u Crveni l<r1L, ali su oni sami traZili da ostanu u motelu
bududi su imali svoju sobu, sanitarni dvor, a hranili su se kao i vojnici. U to vrijeme osobe
koje bi odlazile preko Crvenog kriZa obidno bi bile razmijenjene, a oni nisu Zeljeli napu5tati
svoje kuie, a s druge pak strane kuie su im bile u lo5ern stanju i trenutno se nisu imali gdje
vratiti. Posebno napominje da su se svi ti civili mogli kretati jer vani nije bilo nikakve Lidane
ograde i sl. koja bi sprijedila njihovo kretanje. Ukoliko bi nekome od njih zatrebali kakvi
lijekovi iste su mogli dobiti i sjeia se da im je on osobno nabavljao lijekove. Jednom
prilikom je nabavio lijekove Braji Grujii s kojim je ostao dobar i poslije rata, a kako je
uzgajao ovce po potrebi mu ih je dolazio lijediti. Da je ovaj smatrao bilo Sto lo5e o njemu
sigurno bi ga prijavio, tuZio i sl. . Sjeda se da je i Jeki Zestil u jednoj prilici donio lijekove. U
sobama motela bila su 4 kreveta, a sobe su na podetku sve bile dosta devastirane, da bi se s

vremenom adaptirale, a u nekoliko je bio osposobljen i sanitami dvor i moglo se tu5irati dak i
s toplom vodom. Sje6a se da su Milka Bundi6 i Jeka Zestil dolazile u njegovu sobu da bi se
powemeno tu5irale. Koliko se moZe sjetiti te sobe nisu bile zakljudavane, a na drugom kraju
sobe su bili stakleni prozori s francuskim balkonima koji nisu bili neka posebna zapreka ako
bi koji od tih civila htio izati preko balkona i pobje6i. DrugooptuZenik je nadalje iskazao da
nije znao kako i na koji nadin su ti civili do5li u motel, a njima se ba5 nije previ5e bavio jer je
imao mno5tvo obaveza oko provjera stanja na punktovima gdje su se desto javljali problemi.
Naime, imao je problema s pripadnicima voda jer je bio mlad, neiskusan i nisu ga slu5ali. Zato
je odludio da se Sto prije wati na fakultet, Sto je udinio u veljadi kad je razvojad,en Iz vojne
knjiZice je vidljivo da je u tom vodu bio rasporeden od I. 12. 1991. do 1. 2. 1992. godine kao
zapovjednik voda. Vod se popunjavao tijekom prosinca i sijednja, a brojao je ne5to vi5e od 35
vojnika koji su bili na kontrolnim todkama u Gaju, Badljevini i Brezinama. Na posebno
pitanje da li je o tim civilima obavijestio svoje nadredene ll.opt. je iskazao da je on odmah po
dolasku obavijestio svoje nadredene o tim civilima koje je zatekao u motelu, a i Kopljar i
Heged su prilikom obilaska motela osobno i vidjeli te ljude te razgovarali s njima. Kao Sto je
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ved prije rekao i njegovi nadredeni su dali moguinost tim civilima da se prijave u Crveni kriZ
Sto su oni odbili iz vef navedenih razloga. Medutim, prema njima se nije nedovjedno
postupalo i u svakom trenutku su mogli oti6iiz motela.

Tredeoptuienik Pavao Vanca5 je u svojoj obrani iskazao da se u drugoj
polovici studenog 1991. godine u Zagrebu javio u jedinicu Tomislava Merdepa, jer se

govorilo da ta jedinica ide u obranu lipidkog podrudja. U tu jedinicu se prijavio i zbog toga Sto

se u istu vei prije prijavio njegov brat, i zbog toga Sto je proveo djetinjstvo u Lipiku, od 6. do
15. godine. Autobusom je do5ao s ostalima do Kutine gdje je obavljen lijednidki pregled, a
nakon toga su predveder dovezeni na ribnjake u Marino Selo. On je s 20-tak osoba ostao u
motelu, a oni koji su do5li drugi dan bili su rasporedeni u Merdepovu jedinicu. Jedan
tamnoputi dovjek po nadimku Gadafi im je rekao da ie ostati u motelu, za&rtifi odore i bit ie
rasporedeni na punktove, a potom je do5ao jedan drugi dovjek i njih Sestoricu rasporedio na
punkt u Gaju. Kako je on bio najstariji pre5utno je postao voda. Treii dan do5ao je jedan
dovjek i dao im 6 remena bijele boje i prometnu palicu ,,STOP", koja je bila neispravna jer
nije svijetlila, ali ne moZe reii o kojoj se osobi radi. OptuZenik je posebno iskazao da je u
motelu upoznao jednu osobu po nadimku Ciro koja je kod sebe imala oruLje, i bio je opasan
vojnidkim remenom, pa je po njegovom izgledu zakljudio da se radi o zapovjedniku. Pored
njega u Gaju su jo5 bili Tomica Poletto, Antun Ivezic po nadimku Braja, kojeg je on nazvao
Lipicaner, a takoder i Zeljko Tuti6 kojeg je on zvao Fitipaldi, zato Sto je imao automobil
kojeg je vozio kao divljak. Tamo su jo5 bili Boro Ple5a, Goran Nikles i neka osoba po
nadimku Svabo. Od njih je samo Boro Ple5a bio naoruZan poluautomatskom pu5kom, dok
ostali nisu imali oruZje. Zadatak im je bio da w5e kontrolu vozilaiprolaza jer je zbog vojne
neorganiziranosti bilo pojedinaca koji su se bavili kriminalom. Sjeia se da im je 5. prosinca, a
mogude i dan kasnije, na punkt do5ao Davor Simie koji se predstavio kao zapovjednik. Tada
je tog dovjeka prvi puta vidio i duo. On im je izdao naredbu da se wii stroga kontrola, a
pronadenu robu su spremali u Vatrogasni dom u Gaju. U Gaju se zadr1ao do BoZiia 1991. g.

kada je dobio odsustvo zaBoLilne blagdane i oti5ao uZagreb. Po powatku je rasporeden na
punkt u Badljevinu. OptuZenik je posebno naveo da do 5. sijednja 1992. godine uopde nije bio
rasporeden u motelu u Marinom Selu, a samo bi povremeno dolazio tamo po hranu. Nakon
15. sijednja preselio se u motel gdje je zatekao 4 civila, i to dvojicu mu5karaca i dvije Zene

starije dobi, no nije znao njihovu nacionalnost. Poslije su mu te osobe rekle da su im kuie
spaljene i da nemaju gdje drugdje biti, a u motelu su imali i hranu i smje5taj. Obidno bi distili i
sprernali sobe i cijepali drva. Jedno g dana, za vnjerne njegovog deZurstva, nestala je jedna od
tihLena pa su ga suborci zafrkavali da je lo5e obavljao deZurstvo. Nakon nekog wemena tu
Zenu su prona5li i watili je u motel, a kako je bio ljut refleksno ju je dva puta o5amario i to
nisu bili jaki Samari. Svjestan je da to nije trebao udiniti i Zao mu je Sto je to uradio i sada se

kaje jer inade nema obidaj tu6i Zene. Posebno je napomenuo da tu Zenu nije tukao nikakvom
gumenom palicom. Na posebno pitanje predsjednika vijeia za5to je u istrazi rekao da je ta
Zena (Milka Bundii) pobjegla III.opt. je iskazao da nije imala razloga pobje6i jer nije bila
zarobljenik i mogla je oti6i kada je htjela. Sto se tide druge dvojice civila neistiniti su navodi
iz optuZmce da ih je tjerao da se tuku, a takoder nijednog od njih dvojice nije on osobno
tukao. Upravo suprotno, s njima je bio u dobrim odnosima, a kako su mu rekli da se bave
lovom i da imaju iskustva obojicu ih je vodio u lov oko motela, a oni su mu pokazivali kako i
Sto treba loviti. Na posebno pitanje tko ih je konholirao na punktu III.opt. je odgovorio da su
kontrole u stvari podele tek kad ie Simie postao zapovjednik. Pored Simida imao je jo5
zapovjednika Libijca Gadafija, a poslije Gojka Brzicu. Na daljnje pitanje iskazuje da ne moZe
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sa sigurno5iu todno precizirati datum kada je prvi puta doSao u Marino Selo, ali se sje6a da'je
sutradan pao snijeg. Inade, Antuna Ivezila je nazvao Lipicaner zbog toga Sto bi po zavr5etku
deZurstva na punktu bio prosto neuhvatljiv, jer je ,,lunjao" na sve strane i bilo ga je jako te5ko,
gotovo nemogude, uhvatiti, aZeljko Tuti6 je imao automobil crvene boje, misli da se radilo o
opel kadetu,kojeg je na sve strane vozio kao divljak. Na daljnje pitanje da jo5 jednom objasni
svoj iskaz u istrazi u svezi Milke Bundii kad je rekao da su ga drugi vojnici zadirkivali jer je
za wijeme njegovog deZurstva pobjegla III.opt. je iskazao da je u stvari bio ljut na nju zato Sto
je krenula prema podrudju koje je bilo minirano, jako nestabilno i mogla je tamo poginuti, tim
vi5e Sto nije bilo nikakvog razloga dabjelijer je bila slobodna i mogla je oti6i bilo gdje
drugdje. U biti ju je dva puta o5amario vi5e iz opravdanog straha Sto joj se sve moglo
dogoditi, jer je nlezina obitelj mogla ostati bez supruge i majke. Inade, kako je bio puno stariji
od ostalih suboraca s njima nije imao puno dodimih todaka, a pogotovo Sto su svi bili
neoZenjeni i kao takvi ,,slobodni strijelci". Sje6a se da je lvezil bio iz Lipika, Poletto iz
Dobrovca, a Tuti6 iz Pakraca. Na kraju svog iskaza III.opt. Pavao Vanca5 je u svezi svog
nadimka Dida objasnio da je taj nadimak rekao istraZnom sucu jer su ga tako svi zvali na
rati5tu bududi je vei u to wijeme dobio unuka koji sada ima2} godina.

ietvrtooptuienik Tomica Poletto je u svojoj obrani iskazao da se Hrvatskoj
vojsci pridruZio u rujnu 1991. godine. U to wijeme je imao zdravstvenih problema a jednom
prilikom je pao u nesvijest i bio odveden u bolnicu u Kutini, a potom u Popovadu gdje se
lijedio. Nakon toga negdje u studenom 1991. g. pristupio je vojnoj policiji, ali se ne moZe
todno sjetiti datuma. Po dolasku u motel u Marinom Selu Gadafi ga je uputio na punkt u
mjestu Gaj koji je drZao zajedno s drugim vojnim policajcima koje je u svom iskazu todno
naveo Pavao Vanca5. U Gaju je prona5ao jednu ku6u i tamo je Zivio sa svojom nevjendanom
suprugom Marom Bude i nije uop6e odlazio u Marino Selo na ribnjake sve dok se nije
razduZivao. Inade, on je rodom iz Dobrovca koji je pao u neprijateljske ruke, a kako je imao
zdravstvenih tegoba savjetovali su ga da ode na neko mirnije mjesto. Zapovjednici u vojnoj
policiji su mu bili: prvo Gadafi, poslije njega Davor Simii, a razdtLio se za vrijeme Gojka
Brzice.Iako je u istrazi rekao da ne poznaje Pavla Vanca5a, a niti Lel1ka Tuti6a svjestan je da
nije govorio istinu jer su tada i ova dvojica bili s njim u naselju Gaj. Nadredeni su imali
razumijevanja prema njegovim zdravstvenim tegobama pa je gotovo cijelo vrijeme boravio u
Gaju. Svi su suborci znali Sto znadi biti bez obitelji i tu su dinjenicu uvaZavali. On osobno
nije imao nikakav nadimak i njanu osobno nisu nikad dovozili hranu ve6 je hranu spremala
njegova vanbradna supruga. Pavao Vanca5 je nekad znao dodi kod njega na rudak, a sje6a se

da je u to vrijeme Zeljko Tuti6 vozio neko bijelo vozilo s kojim je imao prometnu nezgodu jer
je udario jednom prilikom u traktor i nije ni dudo Sto ga je Vanca5 zvao Fitipaldi. Na posebno
pitanje da li se kada povezao s Tutiiem u tom vozilu IV.opt. je konstatirao ,,Saduvaj BoZe da
bi se pozvao s njim u tom autu". Dakle, IV.opt. Tomica Poletto je kategoridan u svom iskazu
da u studenom uop6e nije dolazio na punkt u Marino Selo, nikoga nije mudio i zlostavljao, niti
bilo Sto znao uhiienim, zlostavljanim i ubijenim civilima.

PetooptuZenik Zeljko Tuti6 se u istrazi branio Sutnjom da bi na glavnoj
raspravi iskazao da je kao dobrovoljac sudjelovao u domovinskom ratu od kolovoza 1991. g.
kad se javio u Policijsku upraw Bjelovarsku. Naime Zelio se ukljuditi u obranu domovine i
svoga kraja. Polovicom rujna zaduLio je uniformu zajedno se s brati6em Tihomirom
Vukovi6em, a na njegov poziv, pridruZio se tenkovskoj jedinici i tako je podeo njegov ratni
put. Medutim, nije bio zadovoljan statusom pomoinika u tenkovskoj jedinici tako da je podeo
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razmi5ljati da pristupi u neku drugu formaciju gdje bi mogao vi5e doprinijeti obrani svoga
kraja. Medutim, u rujnu i tijekom listopada supruga mu je, zajedno s malim djetetom - starim
2 mjeseca, boravila kod tetka i tetke Planindi6 u Samoboru jer su bili prisiljeni iseliti iz svoje
ku6e u Kusonjama i tamo su se javljali probloni jer je u kuii bilo jako puno ljudi, izbleglica
izPakracai Kusonja. Molila ga je da ju poku5a premjestiti negdje drugdje gdje bi dijete i ona
imali bolje Zivotne uvjete. Krajem listopada brati6u Tihomiru Vukoviiu je rekao da odlazi u
Samobor kod Zene i djeteta da ih poku5a negdje drugdje skloniti, a jedino pametno rje5enje je
bilo da ih odvede kod sestre i Sogora Andi6 u mjesto Punat na otoku Krku, gdje je Sogorov
stric imao vikendicu. Tamo su oti5li negdje krajem listopada ili pak podetkom mjeseca
studenog. Boravak u mjestu Punat psihidki ga je smirio jer je konadno mogao biti sa svojom
obitelji, a tamo je bilo i puno poznatih ljudi s kojima je razgovarao. Medutim, iako je njegova
obitelj bila zbrinuta podela ga je gristi savjest i stalno se raspitivao o situaciji u Pakracu, a
podeo se osje6ati kao izdajnik. Rekao je svojoj supruzi da se Zeli watiti nazad na rati5te, a ona
ga je molila da jo5 ostanu. Nakon Sto je duo da je pao i Lipik vi5e ga ni5ta nije moglo zadrlati
na Krku, te je 28. studenog 1991. godine, zajedno sa Sogorom Tomom u poslijepodnevnim
satima oti5ao s otoka Krka odvezav5i suprugu i dijete u Samobor. Tamo su pokupili odje6u i
preselili se u mjesto Vrhovdak kod tetka Zi*a Tuti6a. Sutradan je oti5ao na boji5te, a kad je
od prijatelja Marija Hunjaka saznao da je dosta prijatelja oti5lo u vojnu policiju krenuo je i on
prema Pakradkoj Poljani. Kako nije znao gdje todno keba oti6i sludajno je stao kod ku6e
Stjepana Pupka, policijskog inspektora koji je zapodeo ovu istragu, a ovaj mu je osobno
objasnio kako da dode do Pakradke Poljane. Po dolasku u motel u Marinom Selu primijetio je
da ima jako puno vojnika i ljudi, a tada se u biti i osnivala oficijelna vojna policija kojoj je
pristupio. PetooptuZenik posebno napominje da je za Eitavo wijeme rata spasio mnogo ljudi
koji nisu ni5ta bili krivi i koji su bili Zrtve rata, a kao i svi drugi, a narodito njegova supruga.
Osim obitelji Strbac spasio je i mnoge ljude u,,Bljesku i ,,Oluji" u kojima je sudjelovao. Kako
nije u inkriminirano wijeme uopie bio u Marinom Selu nije ni mogao podiniti kazneno djelo
koje mu se stavlja na teret, a samim time ga nisu mogli prepoznati ni prisutni Jovo Krajnovi6,
a takoder ni Branko Stankovii, koji su saslu5ani kao svjedoci tijekom ovog kaznenog
postupka. Na posebno pitanje svoje braniteljice kako tumadi da je na jednim vratima u motelu
u Marinom Selu, izmedu ostalog, pisalo i nadimak Eki V.opt. je iskazao da se najvjerojatnije
radi o zlonamjernim ljudima, koji su htjeli prikriti neke svoje postupke, pa su koristili ruzlidite
nadimke kako bi prikrili svoj stvami identitet, tim vi5e Sto je tamo svakodnevno bilo jako
puno vojske iz gotovo svih krajeva Republike Hrvatske. U to vrijeme je imao kratku kosu kao
i danas i ne5to vi5e kose naprijed, ali mu je kosa bila tamnija jer je u meduvremenu posijedio.
Na daljnje pitanje kako onda tumadi da je Milka Bundii spominjala Slobodana Kuki6a iz
Klise kojeg navodno poznaje od ranije V.opt. je iskazao da on ne poznaje toga dovjeka, a
kako bi se uopde mogao i druZiti s njim jer je taj dovjek vjerojatno stariji od njega 20 i vi5e
godina.

SestooptuZenik Antun Ivezid, je u svojoj obrani iskazao da nije bio pripadnik
voda vojne policije u vrijeme kad su se navedeni zlodini dogadali, ve6 se istom pridruZio
krajem studenog ili podetkom prosinca 1991. godine. Inade, vojsku je sluZio tijekom 1991.
godine pa sve negdje do svibnja iste godine kad se uz dozvolu majora Rujevi6 Vlade,,skinuo"
a negdje u lipnju je stupio u jedinicu,,Tigrovi" uZagrebu. U Tigrovima je pro5ao obuku i bio
je na razli(itim ratiStima i to sve do rujna mjeseca kad se prikljudio hrvatskim braniteljima u
obrani Lipika. Udestvovao je u akcijama u Lipiku i oko njega, sve do njegovog pada u
neprijateljske ruke, tj. negdje do sredine listopada kad su se prebacili u Prekopakru gdje se



-17- K-11/08-136

zadrlao do konca studenog 1991. godine. U to vrijeme je saznao da se formira interventni vod
pod zapovjedni5tvom nekog stranca po nadimku Gadafi, tako da je do5ao u motel na
ribnjacima gdje je proveo wlo kratko wijeme i odmah je bio rasporeden na punkt u Gaju. Ne
mole sa sigumo56u re6i o kojim se datumima radi, ali misli da je to bilo 25. ili 26. studenog.
Sjeda se da je par dana nakon toga duo da je poginuo Gadafi i bilo mu je dudno kako to da
zapovjednik voda pogiba na posve drugom rati5tu. Koliko se moZe sjetiti misli da su pored
njega u Gaju bili i ostali vojnici koje je u svojoj obrani spomenuo i Pavao Vanca5. Posebno
napominje da nisu imali, a niti dobili bilo kakve isprave s kojima bi imali ovlasti da
zaustavljaju vozila i pregledavaju vojnike, ali ipak misli da je Boro Ple5a imao neku iskaznicu
Merdepove jedinice - priduvnog sastava policije. Nakon nekog wemena dobili su i neki papir
s potpisom od kriznog Staba s kojim su imali ovlasti zaustavljati i pregledavati vozila i ljude.
Medutim, kako su vojnici bili dobro naoruZani i desto pod utjecajem alkohola nisu se usudili
ba5 samo tako ih zaustavljati. On osobno se nije usudio zaustavljati te vojnike. Na posebno
pitanje predsjednikavljeca da li se druZio s ostalim vojnicima u Gaju Vl.opt. je iskazao da se
s ostalima nije puno druZio jer je u selu bilo puno Zenskih osoba, a kako je bio mlad, i prije
toga dugo sluZio vojsku vi5e se bavio tim Zenskim osobama. Nakon 7-9 dana iz Gaja je
upuden u Meduri6 gdje se zadrlao do BoZi6a. Tamo su bile i Merdepove jedinice i ti policajci
su imali ovlasti zaustavljati vozila i vojnike. Negdje sredinom prosinca su dobili dokumente
vojne policije i palice za zatstavljanje vozlla, a te ovlasti vojne policije su smetale
Merdepovim ljudima tako da je desto dolazilo i do sukoba pa su na kraju zbog toga morali biti
i povudeni s tog punkta. Negdje pred BoZi6 1991. godine dao je otkaz zapovjedniku Simi6u,
ali se nakon par dana p:edomislio i nazad vratio u Marino Selo gdje je boravio sve do kraja
sijednja 1992. godine. Sto se tide plate iz priloZene dokumentacije se vidi da je pla6u sve do
listopada 1991. primao u Tigrovima, a nakon toga u vojnoj policiji. Koncem 1991. imao je
navr5enih 19 godina tj. 13. 6. je naw5io 19 godina, a Sto se tide fizldke grade od tog vremena
pa do danas nije se puno fizidki promijenio, osim Sto je malo posijedio i ne osjeia se star.

U dokaznom postupku sud je prvo saslu5ao grupu svjedoka koji su mje5tani i
nalbliZi srodnici odvedenih civila. Saslu5ani su Mlada Popovi6, Mara Krajnovid, Koviljka
Gojkovii, Mira Krajnovid, Nada Lesti6, Mira Sekulid i Milan Strbac, dok je, uz suglasan
prijedlog stranaka, proditan iskaz svjedokinje Ane Danojevi6.

Druga grupa svjedoka koji su saslu3ani tijekom ovog postupka su vojnici
Hrvatske vojske, pripadnici Staba obrane Pakrac, te svjedoci koji su imali saznanja o
dogadanjima u Marinom Selu od 19. do 26. studenog - Antun Brkljadi6, Zeljko Speli6, Du5ko
Klidek, Zdenko Laudan, Zlatko AdZijevii, Boris Ple3a, Goran Pauri6, Dral.en Macura, Damir
Mihodinac, Vlado Vinkler, Josip Tuti6, Goran Nikles, Zvonko Novokmet, Gojko Brzica,
Slavko Gamauf, Damir Jirasek, Albert Jirasek, Marko Luji6, Josip Komljenovi6, Franjo
HadZim, Dragutin Andrii, Sdepan Klasni6, Josip Hu5ka, Jordan Atanasoski, Zdeno Klime5,
Leljko Ament, Zdravko Heged, Miroslav Guberovid, Nikola Ivkanec, Miroslav Jeruedil, atz
suglasan prijedlog stranaka proditan je iskaz svjedoka Stjepana Kupsjaka.

Treda grupa svjedoka koji su saslu5ani tijekom ovog postupka su predloZeni od
strane obrane - Jadranka Andii, Davor Sirac, Mile DZoli6, Darko Jozipovi6, Du5ko Strbac,
Tihomir Vukovi6, Jasmin Ibraji6, Gordana Hodak, Dragutin Kralj, BoZidar Lujanac, Sandra
Grubi5ii, Zdravko iatak, SnjeZana Tuti6, Pero Tuti6, Dalibor Vukovi6, Ljevar Sladan, Ivo
Tuti6, Ivan Hala. Uz suglasan prijedlog stranaka proditani su iskazi svjedoka Ive Tuti6a,
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Roberta Mate5a, Ante Brklj adi6a, Petra Baschiera, Bude Mare, Vene Posepala, Dubravka
Klai6a, Gorana Da5eka, Tihomira Brki6a, Vitomira Kovadevi6a, Antuna iernu5eka, Drage
Marij anovii, Lolite Komlj enov i6 i Zdenke Strbac.

Odbijen je prijedlog branitelja I.opt. da se pred ovim sudom kao strudna osoba
saslu5a svjedok Davor Domazet LoSo u svezi okolnosti i stanja na rati5tu u spornom periodu i
dr., jer je vijeie zakljudilo da je tijekom saslu5anja brojnih svjedoka steden dovoljan uvid o
stanju na rati5tu u tom spornom periodu i o svim drugim podacima koje bi po prijedlogu
obrane trebalo saznati od predloZenog svjedoka, tako da se njegovim iskazom ne bi utvrdile
nikakve nove, relevantne dinjenice i okolnosti.

Obijen prijedlog braniteljice V.opt. da se kao svjedok saslu5a Sladana Vi5i6,
rodena Strbac, k6erka Milana i Zde*e Strbac na iste okolnosti kao i njezini roditelji, jer je
vije6e smatralo da je dinjenidno stanje u svezi obitelji Strbac i svega onoga Sto se dogadalo s

njima vei dovoljno utwdeno, tim vi5e Sto je svjedokinja u inkriminirano wijeme imala tek I 1

godina i sporno je koliko je ona u toj dobi uopie mogla zaparntiti sve ono Sto se oko nje
dogadalo.

ietvrta grupa svjedoka koji su saslu5ani tijekom ovog postupka su preZivjeli
svjedoci i odvedene osobe. Jovo Krajnovi6 i Branko Stankovi6, su neposredno saslu5ani, a
Mijo lkajnovi6 i Milka Bundii su saslu5ani vanraspravno preko video linka dok su bili u
sudnici vije6a za ratne zlodine OkruZnog suda u Beogradu, a njihovi iskazi su, uz suglasan
prijedlog stranaka, naknadno proditani na glavnoj raspravi.

Prihvaden je prijedlog optuZbe da se proditaju iskazi preZivjelih o5te6enika
Mije i Jove Krajnovid, te Milke Bundii koje su ovi dali pred ha5kim istraZiteljima tijekom
1996. godine, jer je vije6e zauzelo stav da su to valjani dokazi koje su prikupila tijela
medunarodnog kaznenog suda pa se, u smislu dl. 28. st. 4. Zakona o primjeni Statuta
Medunarodnog kaznenog suda i progonu za kaznena djela protiv medunarodnog ratnog i
humanitarnog prava, mogu koristiti u ovom kaznenom postupku.

S druge pak strane odbijen je prijedlog optuZbe da se proditaju iskazi
preZivjelih o5teienika Mije i Jove Krajnovid, te Milke Bundid koje su dali udruzi Srpski sabor

- informacioni centar - nevladino i nepolitidko udruZenje nezavisnih naudnika, pisaca i drugih
intelektualaca iz Beograda, kao nepotrebni, jer je dinjenidno stanje kroz njihove iskaze
tijekom ovog kaznenog postupka sasvim dovoljno utvrdeno, a izvodenjem tih dokaza ne bi se

utvrdile neke nove dinjenice i okolnosti koje ve6 nisu utwdene.

Izvr5en je uvid u posebno izvje5de PU, Policijska stanica Garesnica broj D-
2919I od 13. prosinca 1991. te u obdukcioninalaz mrtvog tijela NN mu5karca od 18. studenog
1991. (521-526), a odnosi se na Miju Danojevi6a - te u fotodokumentaciju mjesta dogadanja
(l7l-ll7); u zapisnik o uvidaju OkruZnog suda u Bjelovaru broj Kir-I-517l9l od 6. prosinca
I99I. (17-19); u zapisnik Zavoda za sudsku medicinu i kriminalistiku Zagreb i priloZenu
fotodokumentaciju (20-46,343-344)unalaze DNK analize 6 pronadenih mrtvih osoba koje su
daktiloskopirane utvrdene kao o5te6enici (553-558); u prijave o nestalim osobama iz Kipa i
fotodokumentaciju (57-116); u dopis Ministarstva obrane - Uprava Vojne policije Klasa:
POV-215-02103-011100 od 6. svibnja 2003. Q2a326); u sluZbenu bilje5ku PU Bjelovar broj
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5lI-18-1214-4203191 Oa-16); dopis Vojne policije Pakrac, SluZba sigurnosti sa datumom 24.
studenog 1991. (964); u dokument pod naslovom ,,Stab obrane za opdinu Pakrac" od 25.
studenog 1991. broj 03/91 (1037); u rje5enje o imenovanju Staba TO Pakrac Klasa: 22-05191-
l72ll (1062); u zapisnik o prepoznavanju Zupanijskog suda u PoZegi broj Kio-22107-3lg
(1484-1487); u dokumentaciju i podatke radne karte za priduvni sastav koje je izdala
Operativna zona Bjelovar postrojba 69. bataljuna VP (182-309); te u izvje56e o formiranju
samostalnog bataljuna Pakrac (1377); izvje5ie o radu povjerenika Vlade RH za opcinu Pakrac
(1379); dokument Zapovjedni5tva operativne zone Bjelovara, operativni broj 340 od 20.
listopada 1991. (1387); u,,dokumentaciju o ratnom putu" zalopt. Damira Kufnera (471-477)
i ll.opt. Davora Simica (532-5a[;u dokumentaciju povjerenika Vlade Republike Hrvatske za
opcinu Pakrac ,,zapisnik za doznaku sredstava za isplatu naknade gardistima" (588-591); u
skicu lokacije groba 7 identificiranih le5eva stanovnika Kipa i Klise, iz kojih se vidi odnos
Ribarske kolibe i pronadenih tijela (1914-1916); u dokumentaciju Ministarstva obrane,
Glavnog stoZera oruZanih snaga RH, Uprave za frnancije i proradun, Financijske sluZbe a koja
se odnosi na preslike kartica za optuilenike Davora Simi6a, Pavla Vanca5a, Zeljka Tuti6a,
Anfuna lvezila i Tomicu Poletta, te ,, ratni put" za navedene optuZenike za mjesec studeni
1991. g. (1953-1971); u ratni put Il.opt. Davora Simi6a; u potwdu o mobiliziranju Davora
Simida za potrebe ukinute vojne po5te 3026 Pakrac i to od 30. rujna do 30. studenog 1991, u
ratni put V.opt. Lel1ka Tutiia, u potwdu izdanu od Hrvatskog kopnenog zapovjedni5tva Gl
Karlovac, u ratni put III.opt. Pavla Vanca5a, u ratni put Vl.opt. Antuna lvezi6a, u ratni put
IV.opt. Tomice Poletta; u pismeno Ministarstva za ftnancije, Uprave za financlje i proradun u
kojem se navode podaci za Darrira Kufnera i dr.; u dopis Uprave za obranu Poi,ega
Financijskoj sluZbi Zagreb, te Financijskoj sluZbi, Podrudnoj sluZbi Osijek; te u preslike
kartica o plaiama za lvezil Antuna, Vanca5 Pavla, Tfii6 Zeljka, Poletto Tomicu i Smie
Davora koje se odnose na pla6e vojnih policajaca u navedenim vremenskim periodima.

Svjedokinja Mlatla Popovid - supruga Nikole Popovi6a - izmedu ostalog je
iskazala da je 13. studenog 1991. godine njen muZ odveden s njive na kojoj je zajedno sa
dvojicom svojih sumje5tana kopao skloni5te. Vrlo detaljno je opisala Sto je dula u svezi
njegovog odvodenja, te je istakla da je drugi dan, tj. 14. studenog, u njenu ku6u do5la grupa
hrvatskih vojnika od kojih je jedan imao bijelo remenja, te taiio da mu pokaZe gdje se nalaze
bagremi, a zatimje s grupom oti5ao na Stagalj i pretraZio ku6u. Te osobe su vrlo detaljno
pretraLivale sve njene prostorije, traLlle oruZje u bagremovim kladama i na Staglju. Pritom su
joj govorili da znqu da njezin muZ ima oruZje i pitali su za odredena mjesta, a na kraju su
prona5li automatsku pu5ku i pi5tolj koji je njen muZ imao na dozvolu, a na Staglju su prona5li
vredu punu oruZjazakoje ona nije znalada postoji. Sutradan, 15. studenog, su policajci i
pripadnici ZNG-a ponovno do5li i tom prilikom su odveli neke mjestane. Dvojica od
pripadnika koji su se nalazili u grupi pretrage imali su bijelo remenje. Tom prilikom su joj
oduzeli i osobni automobil ,,Moskvid" bijele boje. Ona nije znala kamo je njezin muZ odveden
do trenutka kada je iz Pijedora u sijednju 1992. godine dobila obavijest da je njen muZ
smrtno stradao u Marinom Selu, a obavijest joj je poslao ne6ak koji je tu informaciju duo od
Branka Stankovida.

Svjedokinja Mara Krajnovid - supruga Nikole Krajnovi6a - je gotovo
istovjetno iskazala kao i Mlada Popovii. Suprug joj je 13. studenog 1991. odveden zajedno s

Nikolom Popoviiem dok je kopao skloni5te, a nakon toga su vojnici dolazili jo5 3 dana
uzastopce i odvozili mje5tane iz sela Kip. I njezinu ku6u su pretraiivali, aza smrt svoga
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supruga saznalaje u Beogradu, i to nakon Sto su Mijo i Jovo Krajnovi6 doSli u Srbiju i sve

ispridali njenoj k6eri i sinu koji Ziveu Srbiji.

Svjedokinja Koviljka Gojkovid je iskazala da je dana 15. studenog 1991. g. u
jutarnjim satima dula pucnjavu u selu i lajanjg pasa, a u njenom dvori5tu se u jednom trenutku

na5lo 6 ili 7 vojnika u maskirnim odorama. iim su u5li u dvori5te jedan vojnik je ubio psa, a
jedan od njih koji je imao bijelo remenje je imao popis po kojemu je provjeravao imena osoba

koje treba uhapsiti. Taj mladid je pozvao njenog supruga Filipa Gojkovida s popisa i rekao mu

da krene s njim a otada supruga vi5e nije vidjela. Sje6a se da joj je taj vojnik s bijelim
remenjem rekao da joj mula vode na razgovor i da 6e se uskoro vratiti. Nije znala kamo je
odveden, ali je kasnije dula od Sogora, koji Zivi u Beogradu, kako je stradao njezin suprug

Filip i Sto se sve dogadalo s mje5tanima sela Kip koji su odvedeni u Marino Selo. To je sve

ispridao Mijo Ki.rajnovii, jedan od preZivjelih. Sutradan su ponovno do5li isti ljudi, a jedan od

njih joj je uzeo kljudeve od automobila,,Lada" i isti odvezao. Automobil je vidala povremeno

kako prolazi kroz njihovo selo. Ovoj svjedokinji je takoder poznato da su 13. studenog 1991.

g. vojnici odveli Branka Bundi6a, a 14. studenog Milana Popovi6a, Nikolu Krajnovida, Peru

Popovi6a, a 16. studenog su odveli Iliju i Miju Danojevi6a, te Gojka iZorku Gojkovii.

Svjedokinja Mira Krajnovi6 - kderka Mije i sestra Jove Krajnovi6a - saznala
je o odvodenju svojih najbliZih u subotu 16. studenog od Sogora Josipa iermaka. Isti joj je
rekao da su 15. studenog hrvatski vojnici odvezli njezinog oca i brata u nepoznatom pravcu s

joS nekoliko mje5tana. Dana 17. studenoglggl. godine oti5la je u policijsku stanicu Daruvar i
dogadaj prijavila zapovjedniku stanice g. Ivkancu, koji ju je upozorio da ne ide u Kip, te da 6e

ju uskoro upoznati sa svim informacijama koje dobije u svezi njezinog oca i brata.

Svjedokinj a je 25. studenog 1991. pozvana u policijsku stanicu i tom prilikom joj je Nikola
Ivkanec omogu6io susret s bratom i ocem, a s njima je bio i Branko Stankovid izKipa. Sva

trojica su vrlo lo5e izgledali (svi su bili izmudeni i isprebijani). Tom prilikom nije uspjela s

njima razgovarati Sto im se sve dogodilo i gdje su bili. Nakon nekih mjesec dana saznala je da

su razmijenjeni i da se nalaze u Beogradu.

Svjedokinja Nada i,esti(. je iskazala da je zajedno sa suprugom u selu Klisa
Livjela od 1964. godine. Dana 12. studenog 1991. godine do5la su trojica vojnika, od kojih je
jednog poznavala kao Marijana Poleta iz susjednog sela Dobrovac i tom prilikom su od njega

i supruga Jove traZili dokumente.TruLili su da oboje krenu s njima, te su ih odveli ispred ku6e

Zdr-avka Driniia gdje su se vei nalazlh Savo Maksimovi6, Rade Gojkovid i Jeka Zesti6.

Nakon nekog vremena njoj su rekli da moLe ici, a muLa i ovih troje ljudi odvezli su nekim
automobilom koji im je sluZio zarazvolenje kruha. To je zadnji puta da je vidjela supruga, a

dva dana potom Manjan Poleto joj je donio osobnu iskaznicu, a na njezino pitanje Sto joj je sa

suprugom rekao joj je da 6e i6i t razmjenu koja ie se obaviti u roku od 8 do mjesec dana.

Navedena svjedokinja je jo5 iskazala da su u detvrtak, dana 14. studenog iz njezinog sela

odvezeni Slobodan Kuki6, zajedno s Milanom Strpcem, njegovom Zenom i sinom. Sje6a se

da toga dana nije odvezena njihova kierka, mala Sladana Strbac, jer je ista te vederi do5la u
njenu kucu prespavati jer se bojala, a ona ju je za5titila i tje5ila. Sutradan je p9 dijete do5la

ijezinamajka toja joj je rekla da je njezina obitelj smje5tena u Poljanu. Nada 2esti6 se sjeda

da su negdje u to wijeme iz sela odvedeni Milka Bundii i Josip Cicvara, a o zbivanjima u
Marinom Selu saznala je kad su u oZujku 1992. godine pu5tene iz Marinog Sela uhiienice
Jeka Zestid i Milka Bundi6. Tada je od Jeke Zestit, saznala da joj muZ umro u,,Ribarskoj
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kolibi", da su ga tukli, a kako je bio bolestan na kraju je umro zbog polijevanja hladnom
vodom. Sjeda se da je Jeka tom prilikom govorila da se jedan od tih vojnika koji ga je tukao
prezivao Poleto, no nije znala redi da li je to ista osoba koja je odvela njezinog mula ili pak
dali se radi o nekom treiem. Svjedokinja je posebno napomenula da je Jeka Zesti6 bila jako
upla5ena i rekla joj da o tim dogadajima ne smije nikome govoriti. Poslije je saznala da je po
Jeku doSla njezina kii i odvela je u Njemadku gdje je nakon nekog vremena i umrla. S

ostalim preZivjelima izMairnog Sela razgovaralaje njezina k6i Mira Sekulii.

Svjedokinja Mira Sekuli6 je iskazala da Livi u Zagrebu od 1977. godine, a

inade je rodom iz Klise i tamo su joj Zivjeli roditelji do 1991. godine. Ona osobno nije bila u
Klisi u studenom 1991. g., ali je od majke dula Sto se dogodilo, tj. da je 12. studenog 1991. iz
Klise odveden njen otac od strane 3 hrvatska vojna policajca, koji su na sebi imali bijele
opasade vojne policije, a od kojih se jedan zvao Marijan Poleto, osobno poznat njezinom
majci obzirom da je iz susjednog sela. Tom prilikom odvedeni su Jeka Zesti6, Rade Gojkovii
i Simo Maksimovii. Majci je Poleto donio odevu osobnu iskaznicu i tom prilikom joj rekao
da ie ici u razmjenu. Ni5ta nije dula Sto se dogodilo s ocem do konca oZujka 1992. godine
kada je u Klisi srela Milku Bundii i Jeku Zestil koje su joj opisale Sto se sve dogadalo na
ribnjacima u Marinom Selu. Obje su potvrdile da je njen otac mrtav, da je batinan Leljeznim
Sipkama, da su ga po hladnodi polijevali hladnom vodom, od dega je umro. Tom prilikom je s

Milkom Bundi6 vrlo kratko razgovarala zato Sto joj je bilo z1o kada je saznala Sto se dogodilo
njezinom ocu. Sjeia se da joj je tom prilikom Milka Bundi6 spomenula da je poku5ala pobjeii
i da je vra6ena, ali u pojedinosti nije ulazila. Sjeia se da su joj Milka Bundi6 i Jeka Zesti(,
prilikom tog prvog rzgovora ispridale da su u motelu morale prati krv u prostorijama gdje su

bili zatodenici. Takoder su joj rekle da njih dvije nisu toliko zlostavljali kao muSke, ali su bile
pod stresom zbog onoga Sto su vidjele. Svjedokinja je nadalje iskazala da je kasnije stupila u
kontakt s Mijom i Jovom Krajnovi6 s kojima se vidjela u Srbiji i tom prilikom su joj ovi rekli
da su oni zajedno s Brankom Stankovi6em pokopali njezinog oca u blizini motela. Tom
prilikom su joj takoder rekli da hrvatski vojnici nekom sjekli uha, a Miju Krajnovida su tjerali
da jede nedije uho.

Svjedok Milan Strbac je iskazao da sa svojom obitelji jo5 1980. godine Zivi u
Klisi. Njegov sin Vlado je bio djelatnik policije u Osijeku a kada su podela ratna zbivanja
vratio se kuii i uskoro se prikljudio u gardu. Jedne vederi, sjeia se da je bilo ruZno vrijeme, da
je padala ki5a sa susnjeZicom i da je bilo hladno, do5li su ljudi u vojnidkim odorama i
zapovjedili im da izidu iz ku6e. U kudi su pored njega bili njegova supruga Zdenka, njegov
sada pokojni sin Vlado, njegova k6erka Slada i susjed Kuki6 Slobodan. Ovu skupinu
predvodio je njemu poznati zidar Slavko Jurdak, koji je prije rata gradio njegovu ku6u i imao
je s njim problema jer ovaj nije imao prijavljeni obrt pa su ga porezni organi kaznili zbog
gradnje njegove kuie i tada mu je ovaj prijetio da ie mu se osvetiti. Taj Jurdak je bio glavni i
zapovjedio im je da izidu iz kude. Prvo je duo njegov glas gdje vide ,,Strbac izlazi iz ku6e jer
6u baciti bombu u ku6u" a potom je razbio prozor na ku6i. On je iza5ao van s baterijom, a
ovaj mu je na to viknuo da baci bateriju i da digne ruke u zrak. Prvo Sto je nakon toga
napravio, uperio je pu5ku u njega i whom pu5ke ga udario u prsnu kost koju je o5tetio tako da
je poslije morao i6i na slikanje i lijedenje te kosti. Od tog udarca je pao na leda, a potom se

obratio svom sinu Vladi rekav5i mu ,,Sine Vlado, vidi Sto sam dodekao." Obratio se sinu
Vladi zbog toga Sto je on bio hrvatski vojnik, a Jurdak se pona5ao na takav nadin prema njemu
da ga pred sinom, hrvatskim vojnikom, ispred vlastite kuie udara u prsa. Nakon toga Jurdak je
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ovoj dvojici koji su bili s njim rekao, dav5i im pritom klupko Spage, da ih sve veZu i pritom
opsovao mater detnidku. Ova dvojica nisu htjeli vezani sina Vladu jer su znali tko je on.
Poslije toga ga je tjerao niz pvt tako da ga je s leda udarao pu5kom i vikao mu da Suti, Sto on
nije mogao jer gaje udarac pu5kom jako bolio i nikako nije mogao do6i do zraka. Utjerali su

ih u automobil koji je razvozio kruh i to njega, njegovu suprugu, sina Vladu i Slobodana
Kuki6a, dok je k6erka Slada ostala u kuci. Kad su u5li u automobil Jurdak je ostao i dalje u
selu i nije i5ao s njima, a vojnici koji su s njima bili u vozilurazgovarali su gdje da ih odvezu,
pa su zakljudili da je bolje da ih odvezu na ribnjake u Marino Selo nego u Poljanu, jer tamo,
po njihovoj pridi, ne bi preZivjeli. Do Marinog Sela su se vozili otprilike sat vremena, a to
selo je poznavao od ranije jer je tamo i5ao u lov. Kad su iza5li iz automobila suprugu i Kukida
su odvezli na ispitivanje, a njega i sina su poveli prema podrumu, tj. prema podrumu ih je
vodio Zeljko Tuti6, koji ga je prije pitao za ime i prezime i pitao za brata, a zatim se
predstavio tim imenom i prezimenom. Svjedok je nadalje iskazao da je taj vojnik imao
nadimak Eki, a pretpostavio je da se u podrumtnalazi zatvor jer su mu tako govorili hrvatski
vojnici dok su ga vozili u pekarskom vozilu. Kad su do5li pred podrum Eki mu je rekao da se

vrati natrag u motel. Sjeda se da je tom prilikom stalno padala ki5a i da su pokisli. Svjedok se

sjeca da su suprugu ispitivali trojica ljudi u civilnim odijelima, i trebali su ispitivati i njega, ali
supruga im je objasnila situaciju s Jurdakom i probleme koje su imali s njim i rekla im da se

ovaj jo5 prije prijetio da 6e im se osvetiti. Nakon nekog vremena rekli su im da su slobodni i
ona trojica vojnika su ih odvezli u Pakradku Poljanu kod obitelji Dolo5ii Vinka, kojeg je
poznavao od ranije. Sutradan je supruga oti5la po k6erku Sladu u Klisu, koja je prespavala
kod susjede Nade Lestic, a tamo joj je kderka rekla da je njihovu ku6u opljadkao taj Jurdak.
Na posebno pitanje zastupnice optuZbe svjedok je iskazao da su iz Klise jo5 odvedeni Jovo
Lesti6, Rade Gojkovid i Savo Maksimovi6. Kao Sto je vei prije rekao Zeljka Tutiia je tom
prilikom vidio prvi puta u Zivotu i od njega je saznao da je dobar s njegovim bratom, a poslije
rata je sa Zeljkom Tuti6em bio u vi5e nawata u lovu. Na daljnje pitanje za5to je Zeljka
Tuti6a spominjao pod nadimkom Eki svjedok je iskazao da je duo taj naziv, ali ne moZe reii
tko mu je to rekao i kojom prilikom. Na posebno pitanje braniteljice V.opt. ZeljkaTuti6a je li
netko od prisutnih optuZenika u sudnici osoba po nadimku Eki svjedok je pogledao sve
optuZenike i pokazao na V.opt. Zeljka Tuti6a tvrde6i da je to Zejko Tuti6 i da ga je ta osoba
spasila, ali da ne moZe reii odakle mu nadimak Eki.

Svjedok Antun Brkljaii6 je iskazao da je u domovinskom ratu bio nadelnik
Staba obrane Pakraca. Njega je na to mjesto imenovao Vladimir Delad, tada5nji povjerenik
Vlade i to 17. listopada 1991. godine. Prije toga su Zeljko Spehi i on bili na konzultacijama u
Zagrebu s generalom Stipetidem, koji im je dao osnovne upute kako organizirati taj Stab i
kako se orgarizira vojska. U to wijeme u Pakracu se Zivjelo jako te5ko, nije bilo struje, vode,
a ni ljudi nisu Zivjeli u svojim ku6ama. Borbe su bile svakodnevne, a u to vrijeme su bile dvije
wste branitelja, jedni su bili u sastavu MUP-a RH, dok su drugi bili dragovoljci koji nisu
imali konvencionalno naoruZanje i opremu. Ti ljudi su bili samoorganizirani i nije bilo strogo
formiranih zapovjednih lanaca. Po formiranju kriznog Staba sjedi5te su imali u ObrijeZi.
Koncem listopada uspjeli su uspostaviti vojnu evidenciju tako da su se podeli slati prvi
mobilizacijski pozivi. U listopadu i podetkom studenog s hrvatskim vojnim whom je
dogovoreno osnivanje brigade, ali su na kraju uspjeli oformiti bataljun s 5 deta. O tome tko je
oformio vod vojne policije svjedok nije znao ni5ta reii, a o smrti nekih gradana srpske
nacionalnosti prvi puta je duo podetkom 1992. godine. o tome ga sluZbeno nitko nije
izvijestio. Poznaje Damira Kufnera i on je bio angaZiran kao nadelnik za sigumost, ali nije
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duo da bi bio angaLiran na ribnjacima. Na poseban upit svjedok je iskazao da nije dobio
nikakva izvje5da o prisilnoj deportaciji mje5tana Klise i Kipa. Poznavao je i osobu po
nadimku Gadafi koji je bio strudnj ak za vojna pitanje i dovjek sa znatno veiim znanjem 

-od

bilo koga u to vrijeme na podrudju Pakraca i Lipika, te da je poginuo krajem mjeseca
studenog.

Svjedok Leliko Spefd je iskazao da je od podetka domovinskog rata prvo bio
zamjenik zapovjednika obrane Pakraca, a od 6. listopada 1991. godine, nakon pogibije
zapovjednika obrane Stjepana Sirca, preuzeo je njegovo mjesto. Svjedok je opisivaoiutnu
zbivarya u i oko Pakraca, a izmedu ostalog je iskazao da su u kolovozu zapoSele klasidne
ratne operacije, te su se dogovorili da grad Pakrac brane policajci, a dragovoljci da
kontroliraju i brane punktove oko grada Pakraca. Dana 15. listopada lggl. i. odiukom
povjerenika Vlade RH Vlade Delada osnovan je Stab obrane Pakraca. Ustrojene su civilne
sluZbe koje su funkcionirale u hotelu u Kutini, a svjedok je bio zaduLen za-vojna pitanja, a
sjedi5te je imao u Pakracu, odnosno ObrijeZi, ovisno od rczvoja vojne situatije. Svjidot
posebno iskazuje da je teritorij Pakraca i Lipika bio napadnut na vi5e punktova tako da se
ukazala potreba da se formira mobilna interventna jedinica u kojoj bi bili sposobni ljudi,
spremni da u svakom trenutku odu na boji5te gdje je to potrebno, a poslovi vojne policije u to
wijeme nisu bili prioritetan zadatak te jedinice. Kao zapovjednika toga voda pbstavijen je
libijac Gadafi, koji je u to vrijerne bio jedan od najsposobnijih vojnika koje su imali u pakracu
i Lipiku. Gadafi je tralio da sam izabire ljude, a za sjedi5te te jedinice je odabrao motel u
Marinom Selu. Medutim, Gadafi se nikad nije mogao u potpunosti posvetiti toj jedinici jer je
imao stalna zadtfienja na rati5tu, tako da ta jedinica nikad nije do kraja ni formirana, a-u
meduvremenu je Gadafi poginuo 28. ll.l99l. godine kao zapovjednik satnije u Lipiku.
Svjedok nadalje iskazuje da ga u biti Gadafi nikad nije izvijestio da li je taj interventni vod do
kraja formiran, jer je imao cijeli niz zadata na rati5tu. Provjeru ljudi na terenu vr5io je I.opt.
Damir Kufner, a njegova osnovna zadala je bila ispitivanje stanja na terenu, uodavanje
slabosti i na kolegijima kriznog Staba predlagati mjere da se ta situacija popravi. U tim
trenucima on je bio jedini koji je obavljao te poslove na terenu, a direktni nadredeni Kufneru
su bili u Bjelovaru, tako da je on prvenstveno obavje5tavao sluZbu u Bjelovaru, a dijelom i
zapovjedni5tvo u Pakracu. Na posebno pitanje da opi5e 5to bi se dogadalo da je Loji od
neprijateljskih vojnika uhi6en i odveden, primjerice, u Marino Selo, svjedok je iskazao da bi
ga Damir Kufner, kao savjetnik za sigumost, u toj situaciji saslu5ao tj. proveo ispitivanje, a
nakon toga bi takve osobe bile prepra6ene u Zatvor u Bjelovaru. Takva proceduraie odvliala
od mjeseca prosinca 1991. g., a u mjesecu studenom i ranije takve osobe bi bile predavane
civilnoj policiji i oni bi w5ili obradu jer vojne policije u to wijeme nije bilo. Svjedok nadalje
iskazuje da je u to isto vrijeme u Daruvaru bio interventni vod, slidno kao i u pakracu, ali su
njega zvali vod vojne policije, diji zapovjednik je bio jedan od bra6e Guberovii, po nadimku
Kugla. Nakon Sto je Lipik ponovno osvojen i nakon Sto je u Bjelovaru ustrojena ,ro3.ru policija
ustrojen je i vod vojne policije u Pakracu, na delu s Davorom Simiiem, tb;eg je on bsobno
predloZio kao zapovjednika. Do toga trenutka, odnosno do prvog prosinca 1991. godine taj
interventni vod je primao pladu u sklopu zapovjedniStava obrane Pakraca i imali su posebnu
osobu koja je bila zaduiena za financije. Posebno je raden popis za sve jedinice s imenima
ljudi, njihovim zadulenjima, dinovima i na osnovrsvih tih 

-elernenata 
su radene pla6e. U to

vrijeme je bilo bitno da ljudi koji su na terenu obavljali razhdite zadale dobiju svoju plaiu i
da se todno znau kojem trenutku u koju jedinicu ide novac i koliko novca. Na posebno pit*i.
zastupnice optuZbe, koja je svjedoku dala na uvid specifikaciju primljenih novdanih sredstava
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koja je dana 25. 11. 1991. g. poslana Ministarstvu obrane u Zagrebu (588-591), svjedok je
iskazao da je uz tu priloZenu specifikaciju i5ao popis ljudi koji je svaki od njih morao
potpisati kod svog imena i prezimena i kod iznosa koji je primio za odreden vremenski
period, a to je bio uvjet da se opravdaju utro5ena sredstva, kako bi se ista mogla zatra1iti i za
iduii mjesec. U praksi je to bilo tako da je zapovjednik dobio listu popisa imena i novce s

kojom je i5ao kod svojih ljudi, koji su se potpisivali na toj listi uz svoje ime i prezime, a te
liste su nazad slane u Ministarstvo obrane, radi pravdanja sredstava. Sto se tide Davora Simiia
Gadafi je zanjega smatrao da nema dovoljno vojnog iskustva da bi mogao biti zapovjednik u
tom interventnom vodu, tj. s njim nije bio zadovoljan jer je procijenio da on ne mole obavljati
tako teske vojne zadatke. S druge pak strane svjedok je bio zadovoljan Sto je Simie zavr5io
SRO u JNA pa ga je namjeravao angaLirati u zapovjednom sastavu, kao Sto je ved rekao.
Stoga mu nije jasno za5to se Davor Simie u gore navedenom popisu vodi kao zapovjednik
voda vojne policije u studenom, iako je to postao 1. prosinca.

Svjedok DuSko Kliiek je iskazao da se ukljudio u obranu zemlje 24. nrlna
199I. g. kao dragovoljac. Kako je u JNA zavr5io vojnu Skolu u Bileii rat gaje zatekao u dinu
priduvnog kapetana prve klase. Prije rata je radio u onda5njern Stabu teritorijalne obrane u
sekretarijatu narodne obrane kao sekretar u ondaSnjoj op6ini Pakrac i smatra da je imao
najbolja vojna znanja u tom trenutku od svih hrvatskih branitelja u Pakracu. Sjeda se da su
prvi stoZer oformili u Poljani gdje su dolazili svi koji su se Zeljeli ukljuditi u obranu, tako da
je Poljana bila in:z,etno prometno mjesto. Dana 15. 10. 1991. povjerenik vlade za Op6inu
Pakrac, g. Vladimir Delad, donio je prvu zvanidnu odluku o imenovanju Staba teritorijalne
obrane Opiine Pakrac. Nadelnik je bio Antun Brkljadid, dok je svjedok postavljen za
,,operativca". Ovaj Stab je trebao ustrojiti obranu Pakraca, ali i organizirati civilni Zivot. On
osobno je podeo ustrojavati vojne evidencije kao i potrebe za materijalno-tehnidka sredstva.
Svjedok posebno iskazuje da je on predloZio da se osnuje vod vojne policije koji je trebao
imati dvojako svojstvo, a predloZio jetataj vod ima 43 vojnika, te koju wstu naoruZar4atreba
imati. Sjeda se da su se ljudi skupili negdje u listopadu 1991. g. i tom jedinicom je
zapovijedao borac iz Llb|je koji se oZeni u Lipiku po nadimku Gadafi. Inade, Gadafi je bio
rasporeden i na mjesto zapovjednika prve satnije i to dana 30. 10. 1991. g., nakon Sto je
poginuo njen prethodni zapovjednik Berislav Ivo5evi6. Kako je Gadafi poginuo 28. ll. 199T.
g. svjedok nije mogao re6i tko je preuzeo zapovijedanje tim vodom vojne policije. Sto se tide
Damira Kufnera on je postavljen za nadelnika za sigumost za sve jedinice, pa su njegove
ingerencije bile jednake prema vodu vojne policije, kao i prema svim drugim jedinicama. Kao
nadelnik za sigurnost morao je vi5e suradivati s vojnom policijom radi sigumosti drugih
jedinica i same obrane, nego s drugim jedinicama. Sjeia se da je njegov posao u to wijeme
bio teZak jer je u to vrijeme bilo dosta pljadki i ubijanja. Nakon Sto mu je zastupnica optuZbe
dala na uvid evidenciju o pladama koje su 25. ll. dostavljena radi dobivanja novdanih
sredstava svjedok je iskazao da upravo za tu interventnu jedinicu koja se spominje kao vojna
policija nije zatraien nijedan novdani iznos za nijednog dasnika, ve6 iskljudivo samo za
vojnike i to po 11000 tada5njih dinara. Stoga zakljuduje da u to vrijeme taj interventni vod
nije imao nijednog zapovjednika. Sto se tide Gadafija on se u to wijeme kada su zatraienata
novdana sredstva vodio kao zapovjednik satnije koja je branila Lipik, a pla6e su se primale
iskljudivo prema duZnosti, jer u to vrijeme Hrvatska vojska jo5 nije imala dinove, iako su
postojali dinovi iz JNA, ali se nije ispla6ivalo prema tim dinovima. Sto se tide dogadaja u
selima Kip i Klisa svjedok je duo da se nesto tamo dogodilo kad mu je jedan vojnik sigumosti
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po nadimku Kugla do5ao i rekao da je uhap3en Damir Jirasek u svezi nedega Sto je
napravljeno u Kipu, ali nije zrrao o demu se todno radi.

Svjedok Zdenko Lauian je iskazao da je po struci medicinski tehnidar i
ve6inu domovinskog rata je proveo u struci, a stjecajem okolnosti, na nagovor Gorana

Pauri6a, 3 tjedana je proveo u vojnoj policiji, na punktu u Badljevini. Sje6a se da je to bilo od

15. 11. do 3. 12. 199I. g. Na punktu je rasporeden radi kontrole vozila, a sudjelovao je i u
pretrazi sela Kip. Todno se ne sje6a kad je to bilo, ali se sjeda da je tamo i5ao zajedno s Paurii
Goranom i Albertom Jirasekom. Medutim, tamo ni5ta nisu prona5li, a nisu nikoga ni uhitili.
Tada im se pridruZila pomoi iz ,$azeo', odnosno do5lo je joS vojnih policajaca iz ,,Ribarske
kolibe" pa su svi zajedno krenuli u selo Kip. Sjeia se da su se vojnici iz Marinog Sela dovezli
osobnim vozilima, ali se ne sje6a kako su bili obudeni. Inade, Marino Selo je udaljeno od
Badljevine 20-25 km. Svjedok nije znao reli tko je zapovijedao tim vodom vojne policije.
PrvoooptuLenlkaDamira Kufrrera poznajejo5 od prije rata jer su susjedi, ali u wijeme dok je
bio u vojnoj policiji nije ga susretao. Pored njega poznaje i Davora Simiia od mladosti, ali ni
njega nl3" ul-euo zavijerne boravka na punktu. Sto se tide svjedoka iire Jiraseka njega je
smatrao svojim neposrednim zapovjednikom, ali on je samo povremeno dolazio i odlazio na

punkt ili s punkta i u biti mu nije davao nikakve zadatkejer nekih posebnih zadataka, osim
duvanja straie na punktu, nije bilo.

Svjedok Zlatko AdZijevid je iskazao da je prije rataLivio u Donjem iaglidu u
mjestu s mje5ovitim hrvatsko-srpskim stanovni5tvom gdje je ispodetka drtao seoske straZe.

Pravi rat na tom podrudjuje zapodeo 19. kolovozal99l. g. kadaje napadnut grad Pakrac. U
to vrijeme se upoznao s libijcem po nadimku Gadafi koji je bio zapovjednik jedince koja je
branila grad Lipik, tako da mu se prikljjudio u obrani grada. Negdje 24. rujna podeo je opii
napad na Lipik i Pakrac tako da je podetkom listopada hrvatsko stanovni5tvo podelo napu5tati
sela. Dana 12. listopada detnici su osvojili Lipik, a on je zadobio ozljedu noge i ramena, tako
da je 10-tak dana bio na lijedenju u bolnici u Kutini. Po zaw5etku lijedenja Gadafi mu je
rekao da osniva nekakav vod koji bi trebao biti vod vojne policije i uputio ga u Badljevinu
jednom dovjeku. Tamo je upoznao Damira Jiraseka zvanogeiro, zakojeg mu je Gadafi rekao
da je njegov zapovjednik i da ga mora slu5ati. Na punktu u Badljevini su kontrolirali vojna
uoilla,- ai*o ro spavali i hranili se. Sjeda se da je iiro desto i5ao u Marino Selo u ,,Ribarsku
kolibu" i govorio mu da zapovjedi dobiva od Damira Kufnera. Ciro je jedini imao automobil.
Posebno je iskazao da nikada nije vidio nikakw pisanu zapovijed, niti je za to lkada pitao.

Sje6a se da je sudjelovao u pretrazi ku6a u mjestu Kip, i da su tamo kopani nekakvi rovovi.
iiro je donio spisak imena ljudi, stanovnika Kipa, na kojem je pisalo koju wstu oruljati ljudi
posjeduju. Svjedok posebno iskazuje da je nekoliko dana ranije duo da su pripadnici zbora
narodne garde zatekli neke mje5tane sela Kip kako kopaju rovove. Zbog toga je njlh 6-7
vojnika s punkta, pod vodstvom Damira Jiraseka otiSlo u Kip. S njima su bili i pripadnici
Zbora narodne garde iz Badljevine. Sje6a se da su zahvaljuju6i popisu koji je imao Jirasek
ulazili u todno oznadene ku6e i tamo su pronalazili oruZje. On osobno je u5ao u nekoliko
kuda i zaplijenio dvije automatske pu5ke. Sve skupa su zaplijenilo 10-tak Sto automatskih Sto

poluautomatskih pu5aka i jedan rudni bacad. iuo je da su nekoliko dana ranije zaplijenili
minobacad. Svjedok je posebno iskazao da nikad nije pitao Ciru od koga je dobio popis osoba
r oruLja, a niti mu je to ovaj rekao. nije mu poznato kamo su odvezeni uhi6eni ljudi, samo zna
da je pronadeno oruZje predano Ciri u automobil, a kamo je Ciio otiSao s tim oruZjem nije mu
poznato. Zna jedino da je iiro rekao da su ti ljudi odvedeni na ispitivanje. Prvi put je no6io u
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,,Ribarskoj kolibi" podetkom prosinca 1991. g. tada mu je zapovjednik voda bio Il.opt. Davor
Smle i tada ga je prvi puta vidio. Posebno napominje da njega nije vidio da bi sudjelovao u
akciji zapljene oruLja u mjestu Kip. Damira Kufnera je prvi puta vidio negdje koncem
studenog ili podetkom prosinca u ObrijeZi kada je nai5ao svojim automobilom. Sje6a se da su
po njegovu dolasku u,,Ribarskoj kolibi" tamo bili stacionirani i neki civili i to dva mu5karca i
dvije Zene. Nije mu poznato zaito su bili tamo, ali je imao dojam da mogu otiii kamo hoie.
Sjeia se kad je jedinica vojne policije ukinuta da su te dvije Zene rekle da idu nekamo ali ne
zna kamo. Na posebno pitanje da li je u Marinom Selu bilo govora da bi neka Zena pobjegla
svjedok je iskazao da je bilo neke pride da je neka Zena htjela pobjeii, ali to njega nije previ5e
zanimalo.

Svjedok je posebno iskazao da je u studenom, a nakon ove akcije u Kipu, bio
na ispitivanju u Daruvaru u policijskoj postaji. Tamo su ga ispitivali u svezi dogadaja u
Marinom Selu, ali ga nisu pitali za ubojstva civila, vei tko je izdavao zapovjedi, da li su
pucali, palili ku6e i slidno. Nakon ovog razgovora nije mu poznato da bi se Damir Jirasek i
Damir Kufner svadali i sukobljavali. Svjedoku je tako<ler poznato da je jedinica MUP-a pod
vodstvom Tomislava Merdepa bila stacionirana u zgradi Skole u Pakradkoj Poljani, ali oni
nisu dolazili k njima u ,,Ribarsku kolibu". Inade, iskaznicu pripadnika priduvnog sastava
MUP-a dobio je od Gadafija koju je on, po vlastitim rijedima, ishodio od jedinice Tomislava
Merdepa.

Svjedok Boris PIeSa je iskazao da se prikljudio obrani Pakraca darta 21.
studenog 1991. g. kada je upuden iz Kutine u Policijsku postaju Pakrac. Prethodno je
naoruZanje dobio u Bjelovaru, a prvi raspored mu je bio na punktu u Maloj Krndiji. Tu je bio
15-tak dana kad je upu6en preko Donje ObrijeZi u Gaj. Tu je s jo5 sedmoricom ljudi
kontrolirao ulazak i izlazak civila s ratnog podrudja. Posebno napominje da nije znao da li
pripada vojnoj ili civilnoj policiji, ali je sebe smatrao vi5e civilnim policajcem. U gaju je
proveo oko 2 mjeseca .da bi 1. veljade 1992. g. bio dernobiliziran i podeo raditi u
povjereni5tvu Vlade u Pakracu. Inade, u studenom i prosincu mjesecu uopie nije bio u motelu
,,Ribarska koliba". Utvrduje se da je svjedok u istrazi iskazao: ,,Sto se tide zapovijedanja
cijelim vodom misli da je zapovjednik bio Damir Kufner ito zato Sto su to drugi tako rekli," a
to je potvrdio i na glavnoj raspravi.. Davora Simida je prvi puta susreo u motelu onih zadnjih
dana kad je tamo spavao prije demobilizacije, a na glavnoj raspravi vi5e nije bio siguran da li
u je uopie Davor Simi6 bio kakav zapovjednik, iako je u ishazi kategoridki tvrdio da je po
njegovom dolasku Smie bio zapovjednik njegovog voda. Medutim, po zanimanju je
diplomirani politolog i kao takvog uopie ga nije zanimalo tko mu je nadredeni zapovjednik,
odnosno uop6e ga nije zanimala zapovjedna struktura. DoSavSi u Marino Selo zatekao je tamo
detvero civila koji su bili smje5teni u sobu do njega. Sjeia se da su im ku6e bile uni5tene i da
nisu imali gdje boraviti. Poslije rata je sreo jednog od tih civila i s njim se napridao, ali, iako
zna daje iz mjesta Batinjani ne moZe se sjetiti imena i prezimena. Iako je komunicirao s tim
civilima gotovo svakodnevno nisu mu pridali ni5ta o sebi, a svakodnevno su obavljali poslove
di5ienja soba, cijepanja drva, pomaganja oko sprernanja objeda i slidno. Nije mu poznato
ni5ta o uhiienju civila u Kipu i Klisi, a takoder niti da bi netko bio ubijen, zlostavljan ili
muden. Takoder mu nije poznato da bi netko bio prisilno drZan u podrumu motela. Utvrduje
se da je svjedok Boris Ple5a, iako se radi o viskoobrazovanom dovjeku, diplomiranom
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politologu, na glavnoj raspravi wlo konfuzno i iritantno svjedodio, ne Leleti reii istinu i
situacijama kad je njemu odgovaralo u pravilu je imao amneziju.

Svjedok Goran Pauri6, saslu5an kao svjedok iskazao je da se ukljudio u
domovinski rat sudjelovanjem u obrani Lipika dana 12. 10. 1991. g. kad su neprijateljski

tenkovi u5li u grad i kad se hrvatska vojska morala povu6i. Sudjelovao je u izvladenju civila i
njihovom prijevozu do Kutine gdje je ostao l-2 tjedna. Tamo je duo pride o osnivanju voda
vojne policije pa se u taj vod i on Zelio ukljuditi. Nije mogao sa sigurnoiiu reii tko je
odludivao o osnivanju tog voda ali je duo da neku ulogu u tome ima I.opt. Damir Kufner.
Medutim, nije mogao precizno re6i da li je on imao inicijativu ili je provodio ne5to Sto su mu
drugi naloZili. U istrazi je iskazao da je od njega dobio neku malu iskaznicu ili cedulju na
kojoj je pisalo o pravima i odgovornostima vojnog policajca, a potom je upuden u Marino
Selo na ribnjake. Takoder je iskazao da je Damira Kufrrera sreo kod motela prvog dana kad je
tamo do5ao i misli da je on sudjelovao u organizaciji pronalaska lokacije za vojnu policiju, da
bi na glavnoj raspravi podeo uop6eno govoriti, ne spominju6i Damira Kufnera. Nakon Sto mu
je predoden dio iskaza koji je dao pred istraZnim sucem svjedok je jo5 jednom iskazao da ne
zna tko je odludivao o osnivanju voda vojne policije , ali zna da je neku ulogu u tome imao
I.opt. Damir Kufirer. Tako je rekao i istraZnom sucu i ostaje pri tom iskazu. Medutim, svi ti
njegovi navodi ne proizlaze iz njegovog osobnog saznanja i videnja ved samo iz onoga Sto je
duo od drugih osoba. Nadalje je na pitanje drZavnog odvjetnika iskazao da ostaje u cijelosti
kod iskaza iz prethodnog postupka kad je rekao da su pripadnici Zbora narodne garde iz
Badljevine izvijestili da u mjestu Kip stanovnici kopaju rovove i da su naoruZani. Sje6a se da
su neki gradani izKipa privedeni i da su odvezeni u Marino Selo u motel ,,Ribarska koliba".
On osobno nije vozio te ljude, a misli da su ih vozili pripadnici vojne policije. Inade, vizualno
se nisu razlikovali od drugih vojnika, nisu imali iskaznice niti oznake, a takoder se nisu mogli
niti legitimirati kao vojni policajci. Medutim, ipak se osje6ao vojnim policajcern jer mu je to
tako redeno prilikom dolaska u Marino Selo. Inade, u Badljevini su iskljudivo obavljali
poslove iz regilacije prometa.

Svjedok Draien Macura je iskazao da se ukljudio u obranu Pakraca i Lipika u
kolovozu 1991. g. Dana 19. kolovoza 1991. godine je ranjen i odvezen u bolnicu t Zagrebt
na odjel traumatologije. Po zawsetku lijedenja watio se na pakradko boji5te, da bi 1. prosinca
1991.9. bio rasporeden u jedinicu vojne policije koja je bila stacionirana u motelu kraj
ribnjaka kod Marinog Sela. Svega nekoliko dana proveo je u samom motelu jer je bio
rasporeden na punkt u Badljevini. U Marinom Selu primio ga je zapovjednik Davor Simi6, a

koji mu je i dao zadatke. Sto se tide I.opt. Damira Kufnera ne znatodno Sto je on radio, ali se
sjeia da je dolazio desto u kontrolu, raspitivao se da li ima kakvih problerna i slidno. Sjeda se

da je po dolasku na ribnjacima zatekao detvero civila i to dva mu5karca i dvije Zene starije
dobi. Ljudi su cijepali drva, nekim distili obu6u, sprernali su prostorije i sobe. Ti civili nisu s

njim razgovarali, a niti on s njima jer mu je izridito zabranio razgovor s njima iiro Jirasek, a

kasnije su mu i drugi vojnici rekli da je bolje da s njima ne komunicira. Nije ih pitao za5to, ali
je stekao dojam da oni ne smiju oti6i nikamo dalje iz motela i mislio je da su oni zarobljenici.
Od pripadnika voda poznaje osobu po nadimku Dida, Antuna lveziia zvanog Braja poznaje
jer su susjedi, Tomislav Poleto je bio s njim u vodu, a takoder ina i Zellka Tuti6a zvanog Eki,
koji je bio u vodu na ribnjacima u trenutku njegovog dolaska. Iako je svjedok u istrazi bio
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kategoridan da Zeljko Tuti6 ima nadimak Eki na glavnoj raspravi je na pitanja braniteljice
Zeljka Tutida podeo ,,izwdavatT da vi5e nije siguran da je Zeljka Tuti6a zatekao u Marinom
Selu po dolasku, te ne znakakav je nadimak imao Zeljko Tuti6 u to wijeme.

Svjedok Damir Mihoiinec je u istrazi iskazao da je kao dragovoljac doSao
braniti Pakrac u rujnu 1991. g. Sjeca se da je podetkom studenog susreo I.opt. Damira
Kufnera koji je imao bijeli remen, karakteristidan za vojnu policiju, i koji mu je rekao da
osniva vod vojne policije. Nije znao todno Sto se s tim vodom dogadalo tijekom studenog jer
je sudjelovao u borbama u Pakracu i Lipiku. Zna daje tek koncem studenog stupio u taj vod,
nakon pogibije Gadafija u Lipiku. Tamo vi5e nije bilo Kufnera, a osobno ga je dodekao ll.opt.
Davor Simie. Na glavnoj raspravi je i ovaj svjedok podeo ,,izvrdavatT navodedi da nije ni5ta
istina u svezi Kufrrera ono Sto je rekao u istrazi, tako da ga je dak predsjednik vijeia morao
upozoriti da je duZan govoriti istinu, a takoder je bio duZan govoriti istinu i u istrazi. I nakon
tog upozorenja svjedok je opet, djeluju6i prilidno upla5eno i zbunjeno, twdio da nije rekao
onako kako je to zapisano u istrazi. Takoder je porekao da je s Damirom Kufnerom
razgovarao o ukljudivanju u vojnu policiju, a koliko je bio zbunjen podeo je na glavnoj
raspravi pridati da je vjerojatnije do5ao u I I . mjesecu nego u 12, iako je prije bio kategoridan
da je do5ao u 12. mjesecu. ViSe nije siguran da li ga je uopie tamo dodekao Davor Simie it
pak ne. Inade, siguran je da se po dolasku tamo nije provodila nikakva obuka, a nije znao rc6i
tko je u to wijeme bio zapovjednik iako je u istrazi tvrdio da je zapovjednik bio Davor Simie.
Takoder nije Zelio re6i tko je organizirao raspored po punktovima twdeii da u to vrijerne
njemu nitko nije mogao zapovijedati i da je mogao raditi sve Sto je htio. U istrazi je pak tvrdio
da Davor Simie kao zapovjednik nije bio autoritet za vojsku, da je bio premlad i upla5en i da
ga u biti nitko nije slu5ao. Na pitanje da li se sjeia ljudi koji su s njim bili na punktu svjedok
je iskazao da se sjeia Pavla Vanca5a nadimkom Deda, nekog Borisa kojem se ne moZe sjetiti
prezimena" Vlade Vinklera, a dozvoljava da je tamo bio i Tomica Poletto. Kad je do5ao u
,,Ribarsku kolibu" zatekao je neke civile, i to dva mu5karca i dvije Zene. Oni su tamo distili i
prali motel, po nacionalnosti su bili Srbi. Misli da su oni imali status zarobljenika, ali ne zna
tko ih je zarobio. Na posebno pitanje predsjednika vije6a kada je ta jedinica dobila zapovjed-
nika, svjedok je odgovorio da se to nije moglo nazvati zapovjednikom, jer tko je njima mogao
zapovijedati Sto 6e raditi. Na posebno pitanje zastupnice optuZbe da li su oni onda mogli i6i
po kudama krasti i ubiti koga su htjeli, svjedok je iskazao da to nitko od njih nije radio, ali je
svatko spavao s metkom u cijevi. Na posebno pitanje predsjednika vijeia da objasni Sto je to u
stvari s Damirom Kufirerom razgovarao ta dva puta koja stalno spominje svjedok je iskazao
da su najvjerojatnije prvom prilikom rczgovarali o njegovom dolasku u Marino Selo, kao
dovjek s dovjekom, ali ne zna reti o demu su ftvgovarali i ne zna reti tko je kome prvi
pristupi, tko je pwi zapod,eo, a vjerojatno su drugi puta razgovarali u Marinom Selu i
primjerice molda o koko5ima. Nakon toga predsjednik vije6a ga je upozorio da na takav nadin
wijetla i omalovaZava sve prisutne u sudnici, da takvo njegovo potruS*i" vi5e neie trpjeti.

Svjedok Vlado Vinkler je iskazao da su u Zbor narodne garde ukljudio negdje
u kolovozu 1991. 9., a zvanidno se vodi od 19. kolovoza iste godine. bio je na pakradko-
lipidkoj boji5nici i suradivali su s civilnom policijom. Bio je pripadnik interventnog voda, a
zapovjednik je bio Zdravko iatak. Sje6a se da je u borbama kod proboja iz Batinjana
poginulo puno hrvatskih branitelja. Tom prilikom je poginuo i zapovjednik Stipe Sirac.
Nakon toga je jo5 neko wijeme bio u Batinjanima, da bi nakon toga duo da se oformio vod
vojne policije. To je duo od braie iatak s kojima je bio tamo na boji5tu, tako da se i on
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odludio prijaviti. Oti5ao je u Marino Selo, zaduZio bijeli opasad vojne policije i upisan je u
vojnu knjigu. Vei par sati nakon toga kao iskusan vojnik upu6enje na osiguranje stacionara u
Pakradku Poljanu. Svjedok se nije mogao todno sjetiti kada je pristupio u vojnu policiju, ali
misli da je to bilo koncem studenog ili podetkom prosinca 199t. g. Na kraju se ipak sjetio da
je to bilo koncem studenog i da je u Poljani proveo oko 20-tak dana, a onda je, sredinom
prosinca, upu6en na punkt u Gaju. Damira Kufirera tijekom rata nije vidao, ali je duo od
drugih vojnih policajaca da je on zapovjednik voda. Davora Simida nikad nije vidio za
vrijeme rata, samo je duo da je on do5ao za zapovjednika voda poslije Kufnera. Zna da su u
vojnoj policiji bili Tomica Poleto iz Dobrovca,Zeljko Tuti6 zvani Eki, te dovjek po nadimku
Dida s kojim je bio na punktu u Gaju u prosincu l99l.g. Davor Smie je kratko bio
zapovjednik voda. U Marinom Selu je vidio neke civile. Sjeia se da je neka Zena po imenu
Milka nekamo otiSla pa su je poslije na5li. Svjedok je na kraju iskazao da je imao tri
zapovjednika dok je bio u vojnoj policiji, i to Kufnera, Simi6a i Brzicu. Na posebno pitanje
braniteljice V.opt. Zeljka Tutiia za5to je njezinog branjenika spomenuo s nadimkom Eki
svjedok je podeo,,vrdati", te pridati da je taj nadimak Eki spomenuo istraZni sudac, a da je on
samo potwdio taj nadimak, a inade je Zeljka Tuti6a znao pod nadimkom 2el1a, ali je poslije
duo da gazovu Deki, Eki.

Svjedok Josip Tuti6 je iskazao da se u kolovozu 1991. g. ukljudio u obranu
Pakraca. Dana 28. studenog izgubili su Lipik pa se tada s drugrm vojnicima povukao u
Prekopakru, a potom u Kutinu. Sjeia se da je planirano osnivanje voda vojne policije u
studenom 1991. i da je taj vod trebao osnovati Gadafi. Nije imao namjeru biti vojni policajac,
ali je trebao imati neki status u Hrvatskoj vojsci, pa je odabrao da ga se formalno vodi kao
vojnog policajca, iako je i dalje ostao na pakradko-lipidkoj boji5nici. Dana 28. 11. Gadafi je
poginuo, ali je on, voden tim njegovim informacijama, pristupio tom vodu koji se nalazio u
Marinom Selu. U taj vod je pristupio sredinom prosinca 1991. g. i bio je na razliditim
punktovima, da bi 4. l. 1992. bio te5ko ranjen pa se lijedio uZagrebu. Inade, u Marinom
Selu je zatekao Tomicu Poleta, ZeljkaTuti6a, Antu Ivezita i Damira Kufnera. Davora Simiia
je susreo u prosincu u Marinom Selu, a Vanca5a ne poznaje. U to wijeme Antun Ivezilje bio
jako mr5av, a nde navr5io joS ni 20 godina. Sjeda se da je u Marinom Selu vidio neke civile
koji se nisu krili, nisu bili zatvarani i slobodno su Setali u krugu.

Svjedok Goran Nikles je iskazao da je sredinom studenog, nakon Sto je
smjestio obitelj na sigurno pozvan u Kutinu gdje su ga rasporedili u vod vojne policije. Misli
da je to bilo sredinom studenog kad je do5ao u motel ,,Ribarska koliba" negdje u sumrak.
Tamo je zaduZio odoru, prespavao u motelu, a slijedeii dan je upu6en u mjesto Gaj na
kontrolni punkt. Poslije toga je rasporeden u stoZer u ObrijeZi gdje je uglavnom provodio
vrijeme. PrvooptuZenika Damira Kufirera je susretao na punktovima nekoliko puta. Davora
Simica je vidao u motelu i sjeda se da je imao nekih obvezana fakultetu. Pavao Vanca5 je bio
s njim na punktu u Gaju, a Tomica Poleto je takoder bio vojni policajac, kao i Zeljko Tuti6
kojeg je najmanje poznavao, i sjeda se da je medu vojnicima bio neki vojnik po nadimku Eki,
ali nije mogao re6i da li se radi o Zeljku Tutiiu ili pak o nekom drugom. Antuna lvezi6a se

sjeia jer je bio najmladi medu njima.

Svjedok Zvonko Novokmet je iskazao da je Zivio u Dobrovcu, a ukljudio se u
Zbor narodne garde nakon prvog napada 19. kolovoza 1991. godine. Sje6a se da je u
studenom mjesecu bio rasporeden u mjestu Klisa. Sje6a se da su odvozili neke civile u Marino



-30- K-11/08-136

Selo na ribnjake, ali ne zna tko je izdao zapovijed. Bio je u skupini vojnika zajedno s

Marijanom Poletom, Josipom Komljenovi6em i jo5 jednim vojnikom. Sjeia se da oni nisu
imali zadatak uhititi te civile vei je postojala zapovijed da se ti civili dislociraju iz Klise radi
njihove vlastite sigumosti. Sjeia se da su ih prevozili vozilom ,,Zastava Poly" koja je ranije
sluZila za razvoz kruha. Jedan od tih civila bio je dovjek u Se5iru star oko 60 godina i po
dolasku do motela Josip Komljenovii je ostao u vozilu, a Marijan Poleto i on su odveli ove
civile do motela. Marijan se nije dugo zadriao u motelu i vrlo brzo su se vratilinazad u Klisu.

Svjedok Gojko Brzica je iskazao da je roden u Pakracu te, iako je 1991.
godine Zivio u Zagrebu i tamo radio u mesnoj industriji, koncem listopada iste godine se
prijavio u Hrvatsku vojsku. Prvo je upuden u Kutinu gdje je obavio lijednidki pregled i tu su
ga dodekali Kufrrer i Lujanac. Sjeda se da su njega uputili u Marino Selo na ribnjake i da ga je
tamo odvezao ll.opt. Davor Smie. Misli da je to bilo 6. studenog 1991. godine. U motelu ga
je Zivko Kosijer rasporedio da prespava u jednoj od soba, a s njim je bio i Goran Nikles.
IJjutro je primijetio da u tom motelu boravi oko 20-30 ljudi. iuo je da se formira vod vojne
policije i da se tu obudavaju buduii vojni policajci, a obuku je trebao provoditi jedan stranac
kojeg su nazivali Gadafi. Njega nije poznavao, ali je duo da je oZenjenzajednu ilerltiz
Lipika. Sje6a se da je s njim razgovarao i l.opt. Kufner buduii je zavr5io fakultet politidkih
znanosti i rekao mu da bi trebao raditi analitiku pri tom vodu vojne policije. Takoder ga je
pitao da li moZe nabaviti informatidku opremu i drugu vojnu logistidku opremu, te da li pozna
relevantne ljude preko kojih bi se mogla lak5e nabaviti ta oprerna. Tako su prvo oti5li u
Bjelovar gdje su proveli jedan dan, a slijede6ih dana su se dogovorili da odu u Zagreb gdje ie
poku5ati naii sponzore. U Zagrebtt su planirali provesti nekoliko dana, a kako je imao stan u
Zagrebu tamo je spavao, dok se Kufner snalazio na svoj nadin. Sje6a se da su razgovori trajali
do naveder, a ujutro oko 8 sati on i Kufner bi se nalazili radi dogovora oko dalje potrage. U to
wijeme je vidao i Simiea uZagrehu, koji se s njima dovezao. Sjeda se daie SmiCpostao
zapovjednik voda u mjesecu prosincu. Poku5avajudi locirati to vrijeme koje su provodili u
Zagrebu svjedok se sje6a da je u to vrijeme negdje pao i grad Vukovar. Negdje na prijelazu
izmedu studenog i prosinca doSao mu je Davor Simie i rekao da moraju oti6i u Bjelovar jer je
obavije5ten iz Staba u ObrijeZi da se tamo osniva vojna policija. U Bjelovaru ih je primio
Miroslav Kopjar koji im je rekao da 6e njihov vod biti oformljen kao vod vojne policije 69.
bataljuna. Simie je sredinom prosinca 1991. godine postavlj er za zapovjednika toga voda, a
nakon njega je postavljen svjedok i bio je zapovjednik tog voda od veljade do travnja 1992.
godine. nije mu poznato da su na ribnjaku pronadena mrtva tijela srpskih civila , ali je o tome
ne5to duo. Smatrao je da se tu radi o raznim glasinama pa i te informacije nije shvaiao
ozbiljno. Takoder ne zna ni5ta o zarobljavanju gradana iz sela Kipa i Klise, te da bi oni bili
smje5teni u motelu na ribnjacima. Sjeda se da su u njegovo vrijerne zapovijedanja u motelu
blla i 4 civila i to 2 mu5karca i dvije Zene srpske nacionalnosti. Oni su distili, cijepali drva i
obavljali druge poslove. Poznato mu je da je jedna od te dvije Zene napustila motel i poslije
joj je objasnio da ne smije ici na podrudje prvih borbenih linija kao civil. Sjeia se da je u to
vrijeme bilo dosta nereda i u hrvatskim redovima. Bilo je krada i pljadki od strane pojedinih
pripadnika hrvatskih jedinica, a vod vojne policije je imao zadacu prijavljivati takve
podinitelje, robu oduzimati i drilati u odredenim skladi5tima. Sto se tide I.opt. Damira Kufrrera
poslije je saznao da je on pripadnik SIS-a, a on ga je osobno zamolio da se angaZira oko
nabavke opreme zataj vod.
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Svjedok Slavko Gamauf je iskazao da je bio zapovjednik 5. satnije Hrvatske
vojske koja je bila stacionirana i sastavljena uglavnom od pripadnlka iz Poljane i okolnih
mjesta. Bio je i zapovjednik kriznog Staba Poljane. Imao je puno problema jer su se u Poljanu
slijevali civili koji su bjeZali pred ratnim zbivanjima, tako da je imao puno posla oko
organizaclje prihvata civila, prehrane preko 500 vojnika, te spredavanje anarhije i pljadke.
Poznato mu je da je postojala neka jedinica vojne policije na ribnjacima u Marinom Selu, ali
tamo nije odlazio jer oni nisu bili pod njegovom ingerencijom. Sjeia se da je suradivao s

Lopt. Kufnerom koji je bio pripadnik SIS-a i desto su izmjenjivali informacije. Sto se tide
Simiia sje6a se da je ovaj bio zapovjednik voda vojne policije, ali ne moZe sa sigurno5du reii
kada je do5ao na to mjesto. Sjeia se da je jednom prilikom prisustvovao sukobu izmedu iire
Jiraseka u blizini Zeljeznidkog kolodvora u Poljani. Naime, zatekaoje tog iiru u druStvu jo5
trojice njegovih vojnih policajaca, medu kojima je prepoznao jednog kojeg su zvali Dida. Ciro
je vikao na I.opt. Kufnera i pitao ga zalto ga je cinkao. To je govorio i Kufnerovom kolegi
Lujancu. Situacija je bila jako zategnuta, ali se donekle smirila i nije do5lo do sukoba.
Svjedok iskazuje da je duo da su se na ribnjacima dogadale neke stvari, ali kako to nije vidio o
tome ne moLe redi niSta.

Svjedok Damir Jirase\ zvani iiro, je iskazao da je pristupio priduvnoj
policiji u kolovozu 1991. godine i neposredno je sudjelovao u obrani Pakraca. Neko wijane
je bio na rati5tu u Starom Majuru, a potom u Prekopakri, da bi se podetkom listopada podelo
pridati da neki Kufner osniva vojnu policiju, todnije, tu informaciju je dobio od Zdravka
iatka. lUorzo nakon toga je iatak oti5ao u Marino Selo na ribnjake, a svjedok je jo5 neko
vrijane ostao u Matkovcu. Prije nego Sto je oti5ao u Marino Selo zamolio ga je da pita da li bi
i on mogao pristupiti u taj vod, Sto mu je iatak i obe6ao. Nedugo zatim pozvanje da dode u
Marino Selo i tamo je zatekao iatka, Zivka Kosijera i jo5 nekoliko drugih vojnika dijih se

imena ne moZe todno sjetiti. Svjedok je u istrazi iskazao da ga je na punkt u Badljevinu uputio
upravo I.opt. Damir Kufner i da ga je upoznao sa svim duZnostima na tom punktu, da bi na
glavnoj raspravi rekao da ga je Zdravko iatak odvezao na punkt u Badljevinu, a da je proSlo
gotovo mjesec dana od trenutka kad je do5ao u Marino Selo pa do trenutka kada je prvi put
upoznao Damira Kufnera. Prilikom prvog saslu5anja pred istraZnim sucem dana 15. sijednja
2008. godine Damir Jirasek je jo5 iskazao da su drlali straZe u mjestu Badljevina, da bi
jednog dana doSli neki vojnici, pripadnici Zbora narodne garde, u Badljevinu i priop6ili da su

u mjestu Kip naSli tri dovjeka kako kopaju neke utwde. Oti5li su prema Kipu, a takoder su i
njih pozvali da odu tamo budu6i su vojni policajci. DoSavSi tamo s jo5 jednim vojnim
policajcem zatekao je tri dovjeka kako kopaju neke rupe, a twdili su da prave skloni5ta u
sludaju granatiranja. Do5li su i pripadnici ZNG-a i uskoro su pronadene dvije automatske i
jedna poluautomatska puSka. Ova tri dovjeka su negirali da su to njihove puSke, ali je ipak
odludio da ih sw trojicu odvezu u sjedi5te u Marino Selo. Sje6a se da se sve to odvijalo
izmedu 11 i 14 sati, a te ljude je isporudio svojim kolegama policajcima kojih je bilo 10-tak u
Marinom Selu. Sje6a se da su tamo bili Vanca5 Pavao, Zdravko iata, Zivko Kosijer i joi neki
dijih se imena ne moZe sjetiti. Sto ie poslije bilo s tim ljudima nije znao reti. Sjeia se da je
nekoliko dana kasnije na punkt u Badljevinu doSao I.opt. Damir Kufner i rekao im da je
doznao da u Kipu ima jo5 oruLja pa da se to mora prekontrolirati. S njim je bio Il.opt. Davor
Simie i Damir iatak. Svjedok je posebno napomenuo da su u tom trenutku s njim na punktu u
Badljevini bili Zlatko Ad14evi6,Draien Macura, Albert Jirasek i dovjek po prezimenu Pauri6.
Oti5li su u Kip s 3 automobila, a Kufner je todno znao i rekao u koje ku6e trebaju i6i. USli su u
tri ku6e, od kojih su u dvije na5li oruZje, a u treioj nisu. Sjeia se da je njemu Kufner rekao da
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odveze dvojicu mu5karaca iz Kipa u motel, tako da je on njih dvojicu stavio nazadnje sjedalo,
dovezao do motela i predao vojnicima. Na poesbno pitanje tko je jo5 osim njega bio na
punktovima i u Marinom Selu svjedok je iskazao da su s njim jo5 bili Damir zvani Sova i
Zdravko iatak zvani Bijeli, te dva vojnika iz Zagrebakoji su nakon 20-tak dana otiSli. Sjetio
se da je tamo bio jo3 vojni policajac po nadimku Dida iz Zagreba. iuo je i za osobu po
nadimku Gadafi, ali mu nije poznato da bi on trebao w5iti njihow obuku. S njima je jo5 bio
Antun tvezil zvani Braja i sjetio se da je on bio kada je dovezao dvojicu ljudi iz Kipa. Tamo
je bio i Tomica Poletto, Zeljko Tutii zvani Eki, te Vlado Vinkler. Prilikom tog prvog
saslu5anja svjedok Damir Jirasek je bio kategoridan da je Damir Kufner faktidki upravljao
vodom vojne policije i da se njega moralo slu5ati. Takoder je iskazao da je kasnije s njim
imao problema jer je koncem studenog ili podetkom prosinca 1991. uhiden u Daruvaru,
zajedno s kolegom Zlatkom AdZijevidern. Tamo su ih uhitili i podeli optuZivati da su krivi
zato Sto su oni ljudi iz Kipa nestali, ali nisu spominjali broj nestalih. Sjeda se da su bili
zadrlani oko 24 sata, da su ga pitali zaDamira Kufnera i izmedu ostalog su mu rekli da ga je
on prijavio da je na svoju ruku i5ao u Kip i neosnovano privodio te civile. Nakon toga Kufner
i on su do5li u ozbiljan verbalni sukob jer je s njim Zelio raSdistiti za5to ga je neosnovano
prijavio.

Damir Jirasek Ciro je ponovno saslu5an u istrazi dana 9. svibnja 2008. godine
(1071) i tom prilikom je manjim dijelom promijenio svoj iskaz twdedi da Kufnera nije
zatekao pri dolasku u Marino Selo ved da je ovaj do5ao nakon 2-3 dana i da mu je dao bijeli
remen, kao i drugim vojnicima, i svima rekao da skinu oprtade od JNA. Sto se tide sela Kip
svjedokjeiskazaodajeutomseludo5lodouhi6enjau3amoZdaiu4navrata,adamuje
drugi, ili pak tre6i, put do5ao l.opt. Damir Kufner i tom prilikom twdio da je saznao imena joS
nekih ljudi koji u Kipu drLe oruLje, a u ruci je drLao neki popis. Tako je zajedno s Kufnerom i
jo5 nekim vojnicima oti5li u selo Kip gdje su na5li oruZje i uhitili dva dovjeka. Tom prilikom
nisu i5li od kuie do ku6e vei je Kufner pokazao kamo trebaju i6i. Sada svjedok djelomidno
mijenja iskaz u svezi Ilopt. Davora Simi6a tvrdedi da ne moLe sa sigurno5iu re6i d ali je i on
bio pristupan prvom prilikom kad su zatekli one vojnike koji su kopali rovove, te da je Simiia
prvi puta vidio nakon Sto je imao incident u policiji u Daruvaru, kad su ga uhitili pripadnici
MUP-a. Poslije toga se vratio u motel traLeti Kufnera, pa kako je tamo zatekao Simi6a rekao
je i njemu da ide zajedno s njim. Tako je njih 7-8 ljudi traZilo Kufnera. Zatekli su ga u
Pakradkoj Poljani u stacionaru i tada je osobno pitao Kufnera tko mu je zapovjednik, Simi6 ili
on, a takoder ga je to pitao i Simi6, i tom prilikom je Kufner odgovorio da je on zapovjednik.
Ovaj dogadaj se zbio koncem studenog ili pak podetkom prosinca mjeseca. Sjeia se da su
poslije toga oti5li u Bjelovaru u vojnu policiju da im oni tamo kaZu da li su legalna formacija i
tko je zapovjednik. Tom prilikom su dobili bijelo remenje s hrvatskim grbom, ali im
zapovjednik vojne policije u Bjelovaru nije odgovorio tko je u biti zapovjednik. Vratili su se
nazad u motel, a tek nakon nekoliko dana dobili su usmenu obavijest da je Simi6 zapovjednik
i tek tada je Simiia doZivljavao kao svog zapovjednika. Poslije toga Kufrrera vi5e ttile uidao .,
vojnoj policiji. Svjedok je jo5 iskazao da je jednom prilikom zaustavio konvoj od 10tak
vojnih kamiona koji su iz pravca Pakraca odvozili namje5taj, bijelu tehniku i slidno. Sjeia se
da su to bili vojnici iz Bjelovaraida im nije dozvolio prolazak jer je zakljudio da se radi o
ukradenoj robi. Poslije toga mu je do5ao Damir Kufner i rekao mu da je to udinio tada i vi5e
nikada. Kufner je htio propustiti taj konvoj, a svjedok se protivio i u tome su ga odrZali kolege
policajci na punktu. Nakon toga za zapovjednika punkta postavljen je Vanca5 Pavao zvani
Deda, a svjedok je bio obidni vojni policajac na cesti. Poslije toga Vanca5 ga je znao poslati
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na neki zadatak 20 km od Badljevine, a kad bi se vratio duo bi da su pro5la vozila s
ukradenom robom. I u lokalnoj gostionici su znali pridati ,,kad tebe nema iiro roba se
prevozi". Svjedok je jo5 iskazao da kada su i5li traliti Kufnera u Pakradku Poljanu takoder je
i5ao i Pavao Vanca5 i on je dak bio jedan od najagilnijih vojnika traieti da se utvrdi tko
stvarno zapovljeda njihovim vodom jer su pod svaku cijenu htjeli razjasniti tu stvar. U
wijeme dok je Kufner bio zapovjednik voda svjedok nije znao tko mu je zamjenik jer mu to
nitko nije rekao. Tijekom saslu5anja na glavnoj raspravi svjedok je poku5ao ublaZiti svoje
iskaze iz istrage, da bi u jednom trenutku piznao da su mu upudene odredene prijetnje koje je
prijavio policiji, a na pitanje predsjednika vije6a da objasni vije6u o kakvim je to prijetnjama
rijed svjedok je odgovorio da mu je redeno da pazi Sto govori kad dode na svjedodenje na
glavnu raspravu. U jednom trenutku i III.opt. Vanca5 Pavao je podigao glas i u biti podeo
prijetiti svjedoku tako da ga je predsjednik vijeia upozorio da se na takav nadin ne smije
pona5ati u sudnici jer moZe biti udaljen iz iste.

Svjedok Albert Jirasek je iskazao da se ukljudio u obranu Hrvatske u
kolovozu 1991. godine. u podetku je bio u Pakracu a negdje podetkom studenog do5ao mu je
bratid Damir Jirasek zvani.Ciro i predloZio mu da se javi u vod vojne policije gdje ie on ved
bio zapovjednik punkta. Ciro ga je odvezao u Marino Selo na .iUniut. i iamo ji zaduhio
opremu. Tu je upoznao i I.opt. Damira Kufnera koji su se predstavio kao povjerenik za
sigurnost. lvjedok je posebno napomenuo da misli da je taj Kufner ponekad izdavao
zapovijedi Ciri Jiraseku jer ga je Ciro u tom smislu i spominjao. tnade, tijekom studenog bio
je na nekoliko punktova gdje su kontrolirali uglavnom vojna vozlla.Inade, nisu pro5li nikakvu
obuku za vojnu policiju, a zadullli su dva kompleta bijelog remenja, oznake za vojne
policajce i dvije znadke. Sje6a se da je jednom prilikom sudjelovao i u pretrazi sela Kip koji je
spojen s Badljevinom pa su tamo otiSli pjesice. Ne sjeda se tko je tamo izdavao zapovijedi, ali
su prona5li 10-tak automatskih i poluautomatskih pu5aka. Ljudi kod kojih je pronadeno oruZje
su izvedeni na ulicu. Na mjestu dogadaja se pridalo da 6e.ti ljudi biti odvedeni na sasluSanje,
ali ne zna kamo su odvezeni ni tko ih je trebao saslu5ati. Sto se tide Damira Kufnera, misli da
je bio neki povjerenlkza sigurnost i sjeia se da mu je izdao oruLje, a Ciro ga je spominjao kao
mo6nu osobu. Na pitanje kako je doZivljavao Kufnera svjedok je iskazao da bi njegove
zapovijedi poslu5ao, iako u to vrijeme nije bilo nekog dwstog zapovjednog lanca. Na posebno
pitanje zastupnice optuZbe da nabroji sve zapovjednike voda od trenutka njegovog dolaska u
vod pa_do izlaska svjedok je iskazao da mu je prvi zapovjednik bio Damir Kufrrer, poslije
Davor Simi6, a poslije njega Gojko Brzica.

Svjedok Marko Luji6 je iskazao da je inade iz Dobrovca, a u obranu se
ukljudio 19. kolovoza 1991. godine. Dana 6. ili pak 7. studenog lggL godine morali su
napustiti obranu mjesta i upudeni su u ObrijeZ. Inade, bio je u funkciji zamjenika
zapovjednika dok mu je zapovjednik bio Franjo HadZim. Kako je u mjesecu studenom neko
vrijeme bio u Njemadkoj u posjeti obitelji sa sigumo5du moZe redi da nije bio u Hrvatskoj u
vrijerne kad su uhiceni neki civili u mjestu Klisa. Iako mu je poznato da je bilo uhidenje i da
su odvezeni u Marino Selo. Koliko se sje6a misli da je njih uhitio Poleto Marijan, a s njim je
bio i sada pok. Damjan Vulinovii iz Kukunjevca. Misli da je zapovljed zauhi6enje tih civila
doSla iz ObijeLi gdjeye bilo zapovjedni5tvo. Tamo je bilo vi5e ljudi u stoZeru i sje6a se da je
zapovjednik bio Jura Spe1i6. Koliko se sje6a ljudi iz Klise su evakuirani na podrudje na kojem
nije bilo ratnih operacija i to zbog njihove sigurnosti. Sjeia se da je i Milan Strbac odveden u
Marino Selo, ali je uskoro waden iz Marinog Sela i dan danas je Ziv. Na pitanje kojim
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automobilom su odvozili te ljude svjedok je iskazao da su imali crveni ,,Poly" koji je u stvari
sluZio zavoLenje kruha i s njim je upravljao Damjan Vulinovid. Od svih optuZenika poznaje
jedino Tomicu Poleta i Antuna Ivezilaito iz videnja.

Svjedok Josip Komljenovid je iskazao da je u ratno wijeme Zivio u Dobrovcu,
te da je u vrijeme obrane Pakraca bio rasporeden sa svojim sumjeStanima u prvi vod prve
satnije 76. batalluna. U prvo vrijerne su bili rasporedeni u Dobrovcu, da bi u prvoj polovici
listopada dobili zapovijed za napu5tanje mjesta. Prvo su rasporedeni u Donju ObrijeZ, te
dobili nekoliko dana odmora. Koncem listopada javio se ponovno u Obrijei,,tebio rasporeden
u Lipik, a u drugoj polovici studenog u mjesto Klisa. Sjeda se da ga je suborac Manjan Poleto
pozvao da mu se pridruZi pri preseljenju jedne trodlane obitelji iz Klise u neko sigurnije
mjesto. Zna daje to bila obitelj Milana Strpca. Sludajno se na5ao tamo i po zamolbi Marijana
Poleta pomogao je da se ti ljudi prevezu. Sjeda se da je s tom obitelji sjedio u tovamom dijelu
vozlla, dok su Marijan Poleto i Vulinovii sjedili naprijed. Nije znao kamo idu, a kad su stigli
na odredi5te vidio je da su do5li ispred motela u Marinom Selu. Druga dvojica su zajedno s

dlanovima te obitelji otiSli u gomji dio motela, a svjedok je morao duvati automobil jer je to
bilo njihovo jedino vozilo i postojala je bojazan da ga netko odveze. Po njegovoj procjeni
zadrtani su do 30 minuta a zatim su ih odvezli do neke obitelji u Poljanu. Svjedok posebno
iskazuje da mu nije poznato tko je Marijanu Poletu izdao zapovijed da premjesti te ljude. On
je osobno u Klisi proveo relativno malo vremena i nije mu poznato da bi iz Klise bilo
odvedeno jo5 ljudi, niti mu je poznato da bi netko bio ubijen. Od svih optuZenih u vrijeme rata
jepoznavao samo Davora Simiia i Tomicu Poleta.

Svjedok Franjo Hadiim je iskazao da je u studenom 1991. g. bio zapovjednik
voda u mjestu Klisa. Medutim, nije bio prisutan kad je vr5ena dislokacija stanovni5tva iz
Klise radi oslobadanja Dobrovca i Lipika. Naime, dobio je dopust i 4 dana je proveo u
Njemadkoj sa suprugom i svojih detvero djece. Kad se watio natragu Klisu tamo vi5e uopde
nije bilo civila. ZamjentkZvonko Da5ek ga je obavijestio da je od zapovjednika Speh6a dobio
zapovijed iz zapovjedni5tva stacioniranog u ObrijeZi da se dislocira to civilno stanovni5tvo.
Posebno je iskazao da mu je poznato da je osnovan vod vojne policije u Pakracu, a te vojne
policajce je prvi puta vidio u prosincu 1991. godine na punktovima u Gaju i ObrijeZi. Osobno
ne poznaje nijednog od optuZenika osim Tomice Poleta. Ne zna Sta se dogadalo u motelu u
Marinom Selu jer je preteZno bio na boji5nici u jedinici koja je gotovo stalno bila u okruZenju.

Svjedok Dragutin Andri6 je iskazao da je u Hrvatsku vojsku stupio kao
dragovoljac u dinu pukovnika u rujnu 1991. godine. U to wijeme se lijedio od moZdanog
udara, ali je odmah upuden u Bjelovar a iz Bjelovara u Pakrac gdje je morao organizirati
obranu grada. Pakrac je bio u potpunom okruZenju i sjeia se da je 22. 9. 1991. u pratnji
specijalne policije iz drugog poku5aja uspio probiti obrud i do6i u sam grad. Posebno
napominje da su svi prilazni putovi zbog konfiguracije terena i raspored naoruZanih jedinica
bili su stalno pod prismotrom neprijatelja te desto bombardirani i granatirani. U Pakracu je
zatekao intzetno te5ku situaciju. Nije bilo vojnog ustrojstva, naoruZanje slabo, a obrana izvan
grada je bila onemogu6ena glavni suradnik mu je bio pokojni Stjepan Sirac, pomoinik
povjerenika Vlade RH. Koncem listopada i podetkom studenog do5lo je do intenzivnog
granatiranja grada tako da je dnevno padalo izmedu 1500 do 3000 granata. U to vrijeme do5la
je i jedinica od zapovjedni5tvom Tomislava Merdepa, a u sastavu MUP-a RH, s kojom su
imali velikih problema, a gotovo nikakve koristi. Svjedok je osobno imao dosta verbalnih
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sukoba s Tomislavom Merdepom koji ga nije slu5ao i dak su mu prijetili ubojstvom.
Podetkom prosinca oruZane jedinice Pakraca i Lipka su se uspjele konsolidirati tako da je 6.
prosinca 1991. Lipik napokon osloboden. Sto se tide Marinog Sela svjedok je iskazao da mu
uop6e nije poznato da bi tamo bila osnovana kakva vojna policija, iako je o tome morao znati.
Budu6i je doiao iz JNA puno relevantnih informacija mu je uskra6ivano. Osobno poznaje
Damira Kufnera i on mu je trebao biti jedan od glavnih suradnika. Netko mu je rekao da je on
bio zaduhen za vojnu policiju i dudio se Sto taj Kufner ima s vojnom policijom, jer to
obavje5tajci ne rade. U ono wijeme nije znao Sto se dogadalo na ribnjacima u Marinom Selu
jer to nije bilo podrudje iz njegove vojne ingerencije. Svjedok je nadalje iskazao da su u
mjestu Klisa imali jedan vod od dvadesetak ljudi i da je tamo 10. ili 11. I l. bila evakuacija
civilnog stanovni5tva. Pretpostavlja da je zapovijed o evakuacijiizdao civilni krizni Stab jer je
to bila ingerencija takvog kriznog Staba, a ne njegova.

Svjedok Stjepan Klasnid je iskazao da se u obranu domovine ukljudio 19.
kolovoza I 99 I . godine kada je bio pozvan u krizni Stab koji se nalazio u Prekopakri i tada je
dogovoreno da radi na daljnjem organiziranju proizvodnje stakla u Lipiku. Tamo je radio sve
do 24. rujna 1991. godine kad su ostali bezplina i struje i morali su prekinuti s proizvodnjom.
Poslije je bio zapovjednik 76. samostalnog bataljuna, da bi od 28. listopada 1991. g. krenuo u
formiranje niZih jedinica u sastavu bataljuna. Svjedok je posebno iskazao da mu nije ni5ta
poznato o osnivanju voda vojne policije. Prvi puta je vidio hrvatske vojnike s obiljeZjem
vojnih policajaca u Donjoj ObrijeZi podetkom prosinca 1991. godine i dak im je davao upute
da ne5to udine jer je bio nezadovoljan pona5anjem odredene skupine vojnika. Osobno ni5ta ne
zna o djelovanju Damira Kufnera u vodu vojne policije. ZaDavora Simiia je duo po imenu i
prezimenu, ali mu nije poznato tko je ta osoba. ZaGadafijazra da je bio zapovjednik 1.

satnije od 29. listopada 199I. g., da je formalno zapovijedao sa 120. vojnika i da je poginuo
28. ll.I99l. godine. Svjedok se sjetio da su namjeravali osnovati jedan interventni vod, ali
zbog stalnih borbi u tome nisu uspjeli. JoS jednom ponavlja da mu nije poznato da bi neki vod
bio stacioniran na ribnjacima u Marinom Selu.

Svjedok Josip Hu5ka je iskazao da se dana 19. kolovoza 1991. g. prikljudio
obrani zerrlje i pristupio Zboru narodne garde (ZNG). Bio je zapovjednik topni5tva u 76.
bataljunu. Sto se tide Gadafijapoznato mu je da je onbio zapovjednik 1. satnije, ali da je
trebao sudjelovati u osnivanju interventnog voda, u demu nije uspio jer je u meduwemenu
poginuo dana28. studenog 1991. g. pri obrani Lipika. Nakon njegove pogibije zapovjedni5tvo
nad vodom preuzeo je Il.opt. Davor Simie. Sto se tide I.opt. Damira Kufnera zna daje on bio
savjetnik za sigumost u zapovjedni5tw obrane Pakraca i kao takav bio je savjetnik
zapovjednika obrane Pakraca i njemu je podnosio izvje5da s jedne strane, a po sluZbenoj
duZnosti je bio obvezatan takoder ta ista izvje5ia slati u sluZbu u Bjelovar. On je u biti bio
zaduLen za kontraobavje5tajni posao, tj. podnosioje izvjeS6a o stanju na terenu, gdje se nalaze
hrvatske postrojbe, bio je zadulen za provjeru pripadnika Hrvatske vojske, a i provjeravao je
odredene informacije. Kao takav mogao je imati autoritet kod vojnika jer su ga vojnici
doZivljavali kao osobu koja moZe biti na svim podrudjima i prolaziti sve punktovebez ikakvih
problema, uz predodavanje odredenih propusnica, znadki i slidno. Svjedok je nadalje iskazao
da mu nije ni5ta poznato oko toga da bi civilno stanovni5tvo srpske nacionalnosti bilo prisilno
deportirano u motel, a jo5 manje da bi netko tamo bio zlostavljan ili ubijen. Poznato mu je da
je I.opt. Damir Kufner u listopadu 1992. godine bio uhi6en pod nekom optuZbom, ali je ubrzo
pu5ten jer nije bilo osnova za optuZbu. Saznao je da je tom prilikom od njega izuzetasva
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poslovna dokumentacija, da je prevezena u Bjelovar, u centar SIS-a i da joj se tada gubi svaki
trag.

Svjedok Jordan Atanasoski je iskazao da je podetkom rata bio savjetnik za
sigurnost pri uredu obrane u Bjelovaru. U to vrijeme jo5 nije bila ustrojena sigurnosna sluZba
u sklopu oruZanih snaga, tako da su svi koji su radili ovaj posao bili iskljudivo savjetnici za
sigurnost i mogli su samo informirati nadredene o dobrim i lo5im stvarima na terenu.
Sigurnosno-informativna sluZba u vojsci se podela osnivati tek 1. 10. 1991. g. a konadni ustroj
je zaokrulen podetkom oZujka 1992. godine. Svjedok je posebno iskazao da formalnopravno
niti jedan savjetnik za sigurnost u odredenom zapovjedni5tvu nije mogao izdati niti u jednoj
postrojbi bilo kakw zapovijed o izwSenju i djelatnosti ili akcije. U konkretnom sludaju
Damir Kufner bio je savjetnik za sigurnost u zapovjedni5tvu obrane Pakraca i samim time on
je podnosio izvje5ia svjedoku. Svjedok se sjeia da su pismena izvje5da koja je Damir Kufner
podnosio uredno prosljedivana SZUP-u pod urudZbenim brojem. Iako je formalno (sluZbeno)
nemogude da savjetnik za sigumost bude u isto vrijeme i zapovjednik vojne policije
I.optuZenik kao takav je mogao imati autoritet kod vojnika jer su ga vojnici doZivljavali kao
osobu koja u civilu moZe biti na svim podrudjima i prolaziti punktove bez ikakvih problema,
uz predodavanje odredenih propusnici, tnadki i slidno. Medutim, kako su savjetnici za
sigurnost bili prisutni u svim vodovima i rodovima vojske, u neku ruku su bili i detektori
negativnih pojava unutar vojske, od sitnog do krupnog vojnog kriminala, te je ta sluZba
doZivljavana kao nadredena sluZba koja vojnicima Steti. Zbogtoga postoji mogudnost da su
vojnici na terenu, ne poznajudi hijerarhiju, djelatnike sluZbe doZivljavali kao Sefove. Sto se
tide ustrojstva vojne policije svjedok se sje6a da je vod vojne policije ustrojen u Pakracu
koncem studenog 1991. godine. da je dobio bilo kakvu obavijest da Kufner zapovqedavodom
vojne policije to bi bio veliki prekriaj i automatski bi ga smijenio.

Svjedok Zdenko Klime5 je iskazao da je u studenom 1991. g. bio voditelj
ratne ispostave SZUP-a Daruvar - Centrala Bjelovar, u gradu Daruvaru. Zbogratnih zbivanja
imao je dvojaku ulogu. Prva uloga je bila da je kao klasidni sluZbenik obavje5tajne sluZbe
obavljao djelokrug poslova djelatnika SUZP-a, ali je morao obavljati i neke disto policijske
poslove. O zbivanjima u selu Klisa ne moZe ni5ta re6i jer je to podrudje spadalo pod
teritorijalnu nadleZnost Policijske postaje Pakrac. Za zbivanja u Kipu u inkriminiranom
periodu je znao i to iskljudivo u okviru svoje sluZbe. Kao obavjeStajac je u nekoliko navrata
obradivao taj predmet jer se o tome pridalo u medijima, a ispitivao je i dvojicu muSkaraca u
Daruvaru u svezi s tim zbivanjima. S tim u svezi sjeia se da je obavio razgovor s osobom po
imenu Damir Jirasek i to ne u svojstvu potencijalno osumnjidene osobe. U tom trenutku nije
mu bilo poznato da na podrudju Pakraca postoji neka grupa u smislu voda vojne policije. Bilo
mu je poznato samo da u Daruvaru postoji vojna policija na delu s Miroslavom Guberovi6ern
zvanim Kugla. O razgovoru s Damirom Jirasekom sastavio je standardni zapisnik i o tome
postoji pismeni trag. Nakon r.vgovora je u biti stekao prva saznanja o dogadajima u Kipu.
Svjedok je nadalje iskazao da u studenom nije duo za osobu po imenu Damir Kufner. Inade,
svjedok je kategoridan u tome da ne moZe vojna policija podnositi nikakve kaznene prijave
protiv zatodenih civilnih osoba, a takve osobe moraju se dovesti civilnoj policiji koja poslije
w5i obradu takvih osoba.

Svjedok Zetjko Ament je iskazao da je bio pripadnik priduvne policije MUP-
a RH Od 18. kolovozal99l. godine. bio je rasporeden u Daruvaru i tamo mu je zapovjednik
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Nikola Ivkanec zapovjedio neformalno vodenje antiteroristidke interventne jedinice PP

Daruvar. Uloga ove policije je bila da intervenira na podrudju grada Daruvara, dok izvan
grada nisu djelovali. Svjedok je posve siguran da njegova jedinica nikad nije odlazila u mjesto
Kip, a kamoli da bi tamo izwSavala neke operativne zadate. Ni on osobno nije u to vrijeme
bio u Marinom Selu. Kad mu je predodena izjava Nikole Ivkanca gdje on tvrdi da je upravo
njega poslao na ribnjake kako bi preuzeo trojicu uhi6enika smje5tenih u motelu svjedok je
izjavio da se ovdje odigledno radi o pogresci. Sto se tide Damira Kufnera njega je upoznao
negdje u travnju 1992. g.jer su obojica radili u SIS-u, dok ga ranije nije poznavao. Svjedok je
dvo i zaosobu po imenu Damir Jirasek zvani Ciro. Sjeda se da je dobio dojavu da se u dvorcu
Jankovi6 gdje ej bila stacionirana desetina vojne policije pojavila skupina vojnih policajaca s

pakradkog podrudja. Tom prilikom je upozoren da moZe do6i do svakovrsnog incidenta, pa su
bez ikakvih priprema odmah tamo krenuli. DoSavSi tamo rasporedili su se odekuju6i
probleme, medutim, sje6a se da taj iiro nije prulao nikakav otpor i dragovoljno je predao
naoruZanje. Tako je njegova akcija time zaw5ena. Sjeia se da je taj Ciro izgledao vi5e
zaduden i upla5en i nije stekao dojam da je bio spreman na neki otpor.

Svjedok Zdravko Heged je iskazao da mu je jako malo poznato o vodu
vojne policije na lipidko-pakradkoj boji5nici u studenom 1991. godine. U to vrijeme bio je
vojni policajac u Bjelovaru , a tek kasnije je postao zapovjednik voda. Sjeia se da su na
podrudju Bjelovara prvo imenovani Stabovi teritorijalne obrane za svako znatajnrle mjesto ili
postrojbu. Zbog specifidne ratne situacije civilna policija je bila neefikasna a i nenadleLna, pa
je bila praksa da svaki Stab ili zapovjednik postrojbe odredi skupinu vojnika koji bi obavljali
poslove vojne policije. U pravilu bi se angaZirao neki djelatnik sigurnosti koji bi odredio
zapovjednika i tako su te jedinice funkcionirale. Svjedok posebno napominje da je u
operativnoj zoni Bjelovar klasidna vojna policija podela djelovati sredinom prosinca mjeseca
1991. godine, a iako nije sudjelovao u formiranju voda vojne policije u Pakracu mole reii da
je tako bilo i s tim vodom. Inade, njegove zapovjedne ingerencije prema tom vodu podinju tek
koncem sijednja 1992. godine kad je bio postavljen za zapovjednika bojne. Damira Kufnera i
Davora Simida osobno poznaje i to Kufnera kao djelatnika SIS-a, a Davora Simiia kao prvog
zapovjednika voda vojne policije. Sje6a se da je Davor Simie bio ozbiljan mladi dovjek koji je
svoj posao radio dobro te da je napustio vojsku radi dovr5etka studija veterine, a na tom
mjestu ga je kao zapovjednik naslijedio Gojko Brzica. Svjedok je nadalje iskazao da je u
posjet tom vodu u Marinom Selu dolazio nekoliko puta. Sje6a se da je tamo vidio i neke
civile, ali mu nije poznato Sto su tamo radili. S njima nije obavljao nikakav razgovor, ali je
poslije zapovjedniku skrenuo paZnju da tamo civilima nije bilo mjesto i da ih treba smjestiti
negdje drugdje.

Svjedok Miroslav Guberovid je iskazao da se u rat ukljudio kao pripadnik
priduvnog sastava MUP-a RH od 18. srpnja 1991. godine. Koncem listopada ili podetkom
studenog pre5ao je iz MUP-a RH u Zbor narodne garde (ZNG), odnosno u vojnu policiju koja
se u to vrijeme osnivala u Daruvaru. Rasporeden je na mjesto pomo6nika zapovjednika voda
vojne policije pi 52. samostalnom bataljunu ZNG-a. o dogadajima u Marinom Selu i mjestu
Kip saznao je od zapovjednika Nikole Ivkanca. On ga je jednom prilikom pozvao i pitao Sto

vojna policija radi u mjestu Kip i za5to odvodi na ispitivanje mje5tane i kamo ih odvodi. Kako
o tome nije imao nikakvih saznanja s joS 3 vojna policajca.oti5ao je u mjesto Kip koji je
gotovo spojen s mjestom Badljevina. Negdje na tom raskriZju zatekli su neko sanitetsko
vozilo i jednog dovjeka u maskimoj odori bez obiljeZja vojne policije i s njim su razgovarali.
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Rekao im je da je na straii a ako nas Sto zanima da razgovaramo s iirom koji se nalazi u
obliZnjoj ku6i. USli su u tu ku6u, upoznali se s tim iirom koji ih je obavijestio da su oni vojna
policija iz Pakraca. Tom prilikom je Ciro jo5 rekao da dobivaju zapovijedi iz Marinog Sela.
Gdje im jebazai sjedi5te. Pokazao im je i neku ispravu na papiru dimenzija ,A.4 format gdje je
pisalo da oni imaju ovla5tenja legitimiranja, obavijesnih razgovora i slidno. Ne sjeda se da li je
to bilo u formi rje5enja, odluke ili slidno, ali je u potpisu bio naveden Tomislav Merdep. Na
temelju te isprave je zakljudio da se ipak radi o civilnoj policiji, a ne vojnoj o demu je
obavijestio i zapovjednika lvkanca, te su zajednidki zakljudili da vojna policija iz Bjelovara
nije nadleZna za djelovanje na tom podrudju. Svjedok je nadalje iskazao da se s tim iirom iz
Badljevine ponovno susreo prilikom njegovog hap5enja u Daruvaru. Naime, u dogovoru s
Ivkancem poznavao je Ciru u sjedi5te u Daruvar u dvorac grofa Jankovi6a gdje ga je civilna
policija trebala uhititi i ispitati. Tako su i udinili. Svjedok je jo5 iskazao da ne poznqe Damira
Kufirera a ni Davora Simi6a, a njegov vod nije imao nikakvog kontakta s vodom vojne
policije u Pakracu. Tek u prosincu 1991. g. dolazi do formiranja zapovjednog lanca u sklopu
vojne policije.

Svjedok Nikola Ivkanec je iskazao da je bio djelatnik policije i prije rata, a
199I. g. je bio zapovjednik Policijske postaje (azma, odakle je bio upu6en u Daruvar
organizirati obranu grada. U studenom 1991. g. dobili su dojave da u mjesta Kip, Sredani i
Blagorodovac, koji su mahom naseljeni srpskim stanovni5tvom, dokaze hrvatski vojnici.
Svjedok posebno iskazuje da su postojala dva znadajna momenta vezana tz dogadaje oko
Kipa i Marinog Sela. Prvi dogatlaj je uhiienje i privoilenje Damira Jiraseka zvanogiiro, koji
je uhiien u Daruvaru i svjedok ga je osobno ispitivao, a ispitivali su ga i operativci SUZUP-a
Klime5 Zdeno i Stjepan Turkovi6. Na ternelju tog ispitivanja sastavljena su i pismena. Drugr
dogadaj vezan uz Marino Selo je dolazak Mire Krajnovid u Policijsku postaju u Daruvar koja
je prijavila da su joj otac i grad odvedeni iz mjesta Kip. Nakon Sto su obradili sve podatke
zakljudili su da bi se na ribnjacima mogla nalaziti Merdepova postrojba. Zbogtoga su traZili
pomo6 jer su znali da su oni naoruZani, a on je osobno poslao interventnu jedinicu na ribnjake
na delu sa Zeljkom Amentom, koji su tamo zatekli 3 mu5ke osobe, oca i sina Krajnovida i jo5
jednu mu5ku osobu. Sjeda se da je s tim osobama obavljen obavijesni razgovor, da je
doneseno {e5enje o zadrlavanju i da su sva trojica sprovedeni istraZnom sucu u Bjelovar.
Svjedok je nadalje iskazao da je informacije o Damiru Kufneru dobio iskljudivo od Damira
Jiraseka zvanog Ciro koji je uhiien i s kojim je obavljen obavijesni razgovor i to kao s

kolegom koji je prekoradio svoje ovlasti koje je imao kao vojni policajac s podrudja Pakraca.

Svjedok Miroslav JerzeEi( je iskazao da je brigadni general Hrvatske vojske
u mirovini. Godine 1991. bio je zapovjednik Operativne zone Bjelovar pa je tako pokrivao i
podrudje Pakraca. Opisuju6i ustroj vojne policije svjedok je iskazao da je vojna policija
ustrojena tako da je imala svoje zapovjedni5tvo u samom Ministarstvu obrane RH, na delu s g.
Lauiidem, a na terenu nije bilo hijerarhijskih odnosa i zapovjednih ingerencija drugih vojnih
snaga jer je vojna policija bila organizirana vertikalno. Osobno smatra da zapovjednik Lau5id
nije bio upu6en u problematiku osnivanja voda vojne policije u Pakracu. Svjedok je posebno
iskazao da on osobno zna daje vod vojne policije u Pakracu osnivao Damir Kufner kojeg je
susretao na sastancima i o njemu je imao visoko mi5ljenje jer se u obranu domovine ukljudio
u prvim podecima. Svjedok osobno nikad nije bio u Marinom Selu, niti je znao gdje je bila
vojna bazatome vodu. Iako je Damir Kufrrer obna5ao funkciju nadelnika SIS-a, kao takav nije
mogao zapovijedati tim vodom, medutim, imao je znad,ajruulogu u ustrojavanju toga voda.
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S obzirom da je provjeravao vojnike na terenu njegova zadata je bila da okupi, izabere i
ustroji vod, a o tome je duo kada je dolazio na teren, a sluZbeno je o tome izvije5ten od g.

Atanasosokog. Svjedok je posebno istakao da nije ni5ta neobidno da SIS osniva vojnu policiju
jer su oni organizacijski povezani i vojna policija je izvr5ni organ SIS-a. svjedok je poslije
duo da je prvi zapovjednik tog voda bio Gadafi, a poslije ga je naslijedio Davor Simie. O
odvodenju mje5tana iz sela Kipa i Klise svjedok nikada nije sluZbeno obavije5ten, ali je duo
neke glasine koje nije provjeravao s obzirom da je u to wijerne bilo razliditih glasina s

razliditih podrudja od kojih su neke bile ne provjerene.

lz iskaza svjedoka Stjepana Kupsjaka proizlazi da je on u inkriminiranom
periodu bio nadelnik operative Policijske uprave Bjelovar. Negdje u studenom 1991. g. do
njega su do5le vijesti da se neSto dogada u Marinom Selu. Zbog toga su poslali policijsku
jedinicu tj. pripadnici PP Daruvar su tamo otiSli i prona5li neke ljude koji su dovedeni u
Daruvar. S njima je obavljen informativni razgoyor i wlo brzo su oti5li iz Hrvatske. Sjeia se
da su na ribnjacima obavljeni i neki uvitlaji jer su pronadeni le5evi uz s:Im motel, a tamo je
i5ao istraZni sudac. Kao i uvrjek podnesena jekaznenaprijava protiv nepoznatih podinitelja.

Slijede6u skupinu svjedoka koji su saslu5ani tijekom ovog postupka predloZeni
su od strane obrane.

Svjedok Jadranka Aniid je iskazala da je njen brat Zeljko Tuti6 sa svojom
obitelji boravio kod njih na Krku od konca listopada pa do 29. 11. 1991. godine. Sa
sigumo56u je twdila da je u tom periodu svaki dan bio u mjestu Punat. Sje6a se da je poslije s

obitelji koncem studenog oti5ao u Samobor gdje su bili kod Milice Planindic, a nakon
nekoliko dana su se smjestili u kudu ZivkaTuti6a.

Svjedok Davor Sirac je iskazao da je prije , a i za wijeme rata poznavao
V.opt. ZeljkaTutiia. Sje6a se da je podetkom rata bio nesto mr5aviji i imao ne5to vi5e kose, te
da je prvo wijerne bio s Hrvatskom vojskom u Filipovcu, a poslije je negdje s obitelji oti5ao
na more, misli na otok Krk, tako da je neko vrijeme izbivao s boji5nice. Medutim, ne moZe sa
sigurno56u redi koje je to bilo vrijerne

Svjedok Mile Diolid je iskazao da je od strane svoje firme DI ,,Papuk"
upuien na otok Krk da otvori odmaraliSte kako bi se mogle smjestiti izbjeglice. Na Krku se

zadrLao od rujna l99l.pa do jeseni 1992. godine. Sje6a se da je u studenom 1991. susreo
optuZenika Zeljka Tutida koji je bio u druStvu Tome Andi6a izPatraca. Tom prilikom su
popili kavu i razgovarali o situaciji u Pakracu. Na pitanje o obitelji Tuti6 mu je rekao da su
mu supruga i dijete u Puntu, a roditelji u nekom mjestu h.raj Zagreba. Nekoliko dana kasnije
od ovog prvog susreta ponovno se susreo s Tomom Andi6em i Zeljkom Tutiiem u lokalu
,,Kula" na rivi i pridali su o stanju u Pakracu. Sjeia se da su svi bili poti5teni zbog pada
Vukovara.

Svjedok Darko Jozipovid je iskazao da je leljka Tuti6a upoznao koncem
rujna ili pak podetkom listopada I99I. g. kada ga je predstavio Tihomir Vukovi6 kao svog
rodaka. Sjeia se da su tijekom listopada 1991. g. bili u istoj posadi tenka, sve do 22.l0.kada
je saznao da mu je poginuo Sogor a je zbog toga oti5ao u Zagreb gdje je proveo 10-tak dana.
Po povratku ZeljkaTuti6a vi5e nije bilo, a od njegovog brati6a Vukovi6a saznao je da je
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oti5ao negdje na more smjestiti obitelj, a spominjao je otok lkk. Poslije je Tutida vidao u
sijednju ili pak veljadi 1992. godine. Sje6a se da je u to vrijerne imao kratku kosu i izgledao je
isto kao danas, samo Sto nije imao bradicu. On ga je oslovljavao nadimkomZeljac i slidno, a
sjeda se da su ga jo5 zvali i Bobetko zato Sto je bio rnzak i nije imao kose.

Svjedok Du5ko Strbac je iskazao da se nalazio na punktu u maloj Krndiji
negdje na periferiji Pakraca, kao zapovjednik desetine, kada je saznao da je u mjesecu
studenom 1991. godine uhi6en njegov stric Milan, supruga Zderrka, njihov sin Vlado i da su
odvezeni u Marino Selo. Tu vijest mu je donio njegov brat koji se koji je bio jako ljut i dak je
htio istu veder i6i na ribnjake. Medutim, zapovjednik ih je savjetovao da to ipak udine
sutradan jer se po nodi bilo vrlo opasno kretati. Sutradan su oti5li u Marino Selo gdje su duli
Sto se dogodilo i kako im je stric priveden vezan zajedno sa suprugom i sinom. Bili su jako
revoltirani zbog takvog postupka prema njima, tim vi5e Sto je brati6 Vlado bio pripadnik
Hrvatske vojske. Brat je dak traZio Jurdaka koji ih je priveo i moglo se sva5ta dogoditi da ga
je uspio pronaii. Svjedok je nadalje iskazao da je nekim vojnicima rekao da nikad nije vidio
detnika tako da ga je jedan od vojnika odveo u jednu malu prostoriju u prizemlju motela gdje
je bilo 10-15 ljudi, a svi su bili iznad 50, 60 godina i jako su lo5e izgledali. Naime, svi su bili
civili, jako mr5avi i prljavi. Svi ti civili su mu se morali predstaviti tako da je saznao da je
jedan ve6i broj njih doveden iz Klise, a spominjali su jo5 neko selo dijeg se imena ne moZe
sjetiti. Poslije im je u riLzgovoru stric pridao da ga je u biti spasio Tuti6 Zeljko, a njihova k6er
je ostala u Klisi spavati kod neke Lene, da bi sutradan i nju doveli. Utwtluje se da je svjedok
jo5 podeo spominjati da je obitelj njegovog strica jo5 u par navrata odvodena u Marino Selo i
da je to opet udinio Jurdak i sl.

Svjedok Tihomir Vukovi6 je iskazao da je Zellka Tutiia susreo u drugoj
polovici rujnal991.g. u Bjelovaru kada je preuzimao jedan tenk T-55. Tom prilikom mu je
ponudio da bude dlan posade njegovog tenka. Kad je on pristao zadulili su taj tenk i prevezli
ga do pakradke boji5nice. Na bojiStu su bili sve do konca listopada kada je optuZenik napustio
tenk jer je morao smjestiti svoju obitelj iz Samobora gdje su se nalazlli kod zajednidke
rodbine na otok Krk. Kad se Zeljko vratio s otoka Krka sreo ga je ponovno negdje pred akciju
oslobadanja Lipika i to podetkom prosinca. Sjeda se da mu je tom prilikom potvrdio da je bio
s obitelji na otoku Krku. Poslije je Zeljko obavljao duZnost vojnog policajca, a jednom su se
susreli na punktu u Gaju. Inade, Zeljkaje vi5e oslovljavao kao bratii lli Zeljko, a duo je da ga
zovu Bobetko.

Svjedok Jasmin Ibrajid je iskazao da je od26. oZujka 1991. g. pa sve do 19.

kolovoza bio pripadnik djelatnog sastava MUP-a. PetooptuZenlkaZeljkaTuti6a poznajejo5 iz
djetinjstva i sje6a se da ga je vidio koncem listopada i tom prilikom mu je ovaj pridao da
obavlja borbene zadate u tenku svog rodaka Tihomira Vukovi6a. Sje6a se da mu je Zellko
koncem listopada rekao da mora odvesti obitelj iz Samobora na otok Krk i da 6e se ponovno
vratiti na boji5nicu. Nakon tog razgovora svjedok je Zeljka ponovno vidio dan lli 2 pnje
akcije oslobadanja Lipika kad se prevozil9o ljudstvo od Prekopakre do Poljane. Koliko se
sjeda Tuti6 nije imao neki posebni nadimak

Svjedok Gordana Hodak je iskazala da je .bila jako dobra prijateljica sa
SnjeZanom Tuti6, suprugom V.opt. ZeljkaTuti6a. Kada je do5lo do ratnih operacija u Pakracu
oti5la je u Njemadku, avratila se 31. listopada ili pak 1. studenog 1991. godine. raspitala se
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gdje se nalazi SnjeZana Tutii i saznala da je neko wijeme boravila u Samoboru, te da su
poslije odselili na otok Krk kod SnjeZanine Sogorice. Sa SnjeZanom se dula na svoj rodendan
28. studenogl99l. g. koji su obidno slavile zajedno. Tom prilikom je razgovarala i s njezinim
suprugom Zeljkom Tutiiem, kojom prilikom joj je on i rekao da uskoro namjeravaju napustiti
otok Krk i smjestiti se kod njegovog tetka u Samobor, odnosno todnije u mjesto Vrhovdak.
Sje6a se da je od SnjeZane saznala 4. sijednja 1992. g. da su joj u meduvremenu ubijeni
roditelji.

Svjedok Dragutin Kratj je iskazao da je ispred kriznog Staba bio zadtrten za
vodenje centra za obavje5iivanje, a dana 15. 10. l99l.g. oformljen je Stab za obranu grada
Pakraca u kojem je on bio zaduLen za vezu kao nadelnik. Taj Stab je brojao oko 10-tak ljudi a
izmedu ostalih u tom Stabu je bio i Damir Kufner kao nadelnik toga Staba zad'slen za
sigurnost. Svjedok je iskazao da je bilo govora o tome da se formira vod vojne policije jer je u
tim trenucima vojska bila dosta neorganizirana. Medutim, u prvo wijeme se govorilo o
osnivanju interventnog voda koji bi trebao uskakati u borbe tamo gdje je to bilo potrebno.
Sjeia se da je za taj vod trebalo vojnike posebno obuditi, atuzadacuje dobio dovjek po
nadimku Gadafi. Naime, on je imao najvi5e ratnog iskustva jer je bio profesionalni vojnik u
Libiji. Medutim, svjedoku nije poznato da li je uopde taj vod udestvovao u borbi. Medutim,
dosta ljudi iz tog voda je pre5lo u vod vojne policije, ali ne moZe sa sigumo5du re6i tko je tim
vojnim policajcimazapovijedao. Poslije je duo pride da se ne5to dogodilo u Marinom Selu, ali
misli da se to vi5e radilo o seoskim pridama i u svezi toga ne moLe ni5ta sa sigurno56u twditi.

Svjedok Boiidar Lujanac je iskazao da je Stab teritorijalne obrane Opiine
Pakrac formiran u listopadu I99L g., a on je u formiranju tog Staba rasporeden za nadelnika
obavje5tajne sluZbe. Sje6a se da je Damir Kufner bio zaduLen za sigurnost. Ve6 prilikom
osnivanja tog Staba ukazala se potreba da se osnuje vod vojne policije. Sje6a se da je zatobio
zaduLen hrvatski branitelj po nadimku Gadafi, stranac izLiblje koji je bio oZenjen u Lipiku.
Svjedok je iskazao da se od podetka govorilo da to treba biti vod vojne policije. Inade, Gadafi
je sudjelovao u borbama na prvim linijama fronte za obranu Pakraca, Lipika i Kukunjevca,
gdje god se ukazala za to potreba. Za sjedi5te voda vojne policije predloZen je motel u
Marinom Selu. Sje6a se da je Damir Kufrrer w5io provjeru viSih dasnika, dok je provjeru za
sve vojnike bilo gotovo nemoguie vr5iti. On nije imao nikakvu zapovjednu moi nad vodom
obzirom na funkciju koju je obavljao kao nadelnik sigurnosti. Sto se tide sukoba s Damirom
Jirasekom svjedok je iskazao da je do tog sukoba do5lo negdje krajem studenog, podetkom
prosinca i to izmedu Damira Kufnera i Damira Jiraseka u stacionaru u Pakradkoj Poljani.
Damir Jirasek je do5ao u druStl'u trojice, detvorice vojnika koji su bili u odorama Hrvatske
vojske, svi naoruZani i vikali na Damira Kufnera da ga je on prijavio za nesto Sto nije
udinio.Tom prilikom je htio uhititi Kufnera i odvesti ga u zapovjedni5tvo u Daruvar. Na kraju
je ipak sve zavr5ilo razgovorom i svi su se razi5li bez sukoba.

Svjedok Sanda GrubiSi6 u zapisniku iz prethodnog postupka je izmedu
ostalog rekla da poznaje Kufnera, da je dolazio u Zagreb, da je kontaktirala s njegovom
djevojkom, a sada5njom suprugom, i da joj je Damir rekao da je u vojnoj policiji i da je u to
sigurna, a da je sve to bilo u studenom 1991. godine. Tada se sje6ala da je bio u vojnoj odori i
da je imao obiljeZja vojne policije i da se ne sjeda da bi joj Damir Kufner govorio da u vojsci
obavlja neku drugu funkciju. Na glavnoj raspravi svjedokinja je sve to porekla twdedi da ona
u svezi posla Damira Kufnera s njim ni5ta nije razgovarala.

4l
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Svjedok Zdlravko iatak je iskazao da je od 19. kolovoza 1991. g. bio
ukljuden u obranu svog mjesta. Prvo je bio u priduvnom sastaw policije, a poslije se ukljudio
u interventni vod za obranu grada Pakraca gdje se zadrlao sve do podetka prosinca 199I. g.,
kad mu je t razgovoru bilo redeno da se moZe javiti u vod vojne policije koji se osnivao na
ribnjacima pored Marinog Sela. Takoder mu je redeno da je taj vod osnivao libijski borac po
nadimku Gadafi, a on se u biti u taj vod prijavio nakon njegove smrti. Tamo ga je, zajedno s

bra6om, primio Il.opt. Davor Simie. Nakon Sto mu je zastupnica optuZbe predodila dio
njegovog iskaza iz prethodnog postupka kada je rekao da je njegovu bra6u Boru i Damira, te
njega, upravo Damir Kufner uputio u motel u Marinom Selu svjedok je iskazao da on tako u
istrazi nije rekao. Na daljnje pitanje svjedok je iskazao da je bilo sludajeva da bi pojedini
dlanovi odlazili izvodapolicije, ali bi se uvijek vratali nakon par dana, i nije bilo sludajeva da
je netko ostao mjesec dana i duZe i da se za to wijerne nije vratio u jedinicu. Svjedok je
nadalje iskazao da je Zeljko Tutii u listopadu i studenom bio u istom interventnom voau gdje
je i on bio, a na pitanje braniteljice V.opt. je li u to wijeme Zeljko Tuti6 napu5tao jedinicu i
oti5ao na more svjedok je iskazao da se toga ne sjeda. U jednom trenutku svjedok se V.opt.
obratio rijedima: ,,iuj Eki", da bi na pitanje predsjednika vijeca zalto ga je nazvao tim
nadimkom svjedok rekao da je to njegov nadimak.

Saslu5ana kao svjedok SnjeZana Tutido supruga V.opt. Lejka Tuti6ao
otklanjaju6i blagodat nesvjedodenj a iskazalaje da su suprug, ona i mali sin napustili Pakrac
23. kolovoza l99l.g. zajedno s obitelji Andi6 i svi su oti5li u Samobor kod tete i tetka
Planindid. Tamo je bilo jako puno rodbine tako da je dijete bilo jako nervozno i nije moglo na
miru spavati pa je molila supruga da je odveze negdje drugdje izvan te guZve. Na kraju su
oti5li na otok Krk i to negdje koncem listopada kod Tome i Jadranke Andi6. Tamo su proveli
vi5e od mjesec dana i sje6a se da je suprug bio jako nervozan jer se htio watiti u svoju
jedinicu. Dana28.11. 1991. g. vratili su se u Samobor da bi on vec29.11. oti5ao na rati5te.
Posebno je iskazala da je njezin suprug trpio odredene podsmjehe i nepovjerenje o nekih
suboraca zbog.toga Sto mu je majka bila pravoslavka, a nikad nije dula da bi ga netko zvao po
nadimku Eki. iula je da ga zov:uZeljka, Deki, Deki i slidno, ali nikad Eki.

Svjedok Pero Tuti6 je iskazao da je puno bolje poznavao oca V.opt. Zellka
Tutida jer mu je njegov otac pomogao da dobije posao u jednom poduzeiu 1981. g., a inade
V.opt. je poznavao samo iz vi5denja, a vidao ga je i tijekom rata. Sjeia se da g aje vidio na
rampi, na punktu u Gaju 1991. godine kad je prolazio tim putem i tom prilikom su se
pozdravili mahnuv5i jedan drugom. Inade, on je bio kuhar od 28. 10. 1991. pa do I0. 7 . 1992.
g. u Donjoj ObrijeZi. Sjeia se da je tamo do5la i supruga 2eljkaTuti6a.

_ Svjedok Dalibor Vukovid je iskazao da sa sigumo56u moile tvrditi da je
Zeljko Tuti6 sa svojom obitelji koncem listopada oti5ao iz Samobora na otok Krk u mjesto
Punat. Zeljka je vidio dok je prije toga bio u Simoboru. Poznato mu je da se koncem studlnog
ponovno s obitelji vratio u Samobor, preseliv5i se u mjesto Vrhovdak kod tetka ZivkaTutiia.
Osobno je vidio Zeljka koncem studenog dok je preseljavao obitelj.

Svjedok Ljevar Sladan je iskazao da se u domovinski rat ukljudio od njegovih
podetaka i tijekom cijele T991. g. bio je na punktu u Gaju. Sjeia se da je u Gaju stanovao i
Tomica Poleto i to u treioj ku6i od njega s lijeve strane i zajedno s njim duvao straZu na
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punktu u tom mjestu. Siguran je da je tamo bio cijeli 11. mjesec, ali ne moLe sa sigumo5iu
todno reii do kadaje bio na tom punktu.

Svjedokinja Ana Danojevid je iskazala da je Zivjela u Kipu do 1991. g. u
doma6instvu sa svojim muZem Mijom Danojevidem i njegovim ocem Ilijom koji je 1910.
godi5te. U studenom 1991. g. radila u doma6instvu Stamf RuZene u Sredanima gdje je i
spavala. Suprug i svekar su ostali kod ku6e. Javljeno joj je da joj je 15. 11. 1991 .9.mfr
odveden zajedno sa svekrom i poslije toga mu se izgubio svaki trag. Pet dana nakon toga je
otiSla uZagreb, a potom u Bosnu i Hercegovinu. Nije znala Sto joj se dogodilo s muZem, a tek
godinu dana kasnije je saznala da je ubijen u Marinom Selu.

lziskaza svjedoka Mate5 Roberta proizlazi da je od 5. kolovozaIggl. g. bio
pripadnik l. gardijske brigade zbora narodne grade, tzv. Tigrovi. Tijekom druge polovice
kolovoza bio je na raznim mjestima, ali najvi5e oko Novske. Jednom prilikom dok je i5ao u
posjet majci koja je bila u Meduriiu susreo je na kontrolnom punktu vojne policajce. Medu
njima je bio i Antun lvezif kojeg je prije poznavao iz Tigrova. Ovaj mu je rekao da se
oformio vod vojne policije. Uspio ga je nagovoriti da se i on javio u marino Selo i tu ga je
primio Gojko Brzica s kojim je dogovorio prelazak u vod vojne policije. Sjeda se da je to bilo
20. prosinca 1991. godine. Dolaskom u motel zaduiio je odoru s bijelim ranenjem i
automatsku puSku. Njemu nitko od suboraca nije govorio da bi se u studenom nesto dogadalo
u motelu, a nije mu u to wijeme ni bilo poznato da bi u okolici motela bili pronadeni neki
lesevi. Davor Simie je bio zapovjednik voda i bio je normalan i korektan zapovjednik.
Svjedok je poznavao i Pavla Vanca5a po nadimku Dida koji je bio vo<la grupe u Badljevini.
Poznaje Tomicu Poleta iZeljkaTuti6a, koji su takoder bili pripadnici voda vojne policije.

Svjedok lvo Tuti6 je iskazao da se ukljudio u obranu svog sela Dobrovca 19.
kolovoza 1991. g., a nakon nekog vremena rasporeden je u Lipik. U vod vojne policije
formalno je rasporeden koncem studenog, a stvarno sredinom prosinca 1991. godine. Inade,
njega je preporudio u taj vod prijatelj iz predratnih dana po nadimku Gadafi koji mu je rekao
da on osniva jedan interventni vod koji ie ujedno biti vod vojne policije. On ga je i pustio da
ode na 10-tak dana u Njemadku kod rodbine. Dok je bio u Njemadkoj brat mu je javio da je
Gadafi poginuo. Po povratku ga je u Marinom Selu primio Davor Simie i uputio ganapunkt u
Medurii. Kasnije je bio premje5ten na punktove u Gaj i Badljevinu. Damira Kufnera poznaje
od prije rata, a osobno ga je vidio za vrijeme rata 2 puta i to T992. godine. Tomicu Poleta
poznaje takoder od ranije jer su iz istog sela. PoznajeiZeljka Tuti6a koji mu nije nikakav
rodak. Sje6a se da mu je na jednom od punktova bio zapovjednik desetine Boro iatak. Sto se
tide Zeljka Tutiia ne sjeia se da je imao neki nadimak, a on ga je zvao imenom Zeljko. Sjeda
se da ga je negdje krajem listopada jednom prilikom sreo u Kutini gdje su ridali o ratnoj
situaciji i tom prilikom mu je spomenuo da mora svoju obitelj iz Samobora odvesti na otok
K*.

Svjedok lvan Hala je iskazao da se sjeia da su u jesen 1991. g. uhi6eni neki
mje5tani iz njegovog sela Kip. Sjeia se da je tog jutra dekao prijatelja da idu raditi u Zagreb i
negdje oko 6,30 izaiao je pred ku6u na autobusnu postaju koja se nalazi 50 metara dalje. U
jednom trenutku su nai5la trojica vojnika s maskama preko glave koje su od njega ftallli
osobne dokumente i rekli mu da ude u ku6u. Misli da je dalje vidio jo5 2-3 dovjeka. U kuii je
bio 10-tak minuta kad mu ej do5ao prijatelj s kombijem i krenuli su prema Zagrebu.Iz
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Zagreba se watio slijedeieg dana naveder i duo je da su neki mje5tani srpske nacionalnosti
odvedeni. U to wijerne u Kipu bilo je "75Yo stanovnika srpske nacionalnosti, a ostalo deSke.

Svjedok je iskazao da u de5ki dio sela Hrvatska vojska uop6e nije dolazila. Inade, prije rata
obje nacionalnosti su Zivjele u dobrim odnosima, znali su se iz djetinjstva, posje6ivali se, pili
piie, kavu i slidno i izmedu njih nije bilo nikakvih problana.

lziskaza svjedoka Ante Brkljaii6a proizlazi daje u drugoj polovici 1991. g.
bio rasporeden kao vozad i pratnja zapovjednika obrane gradaPakraca g. Spefida. Rade6i ovaj
posao obi5ao je gotovo sva mjesta znad,ajnlja za obranu grada. Kao vozad je duo da se

namjerava osnovati jedna jedinica za posebne namjene koju je trebao ustrojiti branitelj
libijske nacionalnosti po nadimku Gadafi. Poslije je duo da je on poginuo i ne zna Sto je bilo
dalje s tom jedinicom. Poznaje Damira Kufnera koji je bio zadtrten za sigumost. iesto ga je
susretao i poznato mu je da je ovaj obilazio razna mjesta. Poznaje i Davora Simi6a jo5 prije
rata, a zajedno su studirali uZagrebu. Vitlali su se prvih dana studenom 1991. g., ali nakon
toga se ne sjeia gdje je Simie bio rasporeden i ne sje6a se da li su se uopie susretali. Poznato
mu je da je Davor Simii bio u vojnoj policiji i vidao ga je u Pakracu i Prekopakri i misli da je
to bilo u drugoj polovici prosinca.

lz iskaza svjedoka Petra Baschiera proizlazi da se ukljudio u obranu Pakraca
u listopadu 1991. godine. Todnije, s osobnim naoruZanjem i automobilom do5ao je u Lipik
negdje oko 25. listopada 199I. g. dabi nakon par danabio prernjesten u Stab obrane Pakraca.
Negdje u to wijeme sreo je I.opt. Damira Kufnera koji mu je rekao da ga je on predloZio u taj
Stab jer je po struci diplomirani inZenjer kemije. U Stabu je postavljei za nadelnika za
atomsko-biolo5ko-kemijsku obranu. ZaDarrira Kufnera zna daje bio zaduLen za sigurnost i
uglavnom je suradivao s BoZidarom Lujancem. Davora Simida poznqe preko njegovog oca,
ali ga tijekom 1991. i 1992. g. nije vidio u hrvatskim postrojbama. Za dogadaje u Marinom
Selu nije ni5ta duo. Tek od 1993. godine, radedi u policiji, do5ao je do nekih saznanja, ali to je
sve posredno.

lz iskaza svjedokinje Bude Mare proizlazi da je s Tomicom Poletto Zivjela u
to ratno vrijerne u izvanbradnoj zajednici. Nakon Sto su morali napustiti mjesto Dobrovac
Tomica je prona5ao nuZni smje5taj u mjestu Gaj kod obitelji Sifter. Sjeia se da je u blizini
smjestio i svoje roditelje. Zlieti su uobidajeno, s tim Sto je Tomica izbivao iz ku6e kada bi
i5ao ,,na duZnost". Naime, u to wijeme je bio pripadnik vojne policije i bio je rasporedivan na
razlidite punktove. U Gaj su do5li koncem listopada, a tamo su bili sve do Uskrsa 2002.
godine kad je otiSla od Tomice. Na posebno pitanje branitelja svjedokinja je iskazala da je
Tomica ponekad znao po no6i izbivati izktte, a ritam tih izbivanja bio je dosta pravilan. Nije
joj govorio s kim i kamo ide. Za wijeme njihove izvanbradne zajednice kod njega nije
primijetila neke znadajnije psiholo5ke ispade. Sje6a se da je jednom prilikom pao u nesvijest i
da je za wijeme granatiranja imao strahove, odnosno doZivio je nervni slom. Misli da je to
bilo u rujnu 1991. g. kad je hospitaliziran u bolnici u Popovadi. Nakon bolnice pio je tablete, a
u ku6i nije bio agresivan. Od njegove pok. majke saznala je da mu je otac bio alkoholidar i da
ga je zlostavljao. Zavijeme zajednidkogLivota nije pretjerano konzumirao alkohol, iako se
ponekad vraiao kuii pripit. Nrje joj poznato da li je Tomica imao u vojsci kakav nadimak.

lziskaza svjedoka Vene Posepala proizlazi dapoznaje IV.opt. Tomicu Poleta
od jeseni I 991 . godine. Kako je Zivio u Gaju u to vrijeme Poleto je tra1io smjestaj za svoje
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roditelje pa mu je pomogao naii ku6u. Sje6a se da je bio hrvatski vojnik i da je deZurao na
punktu u Gaju. Tamo je Livio vanbradno s jednom Zenskom osobom. I dalje je ostao dobar s
cijelom obitelji, a osobito s njegovim bratom Marijanom koji je takoder bio u Hrvatskom
vojsci.

Iz iskaza svjedoka Klai6 Dubravka proizlazi da se od 19. kolovoza 199I. g.

ukljudio u obranu Lipika. Negdje u studenom mjesecu l99l.g. saznao je da se osniva vod
vojne policije u Marinom Selu, te je uzeo odoru i naoruZanje i oti5ao u motel ,,Ribarska
koliba" . U to wijeme bilo je oko l5tak ljudi, a sjeia se da je do5ao u vedernjim satima.
Tamo je zatekao Gojka Brzicu, Boru i Damira iatka, te njihovog treieg brata, te Tomicu
Poleta, ZeljkaTutiia, Antu Ivezi6a i jo5 neke. Nije siguran da je tamo zatekao Davora Simiia,
ali se sjeca da je susreo i jednog zagrepdarina po nadimku Dida. U motelu je prespavao oko 3
dana , a potom je upuien na kontrolne punktove u Meduriiu, Gaju, Brezinarna i Badljevini.
Svjedok posebno iskazuje da nije duo da bi se u motelu dogadala neka ubojstva srpskih civila
iako je na tom podrudju u to vrijeme bila te5ka ratna i specifidna situacija. Medutim, duo je da
gu podetkom prosinca u ribnjaku pronadeni le5evi nepoznatih osoba, ali ih osobno nije vidio.
Sto se tide Damira Kufnera njega je vidio samo 2 puta u motelu, a doZivljavao ga je kao
visoko rangiranog dasnika kojeg su i drugi vojnici doZivljavali kao nadredenog jer je bio u
kvalitetnijoj odori, s poslovnom torbom. Na upit suca da li je Davor Simie pred njim bio u
podredenom poloZaju svjedok je iskazao da je on bio samo figura, todnije on tamo nije bio
niSta. U to wijeme su desetinama upravljali Boro iatak, Ivica Tuti6, Damir Jirasek zvani
Ciro, a onaj Dida je bio neki ,,slobodni strijelac". On je molda bio privilegiran jer je dolazio i
odlazio kada je htio. Svjedok je nadalje iskazao da je u motelu zatekao i 4 civilne osobe i to 2
mu5karca i 2 Lene. Po njegovom mi5ljenju ti ljudi nisu bili zarobljenici i mogli su i6i kamo su
htjeli. Oni su distili cipele u kuhinji, radili u kuhinji i cijepali drva. Svjedok nadalje iskazuje
da je Antun lvezi(, imao nadimak Braja, a Tuti6a su zvali Lelja.

lz iskaza svjedoka Gorana Da5eka proizlazi da je stupio u vod vojne policije
na ribnjacima u Marinom Selu, podetkom prosinca 1991. godine. prije toga je bio u Zboru
narodne garde, uT6.bataljunu. Sjeda se da ga je zapovjednik Franjo Hadlim obavijestio da se

trale dragovoljci za vojnu policiju pa se i sam prijavio. Do5ao je u motel ,,Ribarska koliba" i
tu je bio zapovjednik Davor Simie. U motelu je prespavao maksimalno 2 dana, a potom je bio
rasporeden na kontrolne punktove u Brezinam4 a kasnije i u Medurii. U motelu je primijetio
i neke starije osobe srpske nacionalnosti za koje su mu rekli da se nemaju kamo vratiti. Misli
da su blla 2 starca i jedna baka. Oni su se tamo mogli slobodno kretati i nisu bili nikakvi
zarobljenici. Sto se tide Damira Kufnera za njega nije duo niSta odredeno, ali je shvatio da je
on bio neki zapovjednik u vojnoj policiji prije njegovog dolaska. Davor Simie mu je bio
zapovjednik kad je do5ao. Tomicu Poleta, lellkaTuti6a i Antuna lvezilazrapo imenima.

lz iskaza svjedoka Tihomira Brkida proizlazi da je bio dlan Staba za obranu
grada Pakraca i to kao veterinar - nadelnik veterinarske sluZbe. U tom pravcuje i djelovao pa
mu druge djelatnosti Staba nisu bile poznate. O vodu vojne policije u Marinom Selu ne zna
gotovo niSta. Tu vojnu policiju je doZivljavao samo kao vojnike na punktovima s kojima se

vidao u prolazu i koji su ga propu5tali bez zaustavljanja jer su znali daje veterinar i Sto radi.
Poznaje Damira Kufrrera jer je on bio nadelnik u zajednidkom Stabu zajedno s BoZidarom
Lujancem zaduZen za kontraobavjestajnu sluZbu. Davora Simi6a u to wijeme nije poznavao,
da bi ga dobro upoznao poslije rata jer su kolege po struci.
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lz iskaza svjedoka Vitomira Kovaievida proizlazi da je po struci lijednik i
da je u listopadu 1991. g. postavljen za nadelnika saniteta u Stabu za obranu grada Pakraca.
Poznato mu je da je u istom Stabu bio i Damir Kufner, koji je radio na pitanjima sigurnosti.
Osobno je bio angaiiran u djelo,rugu svoje struke tako da uop6e nije prisustvovao sastancima
Staba ako bi raspravljali o nedem drugom. Davora Simi6a u ono wijeme nije poznavao. Dok je
radio u Stabu nije imao nikakvih saznanja da postoji neki vod vojne policije stacioniran na
ribnjacima u Marinom Selu.

Iz iskaza svjedoka Antuna iernu5eka proizlazi da je roden i Zivi u selu Kip
gdje je ve6insko stanovni5tvo bilo srpske nacionalnosti. U to wijeme bilo je oko sto ku6a od
kojih l9 de5kih, jedna hrvatska i oko 80 kuia je bilo pravoslavaca. Do izbijanjarata Zivjeli su
sloZno i tolerantno da bi negdje u rujnu 1991. g. doSlo do zahladenja u odnosima jer su veiina
vojno sposobnih Srba oti5li u obliZnju vojarnu,,Polom". Nosili su detnidke Sajkade, a dak su si
neki lijepili umjetnu bradu od crnih ovaca. Hodali su naoruZani i s maskama preko glave.
Sjeia se daje negdje koncem listopada ili pak podetkom studenog netko zakucao na njegova
wata i duo je mu5ki glas kako pita za prezime obitelji. Kad je supruga odgovorila taj mu5ki
glas je rekao da ostanu u ku6i i da ne izlaze. Tog dovjeka nije vidio vei je vidio samo cijev
automatske puSke. Po obliku pretpostavlja da se radilo o kala5njikovu. Nakon otprilike sat
vremena neki vojnik koji je stajao ispred ku6e dozvolio je svjedoku i njegovim sinovima da
odu na posao. Kad se vratio s posla kuii duo je da su neki ljudi odvedeni iz Kipu, todnije
detvorica seljana. Vojnici su do5li i drugi dan i takoder su odveli neke ljude.

lziskaza svjedokinje Drage Marijanovi( proizlazi da je Livjelau Pakracu od
1974. godine. kad su u Pakracu podele ratne operacije u drugoj polovici kolovoza 1991. g.
evakuirana je u Zagreb gdje je radila u Mihanovi6evoj bolnici 5 godina. Sjeia se Davora
Simi6a iz tog perioda i da je studirao veterinu. Suprug joj je kao lijednik radio u bolnici u
Kutini, a ona je u Zagrebu tdekom studenog 1991. g. u vi5e navrata vidjela Davora Simi6a.
Sjeda se da je njegov brat Nik5a Simie odlazio u Sjedinjene ameridke drZave a ishodio je vizu
preko Sogora svjedokinje koji je Zivio u Kalifomiji. Todno se sje6a da je Nik5a putovao
avionom dana23. studenog 1991. godine. Nekoliko dana prije Simiei su bili kod njih, a sje6a
se da je i njezina, sada pokojna k6erka, poku5ala izvaditi vizu. O Davoru Simidu misli sve
najbolje jer je to bio jedan prekrasan mladi dovjek.

lz iskaza svjedokinje Lolite Komljenovid proizlazi da je u rujnu 1991. g.
napustila Lipik i oti5la u Zagreb. Bila je rasporedena u krizni Stab obrane grada Pakraca. Prvo
wijeme su imali sjedi5te na Stardevi6evom trgu, a potom na velesajmu u 25. paviljonu. Tu je
ostala do travnja 1992. g. kada se vratila u Gaj. Osobno poznaje Davora Simida iz osnovne i
srednje Skole jer su ista generacija. Sje6a se da je u listopadu 1991. g. drlao straZu na
Stardevidevom trgu ispred stoZera. U to wijeme je studirao veterinu i s obzirom na
generacijsku bliskost desto su se druZili i zajedno pili kavu i razgovarali. U studenom 1991.
g. vidala ga je u stoZeru na velesajmu i siguma je u Zagrebu bio tjedan dana prije pada
Vukovara, a i nakon njegovogpada. Sje6a se daje Vukovarpao 18. studenog 199T. g. i da su
u to wijeme vrSili pripreme za dodek prognanika. Lipik je pao 22. ili 23. ll. 1991. g.a u to
vrijeme Davor Smie je joS bio u Zagrebu i s njim je razgovarala. Na poseban ,rpit srr"a
svjedokinja je iskazala da joj uop6e nije bilo poznato da bi Davor Simi6 bio u vojnoj policiji.
U to vrijeme je dobro poznavala i Damira Kufnera, a i on je desto u to vrijeme dolazio na
Velesajam i donosio novosti iz rodnog grada . mje joj bilo poznato Sto je on u to vrijeme
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radio. U to vrijeme je vidala i Gojka Brzicu koji je takoder u nekoliko navrata dolazio na
Velesajam.

lz iskaza svjedokinje Zdenke Strbac proizlazi da je Zivjela u mjestu Klisa u
vrijerne ratnih operacija 1991. godine. sjeia se da je u mjesecu prosincu 1991. godine u
vedemjim satima u njihovo dvori5te do5ao Slavko Jurdak i pozvao ih da izadu iz kude. Kad su
izaSli van Jurdak im je rekao da idu s njima i bio je jako strog. Osjedala se grozno, bilo joj je
jako neugodno i strah. Kad su krenuli prema raskriZju dula je neki udarac iza sebe ali se nije
usudila okrenuti. Kasnije joj je suprug rekao da gaje Slavko udario pu5kom u prsa. Potrpali
su ih u jedno vozilo, a onda odvezli do jednog mjesta koje je prvi puta u Zivotu vidjela.
Kasnije je u razgovoru saznala da su do5li do ribnjaka u Marinom Selu. Sjeda se da su je tamo
neki ljudi ispitivali, da su bili jako korektni i pitali su je za5to su dovezeni. Kad je objasnila da
im se to najvjerojatmje Slavko Jurdak sveti jedan od njihje rekao da se privatne nesuglasice
ne smiju rje5avati na taj nadin. Taj isti dovjek je rekao da ih moraju smjestiti na neko drugo
mjesto, a nakon toga su ih odvezli u Pakradku Poljanu. Taj isti automobil koji ih je tamo
odvezao poslije je supruga odvezao u Kutinu lijedniku. iovjek koji im je pomogao u
Marinom Selu, po pridanju supruga, zvao se Zeljko Tutii. U Poljani su ostali sve do 15.
kolovoza 1992. g. i sje6a se da je njihova k6erka tamo i5la u Skolu.

Vije6e je prihvatilo prijedlog zastupnice optuZbe da se prodita iskaz Jove
Krajnovida, jednog od preZivjelih o5te6enika u Marinom Selu, koji je ispitan dana22. svibnja
1996. godine pred Medunarodnim sudom za progon osoba odgovomih za te5ko kr5enje
medunarodnog prava podinjenog na teritoriju biv5e Jugoslavije od 1991. godine.

Iz njegovog iskaza proizlazi daje 15. studenog 1991. bio u svojoj kuii u selu
Kip, spremaju6i se na posao. Oko 6 sati vidio je l<roz prozor jedan vojni kamion kojega su
slijedila tri manja vozila kako skreiu u njihovu ulicu. Bili su puni hrvatskih vojnika (Zbora
narodne garde) opasanih bijelim remenjem. Iskodili su iz kamiona i u5li u njihovo dvori5te,
podeli su lupati po vratima, pa je majka otvorila vrata. U prostoriju su u5la detiri vojnika sa
kompletnim naoruZanjem, udarili su ga i zapovjedili daizade van, a jedan od vojnika je udario
i oca. Istjerali su ih na dvori5te i tukli, a jedan je vojnik ubio njihovog psa koji je lajao. Odveli
su ih do raskriZja ispred njihove kude, gdje su bila parkirana vozila, a njega odveli da pokaZe
ku6u Branka Bundida i kada je to udinio svezali su mu ruke Zicom izaleda. Pretresli su ku6u i
Stagalj Bundiieve ku6e, a kasnije je saznao, da su dan ranije uhitili Bundi6a i odveli ga u
Marino Selo. Odveli su ga na raskriZje gdje su bili ostali mu5karci iz sela i ugurali ga u jedno
vozilo, traileti da pokaZe kudu Ignjatija Radosavljevi6a. U toj kuii nije bilo nikoga, te su
vojnici pretraZili dvori5te, a potom se watili na raskriZje. Na raskriZju su ih dekali njegov otac
Mijo Krajnovid, te mje5tani Petar Novkovii, Nikola Gojkovi6, Filip Gojkovi6, Mijo Gojkovi6
i Jovan Popovi6, te Branko Stankovii i Jovo Popovid Tejin. Iz njegove kuie su uzeli stolnjak,
istrgnuli ga na trake i vezali im odi. Kasnije je saznao da su mje5tani Kipa i ranije, prija5njih
dana, odvodeni u Marino Selo. U osobni automobil u kojem je on sa vojnicima obilazio ku6e,
stavili su i njegovog oca i vozili se oko 1,5 sat. Nakon Sto su im skinuli poveze, vidio je da se
nalaze kod hotela okruZenog ribnjacima. iuli su kasnije od nekih uhi6enih Zena, da su to
Marino Selo i Ribarska koliba blizu Pakradke Poljane. U hotelu je bilo jo5 vojnika jednako
obudenih kao i ovi koji su ih uhitili, a neki od vojnika su imali cme darape preko lica sa
izrezanim otvorima za odi. Oduzeli su im osobne stvari, a Filipa Gojkoviia odveli su u
hotelski podrum, te je duo udarce i vikanje u pomo6. Kada su Filipa pustili van, on je rekao da
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su to ,,merdepovci", a isti je njegovom ocu rekao da bi trebalibjeLati. Svi su dobili batina na
isti nadin, odmah po dolasku u hotel. Njega su tukli zajedno sa Nikolom Gojkoviiem.
Ispitivali su ih za orulje koje oni nisu imali i za5to su se digli protiv Hrvatske driave.
Poku5avao ih je uvjeriti da nema oruZje i da se nije digao protiv Hrvatske drLave no oni su ga
i dalje tukli dok nije pao na tlo, a tukli su ga metalnom Sipkom odsjedenom od vojnidkih
kreveta. Prije nego Sto su ga odveli na batinjanje vidio je neke druge uhidenike, Nikolu
Krajnovica, Milana Popovida, Branka Bundi6a i Peru Popovida koji su bili jako pretudeni.
Medu tim ljudima su bili Rade Gojkovil iz Pakradke Klise, Jovo Zesti6 iz Pakradkih
Batinjana i Slobodan iz Kukunjevca. Istoga dana, Slobodana je tukao vojnik po imenu Ante
Andrijato zv. ,,Ante Paveli6", a i kasnije su ga tukli i stavljali mu sol u rane, a kada ga je
kasnije vidio, uodio je urezan l<iL na tijelu od vrata do pupka, rana je krvarila, a sol
izmije5ana sa krvlju bila je svuda oko posjekotine. Nakon Sto su vojnici zavr5ili s
premla6ivanjem svih dovedenih, odveli su Filipa Gojkoviia, Josipa Cicvaru, Nikolu
Gojkovi6a, Jow Popovi6a Siminog i Slobodana, te ih natovarili na kamion. Medu vojnicima
su bili Ante Andrij ato zv. ,,Paveli6", Ivica Poletto, ,,Vlado Kec", neki Drago i jo5 jedan, dije
ime ne zna. Imena zna jer su se tako medusobno zvali, a nakon desetak minuta dulo se
pucanje. Kasnije je duo od Branka Stankovi6a, Nikole Ivanovi6a i Branka Bundiia da su te
ljude pokapali slijededeg jutra -16. studenog 1991., a sje6a se da su na hotelskim watima
duvara (pripadnika Zbora narodne garde) bila napisana imena i sje6a se da je pisalo,,Vlado
Kec", ,,Ante Paveli6", ,,Boro Gojko", dok se drugih ne moZe sjetiti. U subofu, 16. studenog,
bili su nagurani u jednoj maloj podrumskoj sobi, a iz susjedne sobe se dulo jaukanje, i
protekom nekog vremena u njihovu sobu ubaden je Mijo Danojevi6, kovad izKipa, vrlo jak
dovjek, teLak oko 140 kilograma. Spomenutog Danojevi6a su njegov otac i Gojko Gojkovid,
koji je toga dana doveden u hotel, posjeli na stolicu i isti je bio oteden i modar po licu, potom
su duli nekoliko slabih udisaja, glava mu je klonula i ukodio se. Tada je u tu prostoriju u5ao
vojnik ,,Boro Gojko", nazvao Miju krvolodnim detnikom i rekao da ga mora udarati, zadao
mu je konadni udarac, da bi tek tada shvatio da je Mijo vei mrtav. Nakon toga do5li su duvari
koji su morali Miju staviti u kamion, a kasnije je duo da je isti odvezen i istovaren u kanal kod
Gare5nice. Dana 17. studenog tukli su ih sve i to vojnik,,Vlado Kec" i neki Drago.

U ponedjeljak 18. studenog, poslije podne, vojnici su pustili iz ribnjaka vodu u
podrumski prostor i bila je visoka gotovo jedan metar. Po njega je do5ao Poletto te ga je izveo
van i podeo Zestoko tuii ispred hotela, dok su ostali pripadnici Zbora narodne garde
promatrali. Poletto je nosio visoke gumene dizme, udarao ga je nogama i rukama, tada ga je
ponovno gurnuo u podrum sa vodom, a na sre6u njegov otac je imao rezervne hlade pa mu ih
je dao. Svi uhicenici bili su na betonskoj izbodini koja je bila odmah iznad razine vode i tu su
svi bili, njih osamnaest. U podetku ih je bilo dvadeset i detvero no Sestoro je vei bilo ubijeno.
Sjeda se, da su ga odveli u veliku hotelsku blagovaonicu u ponedjeljak ujutro gdje je bilo
sedam ili osam vojnika, bili su tu Poletto i ,,Kec" i naredili su mu da svojom rukom pi5e Sto je
diktirao jedan vojnik, a radilo se o ljudima koji navodno imaju oruLje u selu. On je to morao
udiniti pa je taj dokument i potpisao. Jednom vojniku po imenu ,,Eki" rekao je, da to nije
istina, pa su ga svi podeli tudi. Tada su mu vezali konopcem za stolicu noge, a na ruke su mu
iza leda stavili lisidine i skinuli cipele te povezali dvije Zice na noZne palce. Zice su i5le do
elektridnog induktora i tada je Poletto podeo okretati rudicu, stra5no je vikao i od bola se
gotovo onesvijestio. U hotelu su boravili vojnici u smjenama pet do Sest, a obilazio ih je
zapovjednik srednjih godina. On je jedini bio stariji, svi su drugi bili mladi. Dana 19.
studenog, misli da je utorak, ubili su Branka Bundi6a, Jovu Zestiia i Jovu Popoviia, kojeg su
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tukli dok nije umro, a onda su ga ostali morali staviti na kamion, da bi potom rekli Branku
Bundidu i Jovi Popovidu da idu na lijednidki pregled. Do5li su Poletto i ,,Kec" i rekli im da ih
vode u Popova6u na lijednidki pregled, tog istog dana, ranije, mlatili su ih ,,Ante Paveli6" i
,,Vlado Kec", u sobi pokraj njihove. iuli su deranje i wi5tanje, znao je tko ih tude jer je vidio
,,Paveli6a" i ,,Keca", a tada su ih odveli Poletto i ,,Kec" te vi5e Branka i Jow nisu vidjeli.
Dana 20. studenog vojnici su do5li u njihovu prostoriju i rekli im da se moraju prati, izveli ih
van i polijevali hladnom vodom, Smrkovima, od dega je ve6 bolestan, umro Rade Gojkovid.
Isto su dinili Poletto, ,,Andrijato", ,,Kec" i ,,Drago" koji je inade vozio kamion. Toga dana20.
studenog poslije podne oca i njega su izveli kazav5i im da su do5li ljudi iz Zagreba koji 6e ih
ispitati. Tukli su ih glavom, rukama i nogama, i njemu su slomili dva rebra te deljust na tri
mjesta i izbili ve6inu zubi. Istoga dana izmedu 18,00 i 19,00 sati do5li su Poletto i ,,Pavelii" u
sobu u kojoj su driani i pitali Nikolu Krajnovi6a za neki novac. Poletto i ,,Paveli6" su
pretraZivali dvori5te baterijom, kada nisu na5li novac donijeli su elektridni induktor, pa je taj

,,Paveli6" noZem probu5io Nikoli Krajnovidu uho, a u posjekotinu stavio metak, spojio Zicu
induktora na metak i tada je ,,Paveli6" okrenuo rudicu induktora od dega se Nikola Krajnovi6
onesvijestio i tada mu je ,,Paveli6" odsjekao oba uha. Tada je odsjekao uha i Savi Gojkoviiu
dok je ovaj bio pri svijesti, te oba uha Peri Novkovi6u. Tada je taj ,,Paveli6" prisiljavao
njegovog oca da proguta jedno od Perinih u5iju, stavljajuii mu noZ ispod nosa i prijete6i da 6e

mu ga odsjedi ako ne proguta uho. ,,Pavelii" je gumuo uho u usta njegovog oca, a kako se
otac podeo gu5iti ,,Paveli6" ga je snaZno udario po prsima tako da je isti uho progutao, a ocu
zasjeko u5nu resicu. Milanu Popovi6u ,,Paveli6" je odsjekao oba uha, nakon dega su

,,Pavelii", Poletto i ,,Drago" te neki drugi, one kojima su odsjedene u5i kao i Peru Popoviia
izveli iz prostorije te se duli kratki pucnjevi, nekoliko pojedinadnih pucnjeva, iz pi5tolja od
pravca rijeke llove. Dana 2L studenog Poletto je odveo njega i uhi6enike Branka Stankovida i
Nikolu Ivanoviia do ribnjaka te im je dao alat pa su morali zakopati tijela Jove Zesti6a, Rade
Gojkoviia i Nikole Krajnovida, a nakon Sto su ih zakopali naredili su da na njihova tijela bace
kante sa smeiem i jo5 blata, a poslije toga odveli ih na drugi kraj u blizini ribnjaka, gdje je
bilo tijelo Pere Popoviia koje su sahranili u plitak grob. Potom su ih Poletto i ,,Andrij ato", te
jo5 neki vojnici, odveli na mjesto gdje su bila tijela Petra Novkovi6a, Milana Popovida i Save
Gojkoviia diji le5evi su bli pretudeni i plavi i vidjele su se rane od metaka. Iskopali su jednu
rupu za njih trojicu, a grob je tako oznaden da bi ga na mapi mogao locirati. Nakon Sto su

sahranili tijela, vojnik Poletto je pitao njegovog oca Sto mu je posljednja Lelja na Sto je ovaj
odgovorio da vidi svoju unudad. Nakon Sto su vraieni u hotel nije vi5e bilo ubijanja, te su njih
Sestero preZivjeli, on, njegov otac Mijo, Branko Stankovi6, Nikola Ivanovii, Milka Bundii i
Jeka Zesti6. Svjedok dalje istide da su 26. studenog ,,Eki" i Poletto u5li u njihovu sobu dok su

leLali na betonskoj izbodini i podeli su ih tudi gumenim palicama poput onih koje koristi
policija. ,,Eki" se uhvatio za vodovodne cijevi na stropu i nogama gazio Branka Stankovi6a i
njega po prsima. ,,Eki" je gumenom palicom tukao i njega i oca, nakon izvjesnog vremena
do5ao je vojnik ,,Drago" te otjerao ,,Ekija" i Poletta, ugasio svjetlo i zakljudao wata. Ostali
uhidenici su promatrali batine, a ujutro Poletto je zapovjedio njernu, njegovom ocu i Branku
Stankovi6u da izadu iz sobe te su ih strpali u vojni kamion i odvezli u nepoznatom smjeru.
Vozili su se viSe od sat vremena dok nisu stigli u neku Skolu u Daruvaru, azatim dalje u
centar, u Policijsku postaju. Ovdje su bili ispitivani do srijede, a prije toga su odvedeni na
pregled. U policiji su ispridali Sto im se de5avalo u Marinom Selu, a izgledalo mu je da su

ljudi u Sekretarijatu unutarnjih poslova bili iznenadeni onim Sto im se desilo i pokuSavali su

utwditi Sto se zapravo dogodilo. Njegovoj sestri su javili Sto se s njima desilo i ona im je
donijela cigarete u zatvor. Odveden je 29. studenog lijednici koja je bila Sokirana kada je
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vidjela powede, nakon toga su odvedeni u bolnicu u Bjelovar, te su mu operirali deljust.
Utvrdeno je da mu je povrijedena ledna moZdina, slomljena rebra, a imao je modrice. Radi
razmjene 10. prosinca odveZeni su u Zagreb, odnosno u Karlovac, potom vra6eni uZagreb, da
bi konadno razmjenabila12. prosinca 1991.

Opisao je duvare u Marinom Selu kao Ivicu Poletto plavog, visokog, oko 25
godina, bezraspoznavajuiih obiljeZja iz sela Dobrovac, ,,Ante Andrijato",,Paveli6'0, plav, oko
25 godina, niZi od Poletta, ali vrlo mi5i6av iz sela Kusonja, ,,Vlado Kec", oko 30 godina iz
Pakrac, visok oko 180 cm, jake grade, ,,Boro Gojko" zvari,,Eh" star oko 23 godine iz
pakradkog kraja, plav, najniZi od duvara, wlo mi5i6av. Po njemu je zapovjednik bio Damir
Sirac kojega je vidio samo jedan put ili dva puta, istaknuo je da su onoga dana kada su
odvedeni Zene morale po selu pokazivati kude osoba na popisu, Sto je duo od majke. Majka je
bila odvedena pokazati ku6u Ignjatija Gojkovi6a, dok je njegova Lena pokazala kuiu Sime
Radosavljevi6a, nakon dega su ih pustili. U hotelskom logoru nisu dobivali hranu osim jedan
put dnevno i to vrlo malo, a vodu im je davala Milka Bundid u bocama buduii je slavina bila
vani. Pristup wc-u nisu imali, a nuZdu su w5ili u posudu u uglu ove podrumske prostorije.
Svjedokjejo5 iskazao daje dana 17. studenog, nakon Stoje on uhi6en, njegova Zena otiSla do
njegove sestre u Daruvar i tada su oti5li u policijsku postaju da izvijeste o incidentu. Policija
im je savjetovala dazbogvlastite sigurnosti napuste Kip. One su zajedno s njegovom majkom
i djecom odvedene u kuiu njegove sestre u Gare5nici gdje su ostali 8 dana. Kasnije im je
jedna gospoda koja je nosila hranu trupama ZNG-a rekla da ih je uodila izvan hotela dok su
sjekli drva.

Svjedok Jovo Krajnovidje saslu5an na glavnoj raspravi kod ovog suda dana
9. prosinca 2008. godine, nakon Sto je svojevoljno do5ao iz Republike Srbije. Prije toga je iz
Republike Srbije, OkruZnog suda u Beogradu, Vije6a za ratne zlodine, zaprimljen podnesak
kojim se obavje5tava raspravno vijeie ovog suda da svjedok Jovo Krajnovi6 ne Zeli davati
svoj iskaz na javnoj sjednici i predlaZe da se iskljudi javnost, obzirom na prijetnje koje su
upu6ene njegovim sestrama koje Zive u Republici Hrvatskoj, te se boji za njihov Livot. Vijede
je prihvatilo prijedlog svjedoka, te je terneljern dL.293. st. l. tod. 4. Zl<P s glavne rasprave
iskljudena javnost samo za davanja iskaza toga svjedoka.

S obzirom na protek wemena odigledno je da se svjedok sje6ao puno manje
dinjenica i dogadaja nego Sto je to bilo 1996. godine, dakle, prije 13 godina, a s druge strane
kod njega se primijetila nelagodnost i odreden strah, vjerojatno vezano za prijetnje njegovim
sestrama koje Zive u Republici Hrvatskoj. Svjedok je ponovno opisao Sto se to dogadalo
kritidnog dana kada su do5li hrvatski vojnici, posebno navodedi da su ih izveli iz ku6e, a onda
vezali Zicom. Iz njegove kude su uzeli stolnjak, poderali ga, pa su im tim krpamavezali odi
prije nego Sto su ih ukrcali u vozila. Vlado Kec i Poleto tako vezanog su ga strpali u vozilo i
vozili ga po selu, a on im je morao pokazivati ku6e Srba dija su imena navodili. Tako im je
pokazao ku6u Branka Stankoviia kojeg su ved prije uhapsili. Svjedok je posebno iskazao da
je Du5an Popovii, brat Jove Popoviia, kad je vidio da dolaze do njegove ku6e u jednom
trenutku podeo bjeiati tako da su zapucali za njim i tom prilikom je stradao. Na posebno
pitanje zbog degaje morao pokazivati kude Srba koji su ved uhi6eni svjedok je iskazao da je
to morao udiniti radi provjere da li su svi uku6ani iz tih ku6a uhap5eni. Tako ih je morao
odvesti do ku6e Branka Bundida koji je ve6 prije uhiien i tamo su pitali njegovu majku za
oruLje, ali nakon pretrage ni5ta nisu na5li. Na posebno pitanje kako su bili obudeni hrvatski
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vojnici svjedok je iskazao da su imali maskirne uniforme, a na rukavu su imali oznake
,,HDZ". Neki od njih imali su i bijele opasade, pretpostavlja da su ti opasadi uzeti iz vojarne
koja je osvojena ranije. Kad su do5li do raskriZja u selu vezali su odi njegovom ocu i njemu, a
i ostalima koji su uhi6eni. Oca i njega su vozili u jednom automobilu, a druge seljane su
potrpali u kamion. Odvezli su ih u Marino Selo, u motel ,,Ribarska koliba". Tamo je vidio da
se ved nalaze oni prije uhideni seljani. Tamo je vidio i dvije Zene, Milku Bundid i Jeku lestic,
a sveukupno ih je bio 23-24 osobe. Kad su izalli iz vozila u Marinom Selu sve su ih postrojili,
skinuli im poveze i odvezali ruke i morali su povaditi sve iz dZepova. Netko je popisivao sve
uhi6ene, a potom su ih smjestili u podrumske prostorije. U jednom od tih prostorija su ih
drLali a u drugoj tukli. U toj prostoriji gdje su ih drZali pustili su vodu iz ribnjaka, tako da je
voda bila gotovo do pasa. Morali su se izuti, a Poleto iz Dobrovca mu nije dao da obuje
cipele. Zbog vode su spavali na daskama koje su bile jedna do druge. Opisujuii sve Sto im se
dogadalo svjedok je iskazao da su ih tukli svaki dan i to ve6 prvog dana, 15. studenog, kad su
ih dovezli svi su istudeni. Prvo su istukli Nikolu Gojkovida, pa Filipa Gojkovida, a onda i
druge. Tukli su ih Zeljeznim cijevima i drugim dim su stigli. Na posebno pitanje o osobama
koje su ih tukle svjedok je iskazao da su ih tukli Andrijato iz Kusonja, Poleto, Vlado Kec i
Gojko Boro koji je imao nadimak Eki, a na pitanje kako je szLznao zatak nadimak svjedok je
odgovorio da mu je sam Boro Gojko rekao da mu je Eki nadimak. Opisujuii Sto im se sve
dogadalo u podrumu svjedok je rekao da je Andrij ato rezao uSi ljudima i to Peri Novkoviiu,
Milanu Popoviiu, Savi Gojkovifiu iz Pakradke Klise, a Nikoli Krajnovi6u su jedno odrezali a
drugo probuiili noZem i stavili mu pu5dani metak u to uho te spojili sa Zicom. Induktor za tu
struju je okretao Poleto. Opisujudi Sto se dogadalo njegovom ocu svjedok je rekao da su mu
zarezali nos i prorezali uho, a u jednom trenutku su uzeli uho od Save Gojkovi6a i strpali
njegovom ocu u usta. To je udinio Andrijato i rekao mu ,,Jedi 'ladetinu, majku ti detnidku!".
Otac je morao progutati uho, Sto je on osobno vidio. Oni ljudi kojima su odrezane u5i strpani
su u automobil i odvezeni prema nasipu ribnjaka. Sjeia se da je kamion vozio Tuti6 Pero, a
ljude su utovarivali Kec Vlado, Andrijato i Poleto. Osim ovih vojnika bilo ih je jo5 dosta
drugih, a veiina ih je bila mladih ljudi. Dok je Branko Stankovi6 rezao drva, a njegov otac i
on cijepali nakon nekog vremena su duli pucnjeve i uskoro su se vojnici vratili pjevajudi. Na
pitanje Sto je bilo s Mijom Danojevi6em svjedok je iskazao da su ga doveli u subotu ili pak
nedjelju i u jednoj prostoriji su ga tukli tako da je odzvanjalo kao po bubnju, a zatim su ga
Poleto, Andrijato i joS neka dvojica-trojica ugurali u njihovu prostoriju. Stavili su ga na jednu
stolicu na kojoj je sjedio i kimao glavom jaududi da bi u jednom trenutku za5utio. U tom
trenutku je vrata otvorio Poleto, udario ga Sipkom po ramenu tako da se sve zapra5ilo psuju6i
mu majku detnidku i govore6i da gajoS trebaju. Na posebno pitanje svjedok je iskazao da se
ne moZe todno sjetiti da li je to bio todno Poleto ili pak Eki jer je pro5lo puno vremena i ne
moZe se sjetiti svih detalja, a njemu su Eki ili Andrijato bili svi jednaki. Svjedok je posebno
iskazao da vidi i dan danas sliku kako tuku Miju Danojeviia, ali ne mole se ipak todno sjetiti
koja ga je od tih osoba udarila. Sje6a se da su Slobodanu Kukiiu zarezalikrit na prsima i
zasolili ga solju, ali se ne moZe todno sjetiti tko je to dinio. Nikoli Ivanovidu iz Pakradkih
Batinjana palili su letJampom prsa i svjedok se sjeia da je to radio Andrijato zvani Ante
Pavelii, a on je rezao i u5i kao Sto je to ve6 prije iskazao. Svjedok se jo5 sjeia jedne vederi
do5ao neki dovjek i pitao tko je bolestan da 6e ga odvesti u bolnicu u Popovadu. Tom prilikom
se javio Branko Bundii i jo5 neki dijih se imena ne moZe todno sjetiti. Sjeia se samo da se
nitko od njih nije vi5e vratio. Sto se tide Jove Zestilasvjedok'se sjeia da je to bilo 19. ili pak
20. studenog, da je dan bio tmuran i jako hladan i da su se svi morali i6i van tu5irati. Pred
motelom su nabili 4 kolca i oko njih pridvrstili najlon. Jedan hrvatski vojnik je driao Slauf i
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sve ih tu5irao hladnom vodom, a svi su se morali skinuti goli, osim Zena koje su bile sa strane
i morale su se skinuti samo do pasa. Jovo Zestid je prije toga bio bolestan i imao temperaturu,
tako da je odmah umro dim su ga polili hladnom vodom. Na posebno pitanje kako je zadobio
ozljede deljusti svjedok je iskazao je u njihovu prostoriju do5ao jedan hrvatski vojnik, rekao
njegovom ocu i njemu daizaduu onu drugu prostoriju jer su do5la dvojica vojnika izZagreba
koji 6e ih, navodno, ispitati. Ta dvojica su ih tukli, najprije rukama po glavi, azatim i nogama.

Sjeda se da je u jednom trenutku dobio udarac u deljust i da su mu zubi poispadali, a deljust
mu je pukla na 3 mjesta. Tu trojicu vojnika nije poznavao. Tu su bili jo5 i drugi vojnici, ali se

ne moZe sjetiti njihovih imena. Inade, prije toga su ih tukli svake vederi. Zadnju veder ostali
su Zivi njegov otac, on, Milka Bundi6, Branko Stankovi6, Nikola Ivanovi6 i Jeka Zesti6. Te
vederi su ih sve tukli Andrijato i Poleto. Sjeda se da su bile neke cijevi na stropu za koje se

uhvatio Andrijato i skakao po letlima Branka Stankoviia. Kad je malo bolje razmislio svjedok
misli da je ipak to radio Eki, a ne Andrijato. Kad su mu pokazane fotografije motela i
podrumskih prostorija svjedok je iskazao da je tada oko motela bilo puno vi5e vode nego Sto

se vidi na fotografrjarna, te je pokazao na jedan dio fotografije nedaleko od stupa u obliku
slova naopakog,,V" da se nalaze grobnice Jove Popovida i Jove Zesti6a, ali se ne moZe sjetiti
ostalih. Sje6a se da su sahranili Petra Popoviia i to plitko, a cijelo to podrudje inade
poplavljuje. Malo dalje od tog mjesta je sahranjen Savo Gojkovi6 iz Pakradke Klise, Milan
Popovii izKipa, Pero Novkoviliz Kipa, a Milan Popovii se nalazio u vodi do dubine pojasa
tako da je morao i6i po njega da bi ga izvadio iz vode i poslije sahranio. Posebno napominje
da su svi oni sahranjeni u istoj grobnici kja je bila dubine negdje malo iznad koljena. Svjedok
je posebno iskazao da je u Marinom Selu doZivio stra5ne fizidke torture Sto je ostavilo
psihidkek posljedice i dan danas se lijedi i ima velikih problema, kako psihidkih, tako i
fizidkih.

Svjedok Mijo Krajnovid dao je iskaz 21. i 22. svibnja 1996. pred
Medunarodnim kaznenim tribunalom za progon osoba odgovornih za ozblllno kr5enje
medunarodnog prava podinjeno na teritoriju biv5e Jugoslavije od 1991. godine. Isti opisuje
nadin pod kojima je uhi6en i doveden u Marino Selo gotovo istovjetno kao svjedok Jovo
Krajnovid (njegov sin). Opisuje vojnike u maskimim uniformama s bijelim remenjem, a

opisao je mu5karce iz sela koji su odvedeni toga 15. studenog 1991. Kombrjem je doveZen sa

sinom i dva vojnika u Marino Selo, a koje ime i lokaciju je kasnije saznao. Radilo se o veioj
zgradi okruZenoj hektarima i hektarima ribnjaka. Bilo je odito da se radi o hotelu, a blizu istog
vidio je Savu Gojkovida, Radu Gojkoviia, Slobodana ne zna mu prezime, nekog Cicvaru,
Jovu Zesti6a, svi iz Pakradke Klise te Nikolu lvanovida iz Pakradkih Batinjana, dvije Lene iz
Pakradke Klise Milku Bundi6 i Jeku Zesti6. Bio je i jedan mu5karac dijega se imena ne sje6a.
Jedan dovjek, nakon Sto su mu je skinut povez i oslobodene ruke, traiioje od njih podatke. U
blizini se nalazila i grupa naoruZanih vojnika, a sve su ih ugurali u podrum i tukli cijevima,
nogama od vojnidkih kreveta. Vojnici iz Pal<raca su bili najgori u motelu i najvi5e su tukli
Ante Andrijato koji je sebi dao nadimak ,,Paveli6", star oko 25 godina, dijeg je brata
poznavao,,,Vlado Kec", star oko 25 godina, koji se sam tako zvao, ,,Boro Gojko" po nadimku
Eki, star oko 25 godina i Poletto takoder oko 25 godina. Sami su rekli da su iz Pakraca, a dok
su ih tukli morali su pokazati novdanik, odnosno novac i smjestili su ih u sobu l0 m2 u
podrumu u kojoj je bila voda visine 60 do 70 cm, koja je varirala pa su svi bili prisiljeni stajati
na jednoj betonskoj izbodini. Slijededeg dana su ih natjerali daizadu i motomom pilom reZu
drva. Svjedok je opisao dega se sve sjetio, pa je tako opisao da su jednoga dana Poletto i
,,Ante Andrijato" operirali elektridnim induktorom i to na nadin da je,,Ante Andrijato" u5nu

52
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resicu Nikole Krajnovi6a i Pere Novkoviia probu5io, stavio im je metak u uho, a Poletto je
pu5tao struju. Nikola i Pero su wi5tali, a nakon torture ,,Ante Andrijato" je noZern odsjekao
Nikoli Krajnoviiu oba uha, jedno uho Peri, Savi i Milanu, a Poletto i ,,Ante" su njemu rekli
da mu neie odsjeii uho ako pojede Savino uho, a ako ne poslu5a da 6e mu odsjedi nos. Probao
je pojesti Savino uho i tada su njemu zarezali po sredini resice uho, te se moZe vidjeti i
oZiljak. ietvorici zatodenika tada je zapovjedeno da izadu iz sobe, a ostali su bili zakljudani,
da bi se nakon dvadeset minuta dulo detiri ili pet pojedinadnih hitaca iz pi5tolja iz pravca
rijeke Ilove. Drugi dan mu je sin pridao da je sahranio Nikolu Krajnoviia, Radu Gojkovida i
Petra Popovida. Istide, da je Rade Gojkovii umro istog dana kada je izw5ena elektridna
tortura. Toga dana su ih natjerali da se skinu pa su jedan drugoga morali Spricati Smrkom
hladne vode. iak su se i dvije Zene morale svu6i, ali samo do pasa, a od tog tu5iranja Rade se

sruSio na mjestu i tada su ga vojnici odvezli u pravcu ribnjaka jer je umro. Nakon toga su
njegov sin i Nikola Ivanovid zajedno s njim ukrcani na kamion, a s njima su bili Poletto,

,,Andrijato", ,,Gojko" i ,,Kec" te su odveZeni na obalu rijeke Ilove. Vidio je tri mrtva
zarobljenika kako leZe raStrkana po zemlji na l0 metara udaljeni jedan od drugog, a bilo su to
Milan Popovii, Pero Novkovi6 i Savo Gojkovii. iela su im bila razbijena kao od udaraca
cijevi, a primijetio je rupe od metaka na njihovoj odjedi i krvave mrlje oko istih. ietiri duvara
su im dali alat i morali su iskopati rupe duboke oko 30 cm. Bili su tudeni redovito naveder, a
ona detvorica Poletto, ,,Andrijato", ,,Gojko", ,,Kec" bili su pijani. Tvrdi da su ga tukla
pomenuta detvorica i dvije osobe iz Zagreba. Opisao je, kako ga je taj dovjek iz Zagreba
tukao, a opisao je i kako je Nikola Ivanovid imao oZiljke od opekotina na grudnom ko5u od
paljenja sa let lampom Sto su radili Poletto, ,,Andrijato", ,,Gojko" i ,,Kec". Zatodenlk
Slobodan imao je znakl<iila usjeden na prsni koS, na Sto su mu nasuli i u ranu utisnuli sol, no
ne zna tko je to udinio. Sjeda se, da su drugog ili tredeg dana duvari mlatili sedmoricu
uhi6enika te se dulo Sto im se radi, a nakon toga su ih ubacili u zajednidku sobu, nakon dega
su ih odveli u kamion i to Slobodana, Cicvaru, Filipa Gojkovida, Nikolu Gojkovi6a, Gojka
Gojkovi6a, Miju Gojkovida i Jovu Popovi6a Siminog. Nakon Sto se dulo kako kamion odlazi,
a po proteku tridesetak minuta duli su se pucnjevi iz automatskog oruZja. Nakon pucnjave duo
se povratak kamiona, a ova detiri duvara koja su najvi5e premla6ivali bila su u kamionu. Tog
istoga dana odveZeni su Jovo Popovi6 od oca Teje i Branko Bundi6, a duli su od vozada
kamiona da ih vozi u ambulantu u Kutinu, a nakon toga Jovo i Branko nikada vi5e nisu videni.
Misli da su 16. studenog 1991. u motel do5li i uhiienici Gojko Gojkovi6 i Mijo Danojevid.
iuo je da Miju strahovito tuku, a nakon Sto je intdaranbaden je u njihovu sobu. Pa su ga oni
posjeli na stolicu nakon dega je do5ao jedan vojnik, ali ne sje6a se koji, te metalnom cijevi
udario istog po vratu, od dega je ovaj pao sa stolice, ali je ve6 bio potpuno ukoden. Shvatili su
da je Mijo mrtav kada nije reagirao na taj udarac po vratu. Taj vojnik zapovjedio je
uhi6enicima da iznesu Miju van i da ga stave u jedan od malih kombija. Nakon toga je tuden
Gojko, a isti je ubijen nakon nekoliko dana sa onom sedmoricom. Istide da je Poletto bio
zaduLen za induktor te je taj ,,Gojko" bio izlol,en elektridnom Soku, a bio je prisutan kada su
strujom mudili njegovog sina i Jovu Krajnoviia. On je muden identidno kao Jovo. Poletto mu
je zapovjedio u jednom trenutku da makne Zice sa nogu svoga sina, Sto je udinio, a tada je
Poletto ukljudio struju tako da ga je tresla. Zadnju veder prije napu5tanja hotela ,,Boro
Gojko", Eki ih je stra5no tukao jer je vjerojatno znao da ie biti pu5teni, atada je do5ao vojnik
,,Drago" i izvukao Ekija van. Toga dana su tukli njega, Branka Stankovi6a i sina, a tukao ih je
Eki metalnom cijevi po cijelom tijelu. Dana26. i 27. studenog 1991. doSao je vojnik o,Drago"
i rekao im da idu kamionom. Upla5ili su se da 6e ih ubiti, medutim, dvrsto su ih vezali i
odvezli u Daruvar. U zadnjem dijelu kamiona bili su s njima Poletto i jo5 jedan vojnik. Prije
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nego Sto je kamion napustio hotel svjedok je primijetio jednog vi5eg dasnika koji je bio vrlo
ljut i mahao komadom papira i vikao Ekiju da za5to on mora jesti njegova govna, htijudi re6i
da 6e on biti odgovoran za ono Sto su Eki i druStvo dinili. iasnik je imao istu uniformu kao i
vojnici u hotelu, a primijetio je kako hoda po terenu oko hotela, ali on nikada nije bio prisutan
dok su njih tukli i mudili i nije se mije5ao s vojnicima u hotelu. Nakon odvoZenja u Daruvar
pregledali su ih u policiji, odvezli u Medicinski centar potom u bolnicu u Bjelovaru. Sin je
zadrLan u bolnici, a on je trebao biti primljen zbog slomljenih rebara, ali bududi je bolnica
bila prepuna poslali su njega i Branka Stankoviia u bjelovarski zatvor. U Bjelovaru su ostali
do 10. prosinca, arazmrla4eni su 12.1li 13. prosinca.

Svjedok Mijo Ikajnovii, sukladno dl. 9. Drugog dodatnog protokola uz
Europsku konvenciju o uzajamnoj sudskoj pomo6i u kaznenim stvarima Reublike Hrvatske
ispitan je vanraspravno preko video veze dok se nalazio u sudnici vijeia za ratne zlodine
OkruZnog suda u Beogradu i to u dva navrata. Prvi puta u ishazi od strane istraZnog suca, a
drugi put dana 8. prosinca 2008. godine od strane raspravnog vijeda. Oba puta iskazao je
gotovo istovjetno kao u iskazu koji je dao pred ha5kim istraZiteljima 1996. g., s tim Sto je
otada proteklo vi5e od 13 godina nije se mogao todno sjetiti svih onih pojedinosti koje je
opisivao pred ha5kim istraZiteljima. Opisao je okolnosti pod kojima je zajedno sa sinom i
ostalim mje5tanima odveden u Marino Selo, te Sto se konkretno po danima desavalo. Opisuje
smrt pojedinih mje5tana sela Kipa i Klise, mudenja istih od strane pripadnika voda vojne
policije koje imenuje kao ,,Andrijato", ,,Kec", ,,Boro" i Poletto, nazivajufi ih ,,glavni
majstori". Ne sje6a se dovjeka po nadimku Eki a pojedinadno je opisao stravidna mudenja
koja su udinili pripadnici voda, Poletto, ,,Ante Andrijato", ,,Vlado Kec" i ,,Boro Gojko".
Napominje da je bilo jo5 vojnika, ali nije zapanfiio njihove nadimke, odnosno imena. Detaljno
je opisao okolnosti pod kojima je doSlo do rezanja u5iju mjestanima sela Kip, tko je to dinio,
tko je prikljudivao iste na struju, te Sto se je konkretno njemu i sinu desavalo.

Svjedokje posebno iskazao da su ga ve6 prvi dan podeli tu6i, a prije toga su ih
sve popisali i odveli ih u podrumske prostorije motela. Na posebno pitanje tko ih je najvi5e
tukao svjedok je odgovorio da su ih najvi5e tukla detvorica hrvatskih vojnika i to Ante
Andrijato iz Kusonja, Kec Vlado iz Pakraca, neki Poleto, te neki Boro Gojko koji je imao
nadimak Eki. Na pitanje da opi5e tog Ekija svjedok ga je opisao kao: nizak dovjek, krupniji, a
na glavi je imao pletenu kapu. Svi seljani su od 15. studenog I99I. svake vederi dobivali
batine. Gotovo istovjetno kao i njegov sin Jovo opisao je nadin kako je stradao kovad
Danojevid, te kako je u jednom trenutku u prostoriju u5ao vojnik po nadimku Eki i da ga je jo5
onako mrtvog tukao na stolici. Nikoli Ivanoviiu su let-lampom palili dlake na grudima, a u5i
je rezao Ante Andrijato. Svjedok je gotovo istovjetno kao i pred ha5kim istraZiteljima opisao
kako je Andrijato rezao u5i zatvorenicima, kako je on morao pojesti jedno uho, te kako je
dobio udarac u srce. Sjeda se da je Poleto jednom prilikom uzeo vojni induktor i onda je
opisao na koji je nadin koristio isti. Svjedok je takoiler opisivao koga i na koji nadin je
sahranjivao od ubijenih zatvorenika. Sjeia se da je sahranio Milana Popovida, Savu kojem je
morao pojesti uho, te Peru Novkoviia, a svi su bili sahranjeni u blizini motela. Nadalje je
opisivao gotovo istovjetno kao i pred ha5kim istraZiteljima kako su izgledali grobovi, je li tlo
bilo mokro ili ilovasto, te posebno dinjenicu da je bilo jako modviuno, a svi su zakopani na
dubini od 2 dubine lopate. Sjeda se da je jednu veder izvedeno van 7 zatvorenika, a medu
njima i 4 njegova suseljana: Nikola Gojkovi6, Mijo Gojkovid, te Filip i Jovo Popovi6, a iz
Pakraca Jovo Zestii, te Slobodan i Cicvara. Odvedeni su negdje iza motela i nije trajalo duZe
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od 10 minuta kad su duli rafale iz automatske pu5ke i svi su ubijeni. Sjeda se kako je stradao

Branko Bundid i Jovan Popovi6 koje su odvezli Eki i joS neki vojnici kamionom, navodno u
Dom zdravlja u Kutinu, ali se vi5e nikad nisu watili. lnade, u podrumu je bilo vode do
koljena, negdje izmedu 50-60 cm, tako da su morali spavati na jednom povi5enom mjestu na
nekim daskama. Na pitanje kako su se prali i umivali svjedok je iskazao da se umivao suzama

od muke, a nije se prao ni brijao. Svjedok se sjeia da su tamo bili jo5 Milka Bundii i Jeka
Zestic, ali njih nitko nije tukao. One su gledale Sto sve s njima rade, kako ih tuku i mude, da bi
na kraju samo njih detvoro ostali Zivi. Obidno su ih tukli po nodi, a on je sklapao ruke i molio
ih da ga ubiju iz pu5ke, samo da ga vi5e ne mude.

Svjedokinja Milka Buniid dala je svoj iskaz pred istraZiteljern Medunarodnog
kaznenog suda za progon osoba odgovornih za teiko kr5enje medunarodnog prava podinjenog
na teritoriju biv5e Jugoslavije od 1991., dana 23. svibnja 1996. lskazala je, da se ne sjeia
todnog datuma, ali da se desilo izmedu 11. i 15. studenog 1991. kada ju je uhitio jedan mladi6
u maskirnoj uniformi koji je bio na cesti pred njenom ku6om i rekao joj da ga slijedi i da mora
neito potpisati. Hodali su do odredenog mjesta kada ju je gumuo u automobil u kojem su se

nalazila dva mu5karca u maskirnim uniformama. Odvezena je u Marino Selo, Sto nije znala u
ono vrijeme. U hotelu u koji je dovedena bilo je jo5 ljudi iz njenog sela Rade Gojkovic, Jovo
Zestic, Josip Cicvara, Slobodan Kuki6 i Savo iz Bosne, te Jeka 2esti6. Vojska je tukla
muSkarce, dok Zene nisu dirali. Vojnici su tukli uhiienike naveder i noiu kada bi se napili, a

tukli su ih velikim Leljeznim Sipkama. Prvi dan kada je stigla, vojnik po nadimku Eki iz
Kusonja dija je majka Srpkinja, pri5ao je Josipu Cicvari koji joj je bacio kapu u vatru da bi se

ugrijao te ga je udario u ruku. Od Slobodana Kukida saznalaje tko je Eki, jer mu je rekao da
je bio s istim prijatelj. Jednom je dula kako Slobodan pita Ekija kako ga moile tudi, a Eki je
odgovorio: ,, Zaboravi pro5lost, sada su se vremena promijenila". u to vrijeme nije znala ime
hotela, ali kasnije je od uhi6enika u Kipu dula da se radi o Marinom Selu. Sve su ih drZali u
podrumu zakljudane koji je kori5ten za skladi5tenje robe. iesto bi prostoriju poplavila voda, a
oni su morali dudati na povi5enoj stepenici. Na samom podetku, u logoru ih je bilo
dvadesetak, sve srpske nacionalnosti. Samo su Branko Gruji6 i Nikola Ivanovid bili pola
Hrvati, a Branko Gruji6 je doveden nakon Sto su Jovo i Mijo Krajnovi6, te Branko Stankovid
odvezeni, a ostali poubijani. Uhi6enici su ubijeni u dvije noii, odnosno nestali, a ona je
vidjela kako su tukli Radeta Gojkovi6a i to Ante kojega su ostali vojnici zvaliBraja i vojnik
po imenu Kec. Tukli su Radeta nogama, a Ante je rekao Kecu: ,,Pogledaj ovoga gada, tako je
jak i ne moZemo ga na smrt pretuii", a ovaj je odgovorio: ,,Ja 6u mu pokazati" psujuii mu
detnidku majku. Tukao ga je dizmama po glavi Sto je trajalo duZe wijeme, nakon dega su ga

iznijeli van i nikada ga viSe nije vidjela. Neki zatvorenici su do5li poslije nje, no prije nje je
bila do5la iz njenog mjesta Jeka Zesti6. Tre6i dan po njenom dolasku doveden je jedan dovjek
kojega su jako tukli, a dula je da se radi o kovadu izKipa.Isti je baden u njihovu prostoriju, a
kasnije je do5ao Eki i dalje ga mlatio. Do5ao je do istoga, rekao mu: ,,IJstani, Zelim te jo5
tudi", ali su ustanovili da je kovad mrtav te su tijelo iznijeli. Vojnici koji su vedinom tukli u
hotelu bili su Eki, Ante, Poletto i Kec. Jedne no6i su koristili struju za mudenje i rezali uha.
Saznala je da su Poletto iz Dobrovca, Eki, Ante i Kec bili u hotelu cijelo wijeme dok su drugi
vojnici dolazili i odlazili, vradaju6i se nakon desetak dana. Eki, Ante, Poletto i Kec zaista su

voljeli tudi zatvorenike i to su dinili redovito. Zapovjednik hotela bio je Davor ,,Sirac" koji je
u hotelu znao i prenoditi. U hotelu je za vojnike kuhala konobarica Rada, srpkinja iz
Gare5nice, a zatvorenike su trebali hraniti vojnici. Spomenuti ,,Sirac" imao je na uniformi
oznake i vojnici su ga oslovljavali zapovjednikom. Druge vederi nakon Sto je do5la dula je
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Ekija kako kaZe: ,,Sada dolazi zapovjednik i dobit iete svoj dio batina". Nije vidjela da bi
,,Sirac" bio prisutan kada su tukli mu5karce no znao je Sto se u logoru dogadalo. Ona se

morala brinuti zaWC, distiti pod blagovaonice, a ponekad je pomagala kuharici. Takoder je
ulazlla u sobe vojnika kada su traLili da im ne5to opere. Podetkom oZujka bili su ona, Jeka
i,estic, Nikola Ivanovii i Branko Gruji6 ubadeni u kombi i odveZeni u Gaj bududi je u motel
trebao dodi netko od funkcioneraizZagteba. Taj Davor ,,Sirac", zapovjednik u veljadi 1992.
oti5ao je na Skolovanje i doSao je Gojko Brzi6 kada prestaju sve batine. Zabranio je da ih se

tude i udinio da budu pu5teni. Svjedokinja je poku5ala pobjedi iz hotela 1992. u veljadi, kada
je jo5 prvi zapovjednik bio tamo, arazlogbijega je bio Sto je dula pride da 6e se vojnici s njom
,,zabaviti",Sto je govorila osoba po imenu Dida. Odludila je pobjedi, lutala je oko ribnjaka, ali
ju je drugi dan prona5ao vojnik po imenu Boro i vratio ju natrag. Po dolasku izvudena je iz
automobila, svi su ju opkolili, a taj Dida odveo ju je u sobu i podeo tudi te pitao za5to je
poku5ala pobje6i. Kada mu je rekla zbog dega, rekao je da 6e ionako organizirati to, misleii
na grupni seks. Rugao joj se kako ima veoma lijepu Sminku, a odi su joj bile plave od udaraca
i krvarila je. Jedini ju je on tukao rukama, azatimpalicom i spasio ju je Gojko Brzica. Nakon
njenog bijega vi5e nije bilo zlostavljanja, a nije vidljela ni Keca zakojega je dula da je ubijen.
Jednog dana u oZujku Gojko Brzicaje rekao da je bio u Bjelovaru i traiio da se oni puste,
obavijestiv5i ih da mogu i6i kamo Zele.

Opisujudi neke od premladivanja rekla je da su Eki, Ante i drugi vojnici
pretukli Slobodana Kuki6a u prostoriji do njihove, prvog dana dolaska, a premlaiivanje je
dula kroz zid. Nikola Ivanovid koji je preZivio, jednom joj je pokazao opekline po prsima,
rekav5i da su ga mudili strujom u blagovaonici hotela. Jedne noii vojnici su odveli sedam
zatvorenika i ovi se nisu vi5e vratili. Bili su to Branko iz Kipa, Slobodan Kuki6 i Josip
Cicvara iz denog sela, a ostali svi iz Kipa.Nakon premlaiivanja vojnik Ante je do5ao u sobu
i pitao tko Zeli i6i kod lijednika, pa se javio Branko iz Kipa i Cicvara te su oti5li i nikada se

vi5e nisu vratili. ietvrtog dana od njenog dolaska u hotel Jovo Zestii umro je od hladne vode
jer su natjerali mu5ke da se polijevaju crijevom za vodu. Kako je isti bio star i pretuden i u
groznici, umro je od pothladivanja, Sto joj je rekao Mijo Krajnovid. Vidjela je kako je ubijen
Rade Gojkovic i to od strane Ante i Keca koji su u5li u sobu i Ante je rekao Kecu da je Radeta
nemogu6e ubiti, a Kec je odgovorio da je mogute te ga je bacio na beton i podeo gaziti,
udarati po glavi, nogama, dok nije izgubio svijest. Radeta su izveli iz sobe i nije se vi5e
pojavio. Odmah nakon toga do5li su Ante, Kec i Poletto, te je Poletto rekao da 6e zatvorenici
sada priznati svaki detalj jer ie biti podvrgnuti struji. Ona od straha nije mogla to gledati, ali
je dula Poletta kako kaZe: ,,Pogledaj ovoga, natjerao sam ga da proguta svoje uho". Ljudi su
bili prikljudeni na struju i to njih Sest ili sedam iz Kipa i Savo iz Klise. Potom je dula kako
Poletto kaZe: ,,Sada 6u vas odvesti na lijednidku kontrolu", a nakon toga se isti nisu vi5e
pojavili. Takoder je, u veljadi 1992. dok je Damir ,,Sirac" jo5 uvijek bio zadulen za logor, u
rano jutro, vidjela vojnika po imenu Dida kako prisiljava Nikolu Ivanoviia i Branka Grujiia
da tuku jedan drugoga, a onda ih je i on udarao. ZaDamira,,Sirca", kojega oznadava kao
zapovjednika logora istaknula je da je bio oko dvadeset i pet godina, srednje grade, visok oko
180 cm, crne kose, obrijan i crnih odiju, i misli da je bio iz Pal<raca. Nrje prisustvovao
zlostavljanju zatodenika, na njen zahtjev dao tablete Jeki Zestii jer je bila bolesna. iula je, da
je u veljadi oti5ao radi Skolovanja i da je studirao veterinu. Dya ili tri puta na motelu je vidjela
djevojku od ,,Sirca" obudenu u maskirnu odjedu te bi joj dali pi5tolj da puca na podrudju
ribnjaka.
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Najgora prernladivanja radili su Ante, Kec, Poletto i Eki. Ante zvan Braja, star
oko dvadeset godina, smede kose, vi5i od ,,Sirca", jake grade, smedih odiju kojega bi
prepoznala jer je bio iz Lipika. Kec je velik, jak i visok, smede kose, star oko tridesetak
godina, razveden, koji je bio iz Pakrac. Poletto star oko dvadeset i pet godina, visok i plav,
Zudkast kao pijetao, zelene odi, imao je Zudkasto-crveni ten, bio je iz Dobrovca. Eki star oko
trideset godina, visok oko 175 cm, veoma jake gratle, plave kosa, plavih odiju, veoma o5tra
kosa, bez prepoznatljivih oznaka i on je bio iz Pak'ralkih Kusonja. Dida star oko detrdesetak
godina, imao je unude i sam je sebe zvao Dida, veoma tamne puti, crne kose i odlju, iz
Zagorja.

Milka Bundi6 nije saslu5avana u istrazi jer se bojala dati svoj iskaz bududi su
joj desto upuiivane prijetnje u smislu da ce joj, ukoliko bude svjedodila, nastradati cijela
obitelj. Iz istog razloga nije Zeljela do6i ni u Hrvatsku kao svjedok na glavnu rasprar,u pred
ovim sudom. Nakon dugog uvjeravanja od strane djelatnika Ministarstva pravosuda RH, te
suca OkruZnog suda u Beogradu Milka Bundii je ipak pristala da svjedodi preko video-veze,
nalazeli se u sudnici vije6a za ratne zlodine OkruZnog suda u Beogradu i ispitivanje je
obavljeno vamaspravno. Prije ispitivanja svjedokinje sudac Dragan Plazinil obavijestio je
predsjednikavijeta da je svjedokinja Milka Bundii dovedena u OkruZni sud u Beogradu i da
je ista jako upla5ena jer je dobila prijetede pismo koje je napisano slovimia izrezanim iz
novina gdje se od nje trali da porekne sve ono Sto je rekla ha5kim ishaZiteljima, inade 6e joj
nastradati cijela obitelj, sve do 10. koljena.

Na kraju je svjedokinja ipak dala svoj iskaz s tim Sto je bila izrazito uplaiena, a
zbog proteka vremena nije se mogla sjetiti svih onih podataka koje je iznijela pred ha5kim
istraZiteljima prije 13 godina. Medutim, sjetila se da je od stme hrvatskih vojnika negdje u
studenom 1991. g. dovezana silom u Marino Selo gdje je boravila sve do 30. oZujka 1992.
godine. Cijelo to wijeme bila je prisiljena biti u Marinom Selu. Sjeia se da je u jednom
trenutku bila upla5ena i pobjegla je, da bi je nakon nekog vremena na silu watili. Na pitanje
gdje je spavala kad je dovedena svjedokinja je iskazala da je u podetku spavala u podrumu
kao i svi ostali, da bi nakon nekog vremena, kad vi5e nije bilo ostalih zatvorenika, dih
detvoro pre5li u gornje prostorije. Naime, pored nje je jo5 bila Jeka Zestii i dvojica mu5karaca
i svi su spavali u istoj sobi, sve do trenutka kada su pu5teni. U Marinom Selu je distila
trpezaiju, a znalaje distiti i sobe u motelu. Na posebno pitanje zastupanice optuZbe da opi5e
Sto se dogadalo po dolasku u Marino Selo svjedokinja je iskazala da je tamo vidjela viSe
mu5kim osoba, od kojih je neke prepoznala kao svoje susjede. Sjeia se da je vidjela Gojkovid
Radeta, Kuki6 Slobodana, Savu kojem ne znaprezime, Zestil Jovu, Josipa Cicvaru. Bilo je
puno ljudi koji su svi smje5teni u jednoj istoj prostoriji u podrumu motela. Ona osobno nije
dobivala batine, a mu5karce koje su dovezli i zatodlli stalno su tukli i to veiinom u drugoj
prostoriji gdje su ih odvodili. Svjedokinja je posebno iskazala da je sve do u pojedinosti
opisala ha5kim istraZiteljima kad se svega puno bolje sje6ala, dok se sada zbog proteka
vremena jako slabo sjeia svega Sto se dogadalo. Inade, sve Sto je rekla ha5kim istraZiteljima je
istina i ni5ta od toga Sto im je rekla nije lagala. Sjeia se kovada iz Kipa, Danojevi6a, koji je
umro na stolici i kojeg su pretukli, te opisala kako je u jednom trenutku doSao jedan policajac,
rekao mu da ustane, a kako se ovaj nije ustajao vidjela je da mu curi krv iz usta i rekla ovom
da je mrtav. Svjedokinja se sjeia da su Jovo i Mijo Krajnovi6 mudeni i da su i njih odvodili u
drugu prostoriju. Sjeia se da je Jovo Zesti6 umro jer su ga kupali hladnom vodom i to vani
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pred motelom. Sjeia se Pere Novkoviia koji je imao dlake po tijelu koje su mu palili let-
lampom, a ona i ova druga Zena su mu mazale te rane. Za straiaru Ekija je iskazala da je bio
nizak, nekaki plav, iz Kusonja, a majka mu je bila Srpkinja. Na pitanje kako je to znala
iskazala je da joj je to rekao Jovo koji je iz sela odakle i Ekijeva majka. Tom prilikom joj je
Jovo rekao da taj Eki nije po5tovao ni svoju mater a kamoli Srbe. Svjedokinja je jo5 iskazala
da je preteZno preko dana boravila izvan hotela i loZili su vatru da ugriju noge, a uveder su
i5li spavati u motel. Takoder su jeli vani tako Sto su im iznosili hranu van da jedu. Na pitanje
da li se sje6a jo5 nekog nadimka svjedokinja je iskazala da se sjeia nekog Poletta koji je bi
vi5lji, mlad i plav i misli da je bio iz Dobrovca. Na pitanje Sto se dogadalo kad je pobjegla
svjedokinja je iskazala da su je uhitili i utjerali u podrum gdje ju je jedan zagorcc ispitivao,
sjeia se da ju je udarao s pendrekom po ledima. U jednom trenutku svjedokinja je iskazala
zbog dega se sada ispituje nakon toliko godina kad se gotovo nideg ne sje6a i jedva hoda, te
napominje da je logor u Marinom Selu postojao, a ljudi koji su bili u tom logoru vi5e nema.
Ona se osobno ne boji za svoj Livot, ali se boji za svoju djecu, jer su svi ti ljudi pobijeni a ne
znaza(to. Sva5ta je doZivjela u Marinom Selu i ne Zeli o tome pridati u pojedinosti.

Svjedok Branko Stankovid nikako nije Zelio dodi da svjedodi u Republici
Hrvatskoj. Zbog toga su ga iz Odjela za podr5ku Lrtvarta i svjedocima u kaznenim
postupcima i postupcimazakaznena djela ratnih zlodina u vi5e navrata kontaktirali, ukazivali
mu na vaZnost i korisnost njegova svjedodenja, hrabrili ga i motivirali da pristupi sudu u
PoZegu, te mu nudili organizaclju prijevoza i fizidke zaStite, smjestaj u hotelu, te moguinost
prelaska drlavne granice bez osobnih dokumenata. Na kraju je svjedok smogao hrabrosti te
prihvatio da dode u Republiku Hrvatsku, te je dana 22. prosinca 2008. godine dao svoj iskaz.

Svjedok je iskazao da je negdje sredinom studenog 1991. g. u jutarnjim satima,
oko 7 sati, oti5ao kod susjeda Simek Josipa popiti jutarnju kaw. Nisu uspjeli popiti kavu do
kraja kad su do5li neki hrvatski vojnici i trailli gazdu da izade van pitajuii ga da li se Branko
Stankovi6 nalazi u njegovoj ku6i. Kad je ovaj odgovorio negativno rekli su mu da ne govori
istinu, a onda su Stankovi6a nasilu izveli van i odveli, najprije u centar sela gdje su skupljali
ljude, a onda su ih sve odvezli u Marino Selo. Svjedok je posebno iskazao da je Simek Josip
kod kojega je tog jutra pio kavu po nacionalnosti ieh i njega nisu dirali. Inade, vani je vidio
5-6 hrvatskih vojnika i svi su imali iste uniforme. Prvo su ga pitali je li on Branko Stankovii,
a odmah nakon toga su ga vani podeli tu6i. Vani je joS primijetio da su izvedeni Krajnovi6
Jovo i MUo, Jovo Popovi6, Petar Novkovi6 i jo5 drugi seljani. Na raskr5du u selu su im vezali
ruke odozada a odi krpom. Prije toga je primijetio jedan veliki kamion i dva manja vozila. Na
posebno pitanje dime su ga tukli svjedok je iskazao da se ne sje6a dime su ga tukli, ali su ga
najvi5e tuki po ledima. Po njegovoj procjeni volnja do Marinog Sela je mogla trajati oko sat
vremena. Nakon Sto je si5ao s kamiona skinut mu je povez s odiju i odvezane su mu ruke.
Ispred sebe je primijetio zgradu, ali nije znao g$e se nalazi. Vido je neku vodu i to mu je sve
lidilo na neku rjedicu, a bilo je puno vojske. Do ulaska u zgradu nitko ga nije tukao. U
podrumu je go{elo svjetlo, ali s enije moglo znati je li dan ili no6. Sje6a se da je uveden u
jednu prostoriju gdje je vei bilo puno ljudi. Dosta od njih je od prije poznavao, a neke nije
poznavao. Neki vojnici su ga pitali da li ima novaca, i ako ima gdje ih je ostavio kod kuie.
iimie u5ao u podrum rekli su mu da klekne i ruke stavi na ze.mlju, a onda je dobio udarce po
ledima, po nogama, glavi i imao je osjeiaj da dolaze sa svih strana i uop6e nisu gledali gdje 6e
ga udariti. Svjedok je nadalje iskazao da su pojedinadno ljudi bili izvodeni u drugu prostoriju
gdje su ih tukli. Sjeia se da je taj prvi dan od udaraca izgubio i zube, a poslije su mu rekli da
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izade van i da umije krv vodom iz jedne kante, a nakon toga je morao i6i zatrpavati neke rupe
na cesti. S njim je rupe zatrpavao njegov suseljanin Krajnovi6 Jovo. Taj prvi dan je radio do
nodi, da bi naveder dobio samo jedan kuhani krumpir velidine jajeta i to je bilo sve. Kad je
traLio vode dobio je batina. Svjedok je posebno iskazao da nije znao todno d ali je dan ili no6
jer je u podrumu stalno bilo mradno, a svi u podrumu su jako malo razgovarali jer im nije bilo
ni do kakvog razgovora zato Sto ih je sve boljelo od udaraca. Vidio je i Miju Krajnovida, a

takoder i Miju Danojevida, kovada iz Kipa. Vidio ga je kako sjedi mrtav na stolici. Prvi dan je
vidio i Filipa Gojkoviia, ali poslije ga nije vidio i ne zna Sto se s njim dogadalo. Poslije je
vidio i Peru Novkoviia, ali tek kad je bio ubijen, a tijelo mu se nalazilo kod nekog potoka.
Svjedok je zajedno s Jovom Krajnovidem morao zakopavati le5eve. Njih dvojicu su duvali
neki vojnici koji su im rekli da se vrlo lako mogu nali zajedno u druStw s onima koje
zakopavaju. Sjeda se da je i Gojko Gojkovi6 bio zajedno s njima, ali ne zna Sto se s njim
dogodilo, a tamo je bio i Branko Bundi6. Tamo je bio i Jovo Popovid Tein, ali ni za njega ne
zna Sto se dogodilo. Tamo su bili jo5 i Petar Popovi6, Nikola Krajnovi6 i Milan Popovi6.
Sjeda se da je zakopavao neke ljude. Medu zatvorenicima je vidio i jednu Zenu srednjim
godina s kojom nikad nije razgovarao. Svjedok je posebno istakao da su ga tih 10 dana
svakodnevno tukli. iuo je da vojnici razgovaraju izmedu sebe, ali nije ih smio gledati u lice.
Zadnji dan su Jovo i Mijo Krajnovi6, te on dobili batina, ali ne mote reii od kojih to vojnika.
Na posebno pitanje svjedok je iskazao da je duo da su nekim ljudima sje6ene u5i, ali to
osobno nije vidio. Sto se tide Jove Krajnoviia zna da mu je glava bila razbijena i da je bio na
lijedenju u bolnici u Beogradu. Sje6a se da su njih trojicu odvezli u Daruvar u Policijsku
postaju. Tamo su pridali sve Sto im se dogadalo. Poslije su oti5li u Bjelovar i vi5e ih nitko nije
tukao. Svjedok je joS iskazao da je u selu ostao njegov otac, te da je duo da je ovaj negdje
1993. godine nestao i ne zna gdje se nalazi. Na posebno pitanje da li su odrZavali kakvu
higijenu svjedok je iskazao da se uop6e nisu prali, a u podrumu je voda bila do koljena i
vojnici su ih tjerali da desto gazekroz tu vodu. Postavili su neke daske na kojima su boravili.
Na posebno pitanje zastupnice optuZbe da li bi mogao prepoznati neke od vojnika koji su ih
tuli svjedok je iskazao da s obzirom na protek vremena nikoga ne moZe prepoznati jer prije
toga nikog od njih nije ni poznavao. Kad mu se obratio V.opt. Zeljko Tuti6 svjedok je iskazao
da ni njega ne moZe prepoznati kao jednu od osoba koje su ga tukle. Inade, njemu se nitko iz
Haga ili OESS-a nije obra6ao, tako da nikad nikome nije davao nikakve izjave. U Kipu mu je
ostala kuia, Stagalj, I i pol kj zemlje koju do danas nije prodao, a u ovih 17 godina nikad nije
dolazio u Republiku Hrvatsku.

Iz iskaza saslu5anih svjedoka, te iz dokumentacrje priloZene u spisu proizlazi
da je u razdoblju od 13. do 16. studenog 1991. godine iz mjesta Kip odvedeno 15 stanovnika
u Marino Selo. To su: Jovo i Mijo Krajnovii, te Branko Stankovi6 koji su preZivjeli. JoS su
odvezeni Pero Novkovi6, roden 1940. g.; Milan Popovi6 roden 1929. g.; Mijo Danojevii, sin
Ilije, roden 1937. g.; Gojko Gojkovi6, roden 1937. g.; Savo Gojkovid, nepoznatlhpodataka;
Branko Bundii, roden 1954. g; Nikola Gojkovid, roden 1927. g.; Mijo Gojkovid, roden 1928.
g.; Filip Gojkovii, roden 1933. g.; Jovan Popovi6 , roden 1934. g.; Petar Popovii, roden 1944.
g. i Nikola Krajnovii, rcden1927.

U razdoblju od 12. do 15. studenog 1991. g. iz mjesta Klisa su u Marino Selo
izmjesteni (nasilno odvedeni) Jovo Zesti6, roden 1933. g.; Jovo Popovi6, roden 1922. g;
Kuki6 Slobodan, roden 1949. g.; Rade Gojkovi6, roden 1943. g.; Savo Maksimovii roden
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1947. g.; Cicvara Josip, roden 1922. g.; te Nikola Ivanovi6, Milka Bundii i Jeka Zestii, koji
su preZivjeli.

Iz posebnogizvjeSla Policijske uprave u Kutini, Policijska postaja Garesnica
broj 511-06-11-D-29191 od 13. prosinca 1991. proizlazi daje dana 17. studenog 1991. oko
14,15 sati u Marinom Selu u putnom jarku pokraj ceste pronaden leS nepoznatog mu5karca,
starosti oko 45 godina. LeS je detaljno opisan: visina i grada istog, boja kose i odje6a koju je
na sebi imao. Odevid su obavili radnici Policijske postaje Gare5nica i lijednica Doma zdravlja
Vesna Sneler koja je ustanovila na le5u povrede od udaraca u predjelu trbuha, oguljotine na
glavi i razderotinu u podrudju desne obrve Sto je konstatirano u lijednidkoj prijavi. Dana 18.
studenog 1991. lijednik obducent dr. Ivan Markoja u Garesnici izwlio je obdukciju
nepoznatog le5a, te su opisane ozlijede i to rane nagnjedine desne obrve, podljevi

kwi prednje strane grudnog ko5a koje ozlijede su po sebi lake prirode, a smrt je nastupila
uslijed zatajenja srca. Obitelj Mije Danojevi6a identificirala je istog nakon pregleda mrtvog
tijela osobe rodene 22. kolovoza 1937. s prebivali5tem u Badljevini, Kralja Zvonimira I, a
posmrtni ostaci istog pokopani su na groblju u Gare5nici, grobnom mjestu broj 39712.

Dana 5. prosinca 1991. deZuma sluZba Policijske uprave Bjelovar obavijestila
je istraZnog suca OkruZnog suda u Bjelovaru o pronalasku vi5e leseva na prostoru izmedu
Pakradke poljane i Marinog Sela, te je 6. prosinca 1991. pod brojem Kir-l-517191-1 sadinjen
zapisnik o uvidaju od strane istraZnog suca Mihaela Maldiia.

Iz zapisnika o uvidaju proizlazi da su tri le5a pronadena:uz cestu Kani5ka Iva -
Pakradka Poljana u pravcu Marinog Sela, izvan naselja na ribnjaku 8 uz nasip, koji dijeli
ribnjak od Sume koja se proteZe u pravcu Marinog Sela. Le5evi su pronadeni na mjestu koje se
ne vidi sa ceste, u vodi, a detaljno je opisana njihova odje6a, te su oznadeni rednim brojevima
l, 2 i 3. Na udaljenosti, detrdeset metara dalje od obale na oko detiri do pet metara, pronalaze
se jo5 tri le5a oznadena brojevima 4, 5 i 6, koji su takoder, detaljno opisani kao i odjeia u
kojoj su nadeni. Poduzete su mjere fotografiranja i daktiloskopiranja Sto je potvrdeno u
sluZbenoj bilje5ci Odjela za suzbijanje op6eg kriminaliteta Policijske uprave Zagreb od 27.
prosinca 1991. Prethodno je 7. prosinca 1991. u Zavodu za sudsku medicinu i kriminalistiku u
Zagrebu izw5ena obdukcija. Izvr5eno je daktiloskopsko vje5tadenje spomih otisaka oduzetih
od nepoznatih le5eva s nespomim otiscima nestalih osoba odvedenih iz Kipa i Klise i
ustanovljeno je da je mrtvo tijelo mu5ke osobe oznadene pod brojem I Branko Bundii, a
lijednik vje5tak prof. dr. Du5an Zedevil dao je nalaz i mi5ljenje prema kojem slijedi da je
Branko Bundi6 pronaden mrtav u ribnjaku, a obdukcija ukazuje da je umro nasilnom smriu
uslijed brojnih strijelnih rana glave i trupa te je vei mrtav dospio u vodu.

Utvrdeno je da je nepoznati le5 oznaden pod brojem 2 Nikola Gojkovi6 te je
prema nalazu lijednika obducenta Milovana Kubata utvrdeno da je isti umro uslijed strijelnih
rana tijela i udova, mnogostrukih strijelnih ozlleda, a smrt je nasilna. LeS nepoznatog
muSkarca oznaden pod brojem 3 pripada Gojku Gojkovidrl. Kao uzrok smrti se utvrduju
strijelne rane trupa sa ozljedom zdjelice crijeva, desnog bubrega, jetre, pluda, radi se o Sest

prostrijelnih ozljeda koje su sve i5le od lijevo dolje prema gore i naprijed, neke desno, neke
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lijevo. Sve ozlijede su zaZivotne. Lijednik dr. Du5an Zedevic zakljuduje da je smrt nastupila
najmanje dva tjedna prije obdukcije.

Tijelo nepoznate osobe pod brojem 4 je Mijo Gojkovi6, a lijednik obducent dr.
Milovan Kubat istide da su uzrok smrti mnogostruke strijelne rane vrata, tijela i udova koje su
dovele do smrti istoga.

Mrtvo tijelo nepoznate osobe koje je oznadena pod brojern 5 je Josip Cicvaraiz
Klise. Uzrok smrti su mnogostruke strijelne ozlijede glave, trupa i udova, a nadena je i
oguljotina s podljevom u predjelu dela Sto predstavlja laku tjelesnu povredu. Sve strijelne
ozlijede su utwdene za tivota a bile su takvog intenziteta i karakteristika da su dovele do
smrtnog ishoda.

DNK analizom utwdeno je da je mrtvo tijelo osobe pod brojem 6 Jovan
Popovi6, te je lijednik obducent dr. sc. Davor Strinovid utwdio da je isti zadobio prijelom
nosnih kostiju i donje vilice, oguljotine i podljeve krvi glave, trupa i udova i strijelne ozlijede
vrata i trupa koji su uzrokovali smrt istoga. Na le5u postoje vi5estruki prijelomi nosnih kostiju
sa brojnim oguljotinama i podljevima u predjelu nosa, oguljotine u predjelu lijevog obraza,
ispod u5ke, zatim lijeve strane dela, brojni podljevi krvi na ledima od lijeve lopatice prema
desnom rarnenu, u predjelu sredine leda prutaste modrice i to lijevo ne5to prema gore, a u
sredini leda i desno, po sredini i ne5to dolje, zatim modrice u predjelu lijevog debelog mesa,
lijeve natkoljenice, koljena i potkoljenice s prednje strane, unutarnje strane desne
natkoljenice, a nadu se i manji podljevi u predjelu prednje lijeve strane grudnog ko5a iznad
dojke, u visini dojke i ne5to ispod. Utvrde se i podljevi bodne strane lijeve nadlaktice te lijeve
i desne Sake, a sve navedene povrede predstavljaju u svom zbiru teske i po Zivot opasne
tjelesne powede.

O5teienik Krajnovi6 Jovo, sin Mije, u improviziranom zatvoru u Marinom
Selu, zadobio je prijelom donje vilice, prijelom dva rebra nastala kao posljedice fizidkog
mudenja i maltretiranja. Radi se o trostrukom prijelomu donje vilice koji prijelom je saniran
operacijom.

Uvidom u osobne kartone za nestale osobe, utwduje se da postoje osobni
kartoni mje5tana sela Kip za : Jovu Krajnovid, Nikolu Krajnovida, Petra Popoviia, Peru
Novkovi6a, Milana Popovi6a, Miju Danojevi6a, Gojka Gojkoviia, Nikolu Gojkovi6a, Branka
Bundi6a, Miju Gojkoviia, Filipa Gojkovi6a, Jovu Popovida, Savu Gojkoviia, Jovana
Popoviia, te Miju Krajnovi6a i Branka Stankovida.

Obitelj Jove Zesti6a, prijavila je njegov nestanak u oZujku 1992. ukojoj prijavi
istide da je dana 12. studenog 1991. iz mjesta Klise sa jo5 nekoliko stanovnika i to
Slobodanom Kuki6em, Radom Gojkoviiem, Savom Maksimoviiem i Josipom Cicvara,
Milkom Bundi6 i Jekom Zestil odveden od strane pripadnika Hrvatske vojske, te su se u selo
vratile Milka Bundii i Jeka Zestil dok ostali nisu. Od navedenih osoba saznali su da su svi
navedeni mu5karci ubijeni u Marinom Selu.

Uvidom u dopis Ministarstva obrane - Uprava Vojne policije Klasa: POV 215-
02/03-0llt00 od 6. svibnja 2003. slijedi da su tijekom studenog 1991. u selu Kip djelovale
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postrojbe Hrvatske vojske i to - Odred narodne zaitite op6ine Sirad, 52. samostalni bataljun,
24. mje5oviti artiljerijski divizion, Izvidnidko diverzantska satnija OZ Bjelovar, ATJPP
Daruvar (Pjetli6i) te Vod Vojne policije 69. bataljuna iz Pal<raca. Dostavljen je spisak
pripadnika l. Voda 2. Cete 69. Bojne Vojne policije Pakrac prema kojem spisku slijedi da je
zapovjednik voda bio Davor Simii, zapovjednik l. odjeljenja Voda Vojne policije bio je
Pavao Vanca5 dok je osim njih bilo jo5 ukupno 35 pripadnika Vojne policije sa navedenog
popisa s tim da su ka pripadnici navedeni i okrivljenici Tomica Poletto, ZeLjko Tuti6 i Antun
Wezi6.

Iz uvjerenja priloZenog u spisu koje je izdala radna jedinica ,,Zapovjedni5tvo
OG Pakrac" Ur.broj: 1077-01-92-62 izdan u Garesnici 17. prosinca 1992. slijedi da je Damir
Kufner nadelnik SIS-a sa dinom razvodnika, nalazi se u ratnoj jedinici ,,Zapovjedni5tvo OG
Paktac" od 7. prosinca 1991. do 7. srpnja 1992. Navedeno uvjerenje potpisao je brigadir Josip
Tom5i6. Navedenu dokumentaciju dostavila je VSOA, Ministarstvo obrane Klasa: 804-01107-
01/10 31. listopada2007. sa priloZenom dokumentacijom i to dokumentom koji nosi zaglavlje
Hrvatska vojska, Vojna policija Pakrac, SluZba sigurnosti datum 24. studenog 1991. broj
07/91, a dokument nosi naslov ,,Zahtjev" koji se upu6uje Zapovjedni5tvu Vojne policije OZ
Bjelovar. U zahdevu se traZe sredstva za jedinice Hrvatske vojske, Vojne policije Pakrac.
Izmedu ostalog traZe se 33 komada oblljeLja i opasada Vojne policije, 43 pi5tolja, 39
automatskih pu5aka, lisica, gumenih palica, zatim terensko vozilo tipaPintzgauer,4 komada
Motorola,43 komada bijelih futrola za piStolje i futrola za lisice, izrada pedata radi ovjere
dokumenata Vojne policije Pakrac. Zahtlev potpisuje nadelnik Damir Kufner, a Zig nosi naziv
povjerenik Vlade za opdinu Pakrac i potpis - nadelnik Damir Kufrrer.

Iz dokumenta koji nosi naslov izvje5taj o saslu5anju zatodenika Matija5evid
Dure, a u zaglavlju kojega stoji ,,Stab obrane za opiinu Pakrac - SluZba sigurnosti, Donja
ObrijeZ 25. studenogl99l. broj 08/91 slijedi da je smje5taj Staba obrane za op6inu Pakrac bio
u Donjoj Ob4eli, a navedeni dokument u redoslijedu je odmah poslije dokumenta koje je kao
nadelnik potpisao Damir Kufner i u ovom izvjestaju je naznaden kao izvjestitelj nadelnik
SluZbe sigurnosti, ali dokument nije potpisan.

Uvidom u dokument koji nosi u za$avlju oznaku Republika Hrvatska,
povjerenik Vlade za opiinu Pakrac Klasa: 022-05191-172/1, Ur.broj: 2162-03-91-1 sadinjen u
Kutini 15. listopada 1991. slijedi da je donijeto {esenje o imenovanju Staba TO Pakrac. Stab
je imenovao povjerenik Delad Vladimir, a pripadnici Staba su Antun Brkljadid, nadelnik te
ukupno 12 osoba od kojih je pod todkom 9. oznadenkao nadelnik za sigumost Damir Kufner.

Uvidom u podatke radne karte zapriduvni sastav koji je izdala Operativna zona
Bjelovar postrojba 69. bataljuna VP pod rednim brojem 196 nalazi se ime Simie Davora -
zastavnika, datumom stupanja u HV 9. listopada 1991., a isti je zapovjednik voda Vojne
policije - demobilizacrja 1. veljade T992.Pod rednim brojem 201 nalazi se ime Vanca5 Josipa
Pavao pristupio u HV ll. studenogl99l., a isti je zapovjednik odjeljenja - dodasnik. Pod
rednim brojem 194 nalazi se Poletto Tomica, stupio u HV 19. kolovoza lggl policajac.

Pod rednim brojem 199 nalazi se ime Tutii Zeljko, stupio u HV 19. kolovoza
1991. - policajac. Pod rednim brojem l8l nalazi se ime lvezic Vladimira Antun, stupio u HV
5. kolovoza 1991. - policajac. Uzpt''lolenu dokumentacljunalazi se dokumentacija koja
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ukazuje na pojedine funkcije u Vodu Vojne policije i to pod brojem 140 vodi se zapovjednik
1. voda 2. dete VP Simi6 Davor, pod brojem 142 vodi se zapovjednik l. odjeljenja 1. voda l.
dete Vanca5 Pavao a kao policajci oznadeni su Ivezi6 Antun, Zeljko Tutii i Tomica Poletto.

Izvr5enaje radnja prepoznavanja od strane o5teienika svjedoka Krajnovii Jove
te je isti izmedu 24 mu5ke osobe medu kojima su bili te6e, detvrto, peto i Sestookrivljenik
postavljeni u raznim pozicijama i brojevima, prepoznao kao osobe koje su ih mudile,
zlostavljale, prikljudivale na struju i dr. detvrtookrivljenika Tomicu Poletto i petookrivljenika
Zeljka Tutiia zv. Eki. Todnije prilikom drugog prepoznavanja (list spisa 1485) Jovo
Krajnovi6 je prepoznao Tomicu Poletta pod brojern 3, a na pitanje po demu zakljuduje da se

radi upravo o Polettu, izjavioje da je taj Poletto bio mr5av, srednje visok i da njih ima vi5e
brade. Kada su sve te osobe promijenile mjesto, svjedok je opet prepoznao detvrtooptuZenika
Tomicu Poleta, ovog puta kao osobu pod brojem 5. Nakon Sto je svjedok ponovno osmotrio
novih 6 osoba medu kojima se pod brojern 4 nalazio petooptuZenik Zeljko Tuti6, odmah ga je
prepoznao kao osobu koja je bila u Marinom Selu i koja je sve tukla.

Dakle, kao Sto je ve6 prije redeno odvodenje civila iz sela Kipa odvijalo se od
13. do 16. studenogl99l. g. Sto su detaljno opisivali svjedoci Mlada Popovii-supruga Milana
Popoviia, Krajnovi6 Mara-supruga Nikole Krajnovi6a, Spomenka Gojkovi6-supruga Filipa
Gojkovi6a, Mira Krajnovid-kderka Jove i sestra Mije Ikajnovi6a, te preZivjeli svjedoci Mijo
Krajnovi6, Branko Stankovid i Jovo Krajnovi6.

Odvodenje mje5tana iz sela Klise odvijalo se u wemenskom razdoblju od 12.

do 15. studenog 1991. g. i o tome su govorili svjedoci Nada Zesti6, Mira Sekuli6, Milan
Strbac, Milka Bundi6, te vojnici Hrvatske vojske koji su mjestane odvodili ili pak koji su znali
o odvodenju mje5tana u Marino Selo, a to su Josip Komljenovi6, Marko Luji6, Franjo }Jadlim
i Novokmet Zvonko.

Kao Sto to proizlazi iz iskaza svjedoka Franje Hadtima, zapovjednika voda
koji je na tom podrudju bio lociran, te Marka Luji6a i drugih pripadnika voda kojim je
zapovijedao Franjo Hadlim, odvodenje mje5tana iz sela Klise nije vezano uz oduzimanje
oruLjave6 se radilo o izmje5taju civila, a naredba je doSla iz Donje ObrijeZi.

lz iskaza svih navedenih svjedoka nesporno je utwdeno da je iz sela Kipa u
Marino Selo odvedeno 15 mje5tana, a iz mjesta Klise odvedeno je 8 mjeStana, te Nikola
Ivanovi6 iz Batinjana. Sve te osobe odvedene su u Marino Selo i smje5tene u podrum objekta
- motela ,,Ribarska koliba". Mje5tane sela Kipa uhidivali su pripadnici voda vojne po5te a
baza istog voda je bila u Marinom Selu na ribnjacima u motelu ,,Ribarska koliba", i to grupa
stacionirana u Badljevini uz pomo6 pripadnika izbaze. Nesporno je utwdeno da je do prvog
uhidenja doSlo povodom saznanja o kopanju rovova trojice mje5tana sela Kipa da bi ostala
uhiienja u mjestu Kip uslijedila prema popisu koji je imao Damir Jirasek i zakojije tvrdio da
ga je dobio ubazi u Marinom Selu te pretpostavlja da je taj popis nadinio njemu nadredeni
I.opt. Damir Kufner. Takoder je jedno uhidenje civila bilo u prisutnosti Damira Kufnera koji
je doveo pojadanje iz Marinog Sela, a to se de5avalo 15. studenog 1991. g. kada je uhi6eno
najvi5e civila. Da je Damir Jirasek govorio istinu o postojanju popisa proizlazi iz iskaza
Koviljke Gojkovi6, a takoder i iz iskaza pripadnika njegovog voda koji su tvrdili da je
postojao popis kuia u koje su trebali ulaziti i tamo ttaliti oruZje. Posve je logidno da je taj
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popis mogao nastati jedino na nadin da su prve tri osobe koje su odvedene iz sela Kip u
Marino Selo dale podatke o svojim mje5tanima tj. o tome tko ima oruZje i gdje se to oruZje
nalazi, te je na osnovu njihova kazivanja vjerojatno taj popis i napravljen. Da se u Marinom
Selu vr5ilo ispitivanje uhiienih civila do pojedinosti su opisali svjedoci Mijo i Jovo
Krajnovi6.

Tijekom ovog postupkaje takoder nedvojbeno utvrdeno da su sve osobe koje
su dovedene u Ribarsku kolibu imale status civila.

Takoderje s obzirom na provedene dokaze nedvojbeno utvrdeno da su uslijed
zlostavljanja od strane pripadnika voda koji je bio smje3ten u Marinom Selu umrli, odnosno
ubijeni: Mijo Danojevii-umro uslijed zatajerya srca zbog batina, Gojko Gojkovid, Branko
Bundii, Nikola Gojkovid, Mijo Gojkovii, Jovan Popovid te Cicvara Josip diji su le5evi
pronadeni 5. prosinca 1991. godine u blizini ribnjaka. Izw5enom obdukcijom mrtvnih tijela
utwdeno je da su umrli uslijed strijelnih poweda glave i trupa, a na tijelu su pronadena
plavila, modrice i slidno ili razbijena glava. PreZivjeli svjedoci tj. o5teienici Jovo i Mijo
Krajnovi6 te Branko Stankovii u svojim iskazima spominjali su da su sahranjivali le5eve
osoba koje su prepoznali kao Nikolu Krajnoviia, Radu Gojkoviia, Petra Popovida, Milana
Popovi6a, Peru Novkoviia i Savu Gojkovi6a.

Iz Klise se jo5 vode kao nestali: Jovo Zestic, Savo Maksimovii, Jovo Popovid i
Kuki6 Slobodan te Filip Gojkovii izKipa.

Nesporno je da su iz sela Kipa preZivjeli mudenja u Marinom Selu Jovo i Mijo
Krajnovid, te Branko Stankovii, Milka Bundi6 i Jeka Zestil iz Klise te Nikola lvanovid iz
Batinjana.

Da bi se uop6e moglo govoriti tj. okvalificirati pona5anje optuZenika kao
pripadnika Hrvatske vojske odnosno djelatnika vojne policije treba utvrditi medunarodnu
situaciju u kojoj se na5la Republika Hrvatska u inkriminirano wijeme. Op6e je poznato da je
tijekom 199I. godine zapod,eo oruZani sukob izmedu regularnih oruZanih snaga Hrvatske
vojske i policije s jedne strane i naoruZanih vojnih i paravojnih formacija pobunjenih
hrvatskih Srba potpomognutih snagama i logistikom biv5e JNA i dobrovoljaca Srbije i Cme
Gore kao ostataka biv5e Jugoslavije s druge strane. Za v4ete je posve nesporno da je
Republika Hrvatska nakon 8. listopada 1991. godine kada je formalno postala samostalna
driava bila u oruZanom sukobu medunarodnog karaktera jer su na strani pobunjenih hrvatskih
Srba sudjelovali dragovoljci i regulame postrojbe zajedno s logistikom iz strane driave Srbije
i Crne Gore koje su bile zdruLene u zajednidku drlavunakon raspada biv5e Jugoslavije.

Tijekom ovog kaznenog postupka nespomo je utwdeno da su mje5tani sela
Kipa i Klise bili civili srpske nacionalnosti koji su dijelom uhi6eni, a dijelom izmje5teni i kao
takvi dovedeni u Marino Selo, u motel ,,Ribarsku koliba" na ribnjacima. MjeStani sela Kipa
uhiieni su pod sumnjom da pripremaju oruZanu pobunu, pa je u tim trenucima bilo posve
logidno da kao takvi budu odvedeni u Policijsku postaju Daruvar da bi tamo bili procesuirani.
Ne5to slidno je naknadno udinjeno sa Mijom i Jovom Krajnovi6ern te Brankom Stankovidem
ali tek nakon Sto su bespravno danima drLani u Ribarskoj kolibi i svakodnevno fizidki i
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psihidki maltretirani. S druge pak strane, mje5tani sela Klise su takoder bili civili za koje su
pripadnici hrvatskih postrojbi tvrdili da su morali biti po odluci Kriznog Staba izmje5teni zbog
ratnih zbivanja na tom podrudju. Medutim, umjesto da su odvedeni u Crveni kriZ ili pak
proslijedeni nadleZnim drZavnim tijelima koji su bilizaduLeni za smje5taj ljudi koji nisu imali
kamo otiii, pripadnici hrvatskih postrojbi su ih bez ikakvih opravdanih razloga odveli u
Marino Selo. Medutim, sama ta dinjenica Sto su civili, bez ikakvih stvarnih i opravdanih
razloga, nidim na zakonu uterneljenim,iz dista mira dovedeni u Ribarsku kolibu u biti ne
predstavlja ratni zlodin. Ratni zlodin predstavlja dinjenica da su ti ljudi tamo protuzakonito
zatvoreni u podrumke prostorije, neosnovano zadrlani te zlostavljani i mudeni od strane
pripadnika Hrvatske vojske. To su sve bili ljudi starije Zivotne dobi, osim nekoliko osoba
srednjih godina. I ne samo to, oni su po pridanjima preZivjelih svjedoka ubijeni, a da su
njihovi iskazi istiniti potwduju i pronadeni lesevi u blizini Marinog Sela. Vije6e nije imalo
nikakav razlog da ne vjeruje Miji i Jovi Krajnovidu te takoder i Branku Stankovi6u kada su
pridali na koji nadin i kako su zakapali le5eve i kako su ti lesevi izgledali.

Nema nikakvog spora da ovakvo postupanje hwatskih vojnika prema civilima
(nano5enje ozlleda, strijelnih rana, batinjanje u podrumskim prostorijama, polijevanje
hladnom vodom, rezanje u5iju te prikljudivanje na struju) predstavlja ratni zlodin protiv
civilnog stanovni5tva jer se radi o nedovjednom postupanju prema civilnom stanovni5tvu,
kako je to opisano u dl. 120. st. 1. OKZRH. Takvo postupanje podinjeno je za wijerne
oruZanog sukoba i njime su prekr5ena pravila medunarodnog prava koja vrijede za vrijeme
oruZanog sukoba. Naime, ubrjanje, mudenje i drugo zlostavljanje predstavlja kr5enje dl. 3.
Zenevske konvencije o zaititi gradanskih osoba u wijeme rata od 12. kolovoza 1949. godine
jer je tom odredbom i zabranjeno da se u sludaju oruZanog sukoba koji izbije na podrudju
jedne od visokih stranaka ugovomica prema civilima i ratnim zarobljenicima primjenjuje
nasilje protiv Zivota i tijela, osobito sve wste ubojstava, saka6enja, okrutnog postupanja i
mudenja te poweda osobnog dostojanstva, te osobito uwedljivi i poniZavajuii postupci, a
ranjenici i bolesnici se moraju zbrinuti i njegovati.

ilanak 13. navedene Konvencije propisuje da se odredbe ovog dijela odnose
na sveukupno stanovni5tvo zemalja u sukobu, bez ikakvoga nepovoljnog razlikovanja,
osobito s obzirom na rasu, drZavljanstvo, vjeroispovijest ili politidko mi5ljenje i swha im je da
ublaZe patnje prouzrodene ratom.

ilanak 32.. navedne Konvencije propisuje, da su visoke stranke ugovornice
suglasne da je svakoj od njih izridito zabranjeno poduzimanje bilo koje mjere takve prirode da
prouzrokuje bilo tjelesne patnje ili istrebljenje za5tiienih osoba koje su u njihovoj vlasti. Ta se
zabrana ne odnosi samo na ubojstva, mudeda, tjelesne kazne, sakaida i medicinske ili
znanstvene pokuse nepotrebne za lijedenje za5ti6ene osobe, nego i na sve druge okrutnosti
bilo da ih dine civilni ili vojni sluZbenici.

Imaju6i u vidu navedeno, posve je nespomo da su u radnjama pripadnika
hrvatske vojske ostvarena sva objektivna obiljeZja kaznenog djelaiz (,1.120. st. 1. OKZRH.

Da bi se mogla utwditi kaznena odgovornost sve Sestorice optuZenika vijede je
prvo trebalo utwditi tko je od pripadnika hrvatske vojske bio stacioniran u motelu ,,Ribarska
koliba" u Marinom Selu, koji je to bio vod i tko je bio zapovjednik tim hrvatskim vojnicima.
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S tim u svezi, vijede je saslu5alo brojne svjedoke kako bi se uopie moglo utvrditi da li je vod
vojne policije pn 76. bataljonu ZNG Pakrac uopde egzistirao, na koji nadin je formiran, tko
mu je bio zapovjednik te tko su neposredni podinitelji navedenih zlodina.

Analizom iskaza saslu5anih svjedoka, vijede je nedvojbeno utvrdilo da se u
konkretnom sludaju doista radilo o vodu vojne policije i hrvatskim vojnim policajcima.

Medutim, jedan veliki broj saslu5anih svjedoka poku5ao je uvjeriti vijede da u
inkriminirano wijeme uop6e na ribnjacima nije bio nikakav vod vojne policije te da je on
formiran tek negdje sredinom prosinca 1991. godine. Tako su saslu5ani svjedoci - dlanovi
Kriznog Staba obrane grada Pakraca, Du5ko Klidek i Spefii Zeljko, spominjali neku
interventnu jedinicu koju je trebalo formirati za odredene potrebe, a koja je kasnije trebala
izrasti u vojnu policiju. Po njihovim rijedima ta jedinica je bila ideja libijskog borca Gadafija
koji je svojedobno ratovao u Libiji i imao veliko ratno iskustvo. On je po njima i bio
zapovjednik tog podetnog voda i odludio da taj vod ima bazu u Marinom Selu. Gadafi je i
birao najbolje ljude. O tome da je Gadafi bio zapovjednik toga voda govorio je i svjedok Josip
Hu5ka koji je u ratno vrijeme bio zapovjednik topni5tva 76. bataljona. Medutim, u njihovim
iskazima se pojavljuju nelogidnosti nakon Sto su saslu5ani svjedoci Stjepan Klasnii - zapo-
vjednik 76. bataljona te pukovnik Andrii - zapovjednik obrane Pakraca koji ne znaju za
osnivanje takvog voda. Sfiepan Klasni6 je dak iskazao da je prvi puta vojnu policiju vidio u
Donjoj ObrijeZi u mjesecu prosincu. O Gadafiju je govorio kao o izuzetnom borcu i
zapovjedniku obrane Lipika koji je bio toliko zatzet situacijom na boji5nici da jednostavno
nije mogao pored tih silnih obaveza zapovijedati nekom drugom jedinicom. Naime, Gadafi je
bio zapoovjednik prve satnije T6.bataljuna pri obrani grada Pakraca koja je jedinica bila
stalno na prvoj crti boji5nice. Nelogidno je da ostali dlanovi Kriznog Staba za obranu grada
Pakraca ne znaju ni5ta Sto se dogadalo u Marinom Selu. Primjera radi, nadelnik Staba
Brkljadid je iskazao da mu nije ni5ta poznato o nekom vodu u Marinom Selu, no zna da je
situacija bila wlo te5ka. Svi ovi navedeni svjedoci su iskazali da je I.opt. Damir Kufner bio
,,sigumjak" tj. nadelnik za sigurnost u Stabu obrane Pakraca, Sto je posve nesporno jer to
prizlazi iz piloLene dokumentacije u ovom spisu.

Tako svjedok Atanasoski koji je bio savjetnik za sigumost pri Uredu obrane
grada Bjelovara, opisuje l.opt. Damira Kufrrera kao vrijednog i sposobnog dovjeka koji je
dostavljao sve informacije njemu, ali taj isti svjedok twdi da nije dobio nikakve informacije o
hap5enjima u selu Kip jer bi u tom sludaju da je znao Sta se tamo dogada u svakom sludaju
poduzeo potrebne radnje. Ovaj svjedok je u svom iskazu opisivao ulogu ,,siguranjaka" na
terenu, te je u jednom trenutku spomenuo da vojnici na ratiStu mogu smatrati ,,sigurnjaka"
svojim Sefom jer je po prirodi stvari on njima bio nadreden u smislu da je mogao prijaviti
svaku nepravilnost u pona5anju i djelovanju vojnika. Samim time su obidni vojnici njega
vvalavali kao autoritet, kao osobu koja moZe nesto vaZno udiniti. Medutim, navedeni svjedok
je na kraju zakljudio da u nekoj normalnoj situaciji ,,sigumjak" ne moZe biti zapovjednik niti
jedne jedinice jer se to kosi upravo s njegovom funkcijom.

S druge pak strane, saslu5ani svjedok general Miroslav Jerzedic - zapovjednik
Operativne zone Bjelovar, je u svom iskazu bio wlo uvjerljiv. On je u istrazi a zatim i na
glavnoj raspravi bio kategoridan da je upravo I.opt. Damir Kufner osnovao vod vojne policije
u Pakracu, da je isti bio u SIS-u i kao takav da je imao wlo znadajnu ulogu u ustrojavanju
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vojne policije u Pakracu. U tom smislu njegova zada(aje bila da okupi, izabere i ustroji vod,
a Sto je inade uloga zapovjednika takvog voda. U jednom trenutku svjedok se poku5ao
ograditi od svojeg prija5njeg iskaza navodeii da nije ba5 bio u potpunosti upoznat s faktidkim
stanjem na terenu, ali je ipak nadodao da je u to vrijerne bilo uobidajeno da SIS osniva Vojnu
policiju jer su oni organizacijski povezani i da je u biti vojna policija izvr5ni organ SIS-a. Kao
zapovjednik operativne zone znao je da vojna policija u Pakracu egzistira od listopada ili
podetka studenog 1991. godine.

Saslu5ani svjedok Zdravko Heged koji je bio vojni policajac u studenom 1991.
g. u Bjelovarv, a zatim od sijednja 1992. godine zapovjednik vojne operativne zone Bjelovar,
opisao je kako se na podetku rata na tom podrudju osnivala vojna policija. On je bio posve
jasan da se vojna policija osnivala po bataljonima a daje vod vojne policije u Pakracu tek u
prosincu bio prikljuden Vojnoj policiji u Bjelovaru. On je takoder iskazao da su vojnu policiju
na terenu osnivali ,,sigurnjaci" koji su i odredivali tko 6e biti zapovjednik voda. Tako mu je
poznato da je u Pakracu za sigumostbio zadtrten Damir Kufner, apoznato mu je da je Davor
Simie bio zapovjednik voda vojne policije od prosinca 1991. godine.

Imaju6i u vidu navedeno, te analizom vojne dokumentacije priloZene u ovom
spisu za vijeie nije bilo nikakve dvojbe da je vod vojne policije pi 76. bataljonu osnovan
koncern listopada 1991. godine po odluci Staba obrane Pakrac. Vijeie prihvaia dinjenicu da je
ideja o osnivanju toga voda potekla od libijskog borca ,,Gadafra" medutim, kroz iskaze
brojnih svjedoka je posve nesporno da se on nikada nije pojavio a niti postrojio vod vojne
policije u Marinom Selu. On nikada nije udestvovao u bilo kojoj akciji toga voda niti je pravio
raspored punktova na kojern 6e pripadnici toga voda obavljati svoje kontrolne duZnosti. On
jednostavno fizidki nije mogao biti na dva mjesta jer je po rijedima vei prije navedenih
svjedoka bio zapovjednik satnije koja je stalno bila na prvoj crti boji5nice i koja je vodila
neprekidne borbe s neprijateljem koji je bio brojniji i bolje naoruZan i stalno je prijetila
opasnost da 6e na pojedinim crtama bojni5nice do6i do njihovog proboja. U svim tim
Zestokim borbama ,,Gadafijev Zivot je stalno bio u opasnosti da bi na kraju i poginuo 28.
studenog 1991. godine.

S druge pak strane, u konkretnom sludaju se uop6e ne moZe govoriti o nekom
interventnom vodujerje tijekom ovog kaznenog postupka utvrdeno da pripadnici ovog voda
uop6e nisu djelovali na boji5nici niti u bilo kakvim borbama. Naime, nijedan od saslu5anih
svjedoka nijednom rijedju nije tvrdio da bi ovaj vod uop6e imao bilo kakvu vojnu intervenciju
u studenom 1991. godine. Posve je nesporno da su pripadnici toga voda imali svoju bazu u
Marinom Selu, u motelu ,,Ribarska koliba" na ribnjacima, te da su vr5ili kontrolu na
utwdenim punktevima u Badljevini, Gaju, Meduri6u i Donjoj ObrjeZi. Na tim punktovima
pripadnici ovoga voda su vr5ili sve radnje karakterisitldne za vojnu policiju. Oni su
kontrolirali prolazak vozila i ljudi i imali vojna skladiSta u kojima su spremali robu koju bi
oduzimali na tim punktovima. Ovaj vod je u studenom brojio oko 25-30 dlanova i sudu
poznati pripadnici toga voda u to wijeme su bili: Davor Simii, Gojko Brzica, Pavao Vanca5,
Boris iatak, Vlado Winkler, Boris Ple5a, Damir Mihodinec, Goran Pauri6, Antun lvezi6,
Damir iatak, Damir Jirasek, Miroslav iatak, Ivo Tuti6, Drago Lujii, Roberto Mate5, leljko
Tuti6, Albert Jirasek, Zderko Laudan, Tomica Poletto, Goran Nikles, Zdravko AdLijevil,
Drago Ple5a, Josip Plavdek i DraZen Macura. Imena svih ovih osoba su utvrdena kroz iskaze
saslu5anih svjedoka koji su bili pripadnici voda. Kako se na sluZbenom popisu nalaze imena
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35 dlanova toga voda vijeie dozvoljava moguinost da su ti ljudi sa sluZbenog popisa u nekim
trenucima i bili dlanovi voda jer su ljudi desto dolazili i odlazili i brojdano stanje se desto
mijenjalo.

Kritidkom ocjenom i analizom svih provedenih dokaza za vljele nije bilo
nikakve dvojbe da su obrane sve Sestorice optuZenika usmjerene ka izbjegavanju kaznene
odgovomosti i kao takve su neprihvatljive i neuterneljene jer su u suprotnosti sa svim
izvedenim dokazima tijekom ovog postupka.

Prvooptuienik Damir Kufner u svezi kaznenog djela pod toi. 1 presude se
brani da nije bio faktidni zapovjednik voda jer je to posve nespojivo s njegovom funkcijom,
nadelnika za sigurnost Staba teritorijalne obrane Pakrac koju je u to vrijeme obavljao. Tvrdi da
nije preuzeo nikakvu obvezu da vr5i odabir i provjeru dragovoljaca sposobnih za vr5enje
zadataka vojnih policajaca, da se nije ukljudio u organizirarle i da nije faktidno preuzeo
zapovjedni5tvo postrojbe predmetnog voda. Takoder se brani da nije obavije5ten od strane
pripadnika voda vojne policije Damira Jiraseka o dogadanjima u selu Kip, te da samim time
nije nikome naredivao da se civili iztogmjesta uhite i odvedu u Marino Selo radi ispitivanja.
Medutim, dokazi izvedeni tijekom ovog kaznenog postupka govore upravo suprotno.

Kljudni svjedok Damir Jirasek koji je bio pripadnik voda vojne policije je do u
pojedinosti opisao kako je vod vojne policije nastao, kako se u njega ukljudio, tko je njime
faktidki zapovijedao, od koga je sve dobivao naredbe i gdje je bila baza toga voda. On je od
prvog trenutka vrlo jasno i nedvosmisleno tvrdio da je I.opt. Damir Kufner faktidki
zapovijedao tim vodom i da je od njega dobivao naredbe. Izmedu ostalog svjedok je pojasnio
kako je do5lo do prvog dovodenja mje5tana sela Kip u bazu u Marinom Selu. Izmedu ostalog
svjedok je iskazao da je I.opt. Damir Kufrrer osobno sudjelovao u jednoj akciji odvodenja
civila iz sela Kip kojom prilikom su odvedeni Mijo i Jovo Krajnovid. On je objasnio kako je
nakon prvog dovodenja mje5tana sela Kip dobivao popise imena izbaze koje mu je dostavljao
ekonom Jovo Kosijer s todnim podacima u koje kude u Kipu treba ulaziti, gdje se nalazi
oruLje, te koje sve stanovnike treba uhititi. Upravo ova djelatnost je posve spojiva s funkcijom
Damira Kufnera, (:Iji zadatakje bio prvenstveno sigurnosne prirode i sasvim je logidno da je,
duv5i upravo od Damira Jiraseka da su uhideni srpski civili koji su imali naoruZanje i koji su
kopali fortifikacijske utvrde, kao savjesni sigurnosni vojni djelatnik poduzeo sve one radnje
koje je u tim trenucima i morao poduzeti. Za v1ete nije bilo nikakve dvojbe da ti popisi
potjedu upravo od Damira Kufnera kako je to od prvog trenutka Damir Jirasek i twdio. Tim
vi5e Sto je njegov iskaz potvrden i kroz iskaz svjedoka Zlatka AdZijeviia koji je tvrdio da je
vidio popis u rukama Damira Jiraseka, a o tome popisu su govorile i supruge odvedenih civila
izKipa u smislu da su se imena ljudi dije su ku6e trebale biti pretraZene i koji su trebali biti
odvedeni ditala s popisa. Sasvim se namede logidan zakljudak da bi se do5lo do imena ljudi s
popisa trebalo je ispitati civile koji su odvedeni u Marino Selo.

Da je I.opt. Damir Kufner faktidno preuzeo zapovjedni5tvo poshojbom vojne
plicije proizlazi iz iskaza niza svjedoka. Tako je svjedok Zlatko AZdijevii, izmedu ostalog,
iskazao da mu je Damir Jirasek, dolazeci iz Marinog Sela, gworio da zapovjedi dobiva ubazi
od Damira Kufnera. Pripadnik voda Albert Jirasek koji je udestvovao u uhidenjima civila u
selu Kip takoder je spominjao Damira Kufrrera u smislu da je imao dojam da Damir Kufner
ima znadajnu ulogu, te da bi bez pogovora prihva6ao sve njegove zapovijedi. Svjedok Paurid I
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Goran je takoder, izmedu ostalog, govorio o ulozi Damira Kufrrera kao zapovjednika
predmetnog voda, a svjedok Damir Mihodinec je izmedu ostalog iskazao da je u studenom
sreo Damira Kufnera, te opisujudi kako je bio odjeven izmedu ostalog je rekao da je imao
bijeli rernen i da mu je govorio da se osniva vod vojne policije, da bi ovaj u isti i stupio
krajem studenog 1991. godine. I svjedok Vlado Winkler je duo da se osniva vod vojne
policije sa zapovjedniom Kufirerom u koji je i on pristupio. Ovaj svjedok je decidirano
iskazao da je imao 3 zapovjednika voda i to Kufnera, Simi6a i Brzicu. I svjedoci Boris Ple5a i
Goran Da5ek su spominjali Damira Kufrrera kao zapovjednika voda vojne policije, a to su duli
od drugih pripadnika toga voda. Svjedok Zdravko iatak je zajedno s bra6om upravo od
Damira Kufnera upu6en u Marino Selo kako bi se prikljudio vodu vojne policije.

iatcie i Gojko Brzica,jedan od zapovjednika toga voda, obja5njavajudi kako i
na koji nadin se prikljudio tome vodu, spominjao Damira Kufnera tvrdeii da je upravo od
njega i Lujanca dodekan u Kutini 6. studenog 1991. g. te je odredeno da ode u vod vojne
policije u Marino Selo gdje je bila bazavoda. Ovaj svjedok navodi da se tamo nalazllo 20-30
ljudi i da je o njegovoj ulozi u ovome vodu s njim razgovarao upravo Damir Kufner i tom
prilikom mu rekao da bi on trebao voditi analitiku voda vojne policije jer je zatobio strudan.
Ovaj svjedok je zajedno s Damirom Kufnerom po vlastitim rijedima od polovine studenog do
pada Vukovara obllazio pojedine institucije traLeli pomo6 kako bi se taj vod Sto bolje
opremio. Iako je Gojko Brzica poku5ao svojim iskazom pomo6i I.opt. Damiru Kufneru iz
njegovog iskaza se upravo vidi velika briga I.opt. Kufnera o tom vodu vojne policije, koji je
dak radi njegovog oprernanja odlazio iuZagteb.

Da se I.opt. Damir Kufner i te kako brinuo o tom vodu vojne policije vidljivo
je i iz dokumenta koji je sadinjen 24. studenog 1991. g. ur. broj 07191, & u zaglavlju
dokumenta stoji: ,,HRVATSKA VOJSKA, VOJNA POLICIJA PAKRAC, SLUZBA
SIGURNOSTI. Ovim pismenom Damir Kufner traLi od zapovjedni5tva vojne po5te
Operativne zone Bjelovar za svoj vod vojne policije orvlje, uniforme, vozlla, i to sve za 43

osobe. Upravo je iz ovog dokumenta vidljivo da se ovdje ne radi o nikakvoj interventnoj grupi
ved upravo o vodu vojne policije koji je osnovan tijekom listopada i studenog 1991. 9., a
svoju funkciju nadelnika za sigurnost I.opt. Kufrrer je odigledno izjednadio sa

zapovjedni5tvom voda vojne policije. Nema sumnje da je on bio faktidni zapovjednik voda tj.
da se kao nadelnik sigurnosti nametnuo izabranim ljudima kojima je u biti i zapovijedao.

I Il.opt. Davor Simii, jedan od zapovjednika voda vojne policije, spominje u
svom iskazu Damira Kufnera. Twdi da je njega u vod vojne policije pozvao upravo Damir
Kufner kao osobu koja bi bila podobna za zapovjednika, obzirom na njegovo strudno znanje.

Svjedok Nikola Ivkanec, Sef policijske stanice u Daruvaru u to kritidno
vrijeme, takoder spominje Damira Kufrrera navodeii, izmedu ostalog, da je duo od Damira
Jiraseka, da je Damir Kufrrer zapovjednik voda vojne policije, da sebaza nalazi u Marinom
Selu, a ovaj mu je do u pojedinosti opisao kako je i zbog dega doilo do uhi6enja srpskih civila
u selu Kp, ., svezi dega je Nikola Ivkanec sadinio i izvje5de koje se nalazi u ovom spisu.

Zbog dogadaja u Marinom Selu uhiden je Damir Jirasek od strane djelatnika
Policijske stanice Daruvar o demu su do u pojedinosti govorili svjedoci Nikola Ivkanec,
Leljko Ament i Miroslav Guberovid. Nakon Sto je s njim obavljen ftvgovori kad je shvatio da
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ga je u biti prijavio I.opt. Damir Kufner, Damir Jirasek je odigledno bio jako powijeden jer je
odmah potom tralio upravo Damira Kufnera da s njim razjasni dinjenice zbog dega je on
priveden u Policijsku postaju na razgovor. Posve je logidno da je on to udinio zbog toga Sto je
upravo I.opt. Damir Kufner bio njemu faktidni zapovjednik, od koga je dobivao naredbe, a

poslije ga prijavio i sasvim je opravdana njegova ljutnja. Da je stvar bila izuzetno ozbiljna
govore iskazi brojnih svjedoka, udesnika toga dogadaja, jer je Damir Jirasek sa sobom poveo
nekoliko dobro naoruZanih vojnika upravo s ciljem da uhiti Damira Kufnera. Da je do tog
susreta do5lo u Poljani i to negdje izmedu 20. i 22. studenog 1991. govore i svjedoci Lujanac i
Gamauf a odigledno je da se radilo o Zudnoj raspravi. iak je i sam Kufner u svom iskazu
rekao da tom prilikom Lujanac koji je bio na njegovoj strani nije bio naoruZan puSkom moglo
je biti svega .

Imaju6i u vidu sve navedeno za vije6e nema nikakve sumnje da je upravo I.opt.
bio faktidni zapovjednik voda vojne policije i da je upravo on naredio dovodenje civlla iz
Kipu, nakon saznanja i hvatanja prve trojice civila koji su odvedeni u Marino Selo radi
ispitivanja o posjedovanju oruZja. Nesporno je da je I.opt. Damir Kufrrer sudjelovao i u akciji
dovodenja pojedinih civila iz Kipa zakoje Damir Jirasek twdi da se dogodilo kad je bila ve6a
akcija i kad su tom prilikom dovedeni Mijo i Jovo Krajnovid i drugi. Odigledno je da je I.opt.
Kufner 15 studenog jo5 bio na podrudju Pakraca, tj. da je sudjelovao u tim operacijama. I
stoga mu je bilo dobro poznato da se u Marinom Selu nalaze civili iz Kipa i Klise. Naime, do
15. studenog 1991. godine iz ISpa su dovedeni Petar Popovi6, Nikola Krajnovi6, Milan
Popovi6 i Branko Bundi6, i upravo iz njihovih iskaza Kufner je saznao imena ostalih civlla iz
Kipa koji su u selu drZali oruZje i upravo je on naredio Jiraseku i drugima da izvr5e pretragu
sela i dovedu radi ispitivanja druge srpske civile. Samim time posve je nesporno da je pod
ovom todkom optuZnice Damir Kufner ostvario obiljeZja kaznenog djela iz dl. 120. st. 1.

OKZRH jer je naredio protuzakonita zatvaranja civilnog stanovni5tva, Sto predstavlja
obiteljeZja kaznenog dlelaiz dl.120. st. 1. OKZRH.

Iako je vedina sasluSanih svjedoka, poku5avajuii pomodu l.opt. Kufneru,
twdila da je libijski borac Gadafi bio zapovjednik toga voda iz gore navedenih dinjenica
proizlazi posve drugadije dinjenidno stanje. Naime, Gadafi je bio zapovjednik 1. satnije koja
je u inkriminirano wijeme bila na prvoj liniji boji5nice i u stalnim borbama tako da on
jednostavno nije imao wemena da se bavi vodom vojne policije u Marinom Selu. On nikad
nije postrojio taj vod, nije provodio nikakvu obuku s tim vojnicima, i nije nikad poveo tu
jedinicu na prvu crtu boji5nice.

S druge pak strane Damir Kufner je od svojih suboraca i nadredenih
zapovjednika okarakteiziran kao iztlzetno sposobna osoba koja je svoj zadatak shvatila
izuzetno odgovorno, stalno je bio na terenu prate6i situaciju, skupljajuii informacije i posve
je nesporno da se kao takav nametnuo vodu i smatrao ga svojim, a pojedinci iz tog voda su
odigledno izvr5avali nj egove zapovjedi.

Sto se tide kaznenog djela pod toi. 2 presude za vijele je, s obzirom na
utvrdeno dinjenidno stanje, posve nespomo da je I.opt. Damir Kufner kao faktidni
zapovjednik znao da su civilne osobe zatodene u podrumu motela u Marinom Selu, znao je da
je nezakonito tamo th drLati, da bi mogli biti mudeni i psihidki zlostavljani , Sto se u biti i
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dogodilo, i kao takav propustio je poduzeti sve potrebite mjere da se takva postupanja sprijede
i suzbiju, i samim time je pristao na sve nastupjele posljedice (Klisa - stanovnici su bili u
podrumu od 15. ll. - znaoje za njih).

Vije6e prihvada dio njegove obrane, kao i dio iskaza Gojka Brzice, da je Damir
Kufner tijekom studenog 1991. g. i5ao u Zagreh traliti pomo6 za vojsku na pakradkom
podrudju, ali je posve nespomo, a s obzirom na utvrdeno dinjenidno stanje, da je u studenom
mjesecu desto dolazio na podrudje Pakraca i Donje ObrijeZi, Sto proizlazi iz niz utvrdenih i
vei navedenih dinjenica. To proizlazi izmedu ostalog i iz vet prije navedenog dopisa od 24.
studenog 1991. kojim traZi oruLje i opremu zavod vojne policije, iz sluZbene bilje5ke koju je
napravio Du5ko Klidek 23. studenog l99l ., aproizlaziiiziskaza Damira Jiraseka i drugih
svjedoka koji su sudjelovali u sukobu Damira Jiraseka i l.opt. Damira Kufnera u Poljani kad
ga je Damir Jirasek poku5ao uhititi.

Samim time nikako se ne moLe prihvatiti njegova obrana da o dogadanjima u
Marinom Selu nema nikakvih saznanja, tim vi5e Sto je duo iz Policijske postaje Daruvar da se
traZe Mijo i Jovo Krajnovi6 izKipa i da se trebaju dovesti u Policijsku postaju Daruvar, a Sto
je i udinjeno 25. studenog od strane Poletto Tomice i jo5 dvojice neidentificiranih pripadnika
voda. Kao faktidni zapovjednik on unatod svih tih saznanja ni5ta ne poduzima da utvrdi Sto se
dogatla s tim civilima koji su tamo nedvojbeno dovedeni. Upravo suprotno, on poku5ava
sakriti sve tragove tih dogadarfia. Da u SZUP-u Bjelovar nema nikakvih dokumenata o
odvodenju civila proizlazi i iz iskaza SIS-ovca Atanasosokog koji je decidirano u svom iskazu
ustvrdio da nije bio obavije5ten o dogadajima u Marinom Selu , a da je bio obavijesten ta bi
obavijest trebala uslijediti upravo od organa sigumosti s podrudja Pakraca. Odmah se moZe
postaviti opravdano pitanje kako to o tako vaZnim dogadanjima nema nikakvih informacija
kad je, po rijedima brojnih hrvatskih boraca, Damir Kufner bio izuzetno sposobna i vrijedna
osoba i kao sigurnjak bio uvijek na svakom mjestu i pratio sve Sto se dogada. Odgovor se
name6e sam po sebi. O dogadajima u Marinom Selu nerna nikakvih informacija upravo zbog
dinjenice Sto je Damiru Kufteru bilo u interesu da se sve to Sto je udinjeno zata5ka. Tijekom
ovog kaznenog postupka nije dokazano da je Damir Kufner naredio zlostavljanje, mudenje, i u
krajnjem ishodu ubtjanje civila iz Kipa i Klise, i ovo vije6e prihvaia mi5ljenje drZavnog
odvjetni5tva da se sve to dogodilo mimo njegovog znanja i volje. Medutim, Damir Kufner je
kao zapovjednik bio duZan nakon saznanja za navedene protupravnosti poduzeti sve radnje da
se daljnje zlostavljanje i protupravnosti sprijede (prvenstveno u odnosu na preZivjele), a tako-
der da se za podinjeno i udinjeno zlostavljanje podinitelji kazne. On je takoder bio duZan
poduzeti sve radnje da se takve protupravnosti ne ponove, da se pronadu neposredni podinite-
lji i da onda budu kaZnjeni. Njegovo propu5tanje sastoji se u nepoduzimanju nikakvih zapo-
vjednih radnji kako bi se takvo protupravno postupanje njegovih podredenih suzbilo, sprije-
dilo i kaznilo. Svojim nedinjenjem tj. propu5tanjem poduzimanja potrebnih zapovjednih radnji
I.opt. Damir Kufner je pristao na posljedice koje su i uslijedile. Svojim nedinjenjem pokazao
je veliki stupanj ravnodu5nosti zbog nastupanja zabranjenih posljedica i samim time preSutno
odobrio takvo protupravno postupanje i pristao na nastupanje tih posljedica. Odigledno da je
postupao s eventualnim umi5ljajem, tj. s neizravnom namjerom. Samim time podinio je kaz-
neno djelo pod tod. 2. ove presude tj. kazneno djelo iz ()1.I20. st. l. u svezi s dl. 28. OKZRH.

DrugooptuZeniku Davoru Simieu stavljeno je na teret kazneno djelo pod toi.
3 presude, tj. da je, iako je bio duZan, propustio sprijediti da se prema civilnom stanovni5tvu
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nedovjedno postupa i da se isto protuzakonito zaftora, dime je kr5e6i pravila medunarodnog
prava za vijene oruZanog sukoba podinio kazneno djelo ratnog zlodina protiv civilnog
stanovni5tva opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OKZRH, u svezi s dl. 28. OKZRH, dakle, da
je podinio kazneno djelo po zapovjednoj odgovomosti.

Kao to je ved bilo redeno Il.opt. se brani da je u studenom 1991. g. bio samo
pripadnik voda vojne policije, bez ikakvih za&rten1a, a Damir Kufner ga je odveo do ribnjaka
u Marinom Selu gdje ga je upoznao s dovjekom po nadimku Gadafi, kojeg mu je predstavio
kao zapovjednika. Medutim, Gadafi nije provodio nikakvu obuku s vojnicima, i vidio ga je
samo u par navrata. Nekoliko dana boravio je u Marinom Selu, a potom oti5ao u Zagreb
rje5avati privatne probleme oko fakulteta, gdje je bio do 23. studenog 1991. godine. Posebno
je istaknuo da je postao zapovjednik voda vojne policije tek 8. 12. 1991. g. iako se u
dokumentaciji vodi kao zapovjednik od l. 12.1991. godine. U motelu je zatekao 4 civila dija
imena su navedena u optuZnici, i to 2 mu5karca i dvije Zene srpske nacionalnosti. Brani se da
ih je htio odvesti u Crveni L,iL, ali su oni sami traZili da ostanu u motelu u kojem su imali
sobu sa sanitarnim dvorom, a hranili su se kao i vojnici. Kao civili mogli su se kretati kamo
god su leljeli,jer nije bilo nikakve i.idane ograde koja bi spredavala njihovo kretanje. Nije mu
poznato kako su ti civili doSli u motel, i nije se s njima previ5e bavio jer je imao mno5tvo
drugih obveza. Tvrdi da se prerna njima nije nedovjedno postupalo i da su u svakom trenutku
mogli oti6iizmotela.

Nakon provedenog dokaznog postupka vije6e je utwdilo da je Davor Simi6 do
l. 12. 1991. g. imao status vojnog policajca s pla6om izjednadenom s ostalim pripadnicima
voda, a u razdoblju od 1. 12.1991. do 31 . L 1992. g. bio je formalni i faktidni zapovjednik 1.

voda 2. dete 69. bataljuna vojne policije Operativne zone Bjelovar. To proizlazi iz
vjerodostojne dokumentacije, iskaza saslu5anih svjedoka i obrane l.opt. Damira Kufnera koji
je u istrazi istakao da je Davor Simi6 pozvan kako bi bio zapovjednik voda vojne policije jer
je imao obrazovanje u biv5oj JNA, ali Gadafi nije ba5 bio zadovoljan njime zbog njegove
mladosti i neiskustva (meko6e). I sasu5ani svjedok Du5ko Klidek je iskazao da je Simii vei
bio u postrojbi nakon obavljenog posla u Zagrebu, oko 22. studenog 1991. godine.

Po mi5ljenju vije6a kljudni svjedok u ovom kaznenom postupku je o5te6enica
Milka Bundi6 koja je u motelu provela vi5e od 4 mjeseca i samim time najbolje je upoznata sa
svim onim dogadajima koji su se odvijali u samom motelu. Ona je u svom iskazu govorila da
je Davor Simi6 jo5 u studenom dolazio u motel u Marinom Selu, tako da je znao da se mude
zatodeni civili, ali ni5ta nije poduzeo u svezi toga. Ona je u svom iskazu kao jednog od
zapovjednika voda u studenom navela Davora Sirca, studenta veterine, koji je poslije napustio
mjesto zapovjenika i oti5ao dalje studirati. Iako je svjedokinja navela prezime Sirac iz
utvrdenih dokazaproizlazi da se radi o Davoru Simi6u. Medutim, za dr1avno odvjetni5tvo to
nije bio relevantan podatak, jer je iz vjerodostojne dokumentacije utvrdeno da je Davor Simii
postao zapovjednik tek 1. 12.199I. godine.

Dakle, imaju6i u vidu navedeno nesporno je da je Il.opt. Davor Simii, pri3e
nego Sto je postao zapovjednik voda vojne policije, kao pripadnik tog voda znao za
zlostavljanja civila u mjesecu studenom. Takoder je, kada je postao zapovjednik, kako je to
sam iskazao, znao da se u Marinom Selu jo5 uvrjek nalaze zatodenici Milka Bundi6, Jeka
Zestil,Nikola Ivanovii i Branko Grujii. Iako se Il.opt. brani da su ti civili bili slobodni i da
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su mogli otiii kamo Lele, a to su tvrdili i drugi pripadnici voda vojne policije vijede svim tim
iskazima nije poklonilo vjeru. Naime, posve je logidno da su oni, kao osobe koje su prisilno
dovedene u Marino Selo, bili pod stalnom paskom prisutnih vojnika i da nisu mogli
svojevoljno oti6i. Svjedokinja Milka Bundii je do u pojedinosti opisala Sto im se sve dogadalo
u Marinom Selu, kako su bili skrivani kada bi dolazile pojedine delegacije u Marino Selo,
kako su morali distiti cipele, cijepati drva, distiti prostorije, o po no6i su svi detvoro bili
zakljudavani u istu prostoriju, u kojoj su vr5ili i nuZdu u istu posudu. Da nije bilo tako kako
Simie i drugi pripadnici voda twde govori i dinjenica da je tijekom veljade 1992. godine
Milka Bundi6 pobjegla iz motela, a kad su je hrvatski vojnici prona5li nisu je pustili da ide
dalje nego su je prisilno watili u motel, gdje ju je za kaznu III.opt. Pavao Vanca5 istukao
(kazneno djelo pod tod. 5 presude) Sto je tijekom ovog kaznenog postupka nedvojbeno
utwdeno.

Dakle, nesporno je utvrdeno da je Il:opt. Davor Simii, za vijerne oruZanog
sukoba propustio sprijediti da se prema civilnom stanovni5tvu nedovjedno postupa i da se isto
protuzakonito zatvara. dime je kr5io pravila medunarodnog prava za vrijeme oruZanog
sukoba i time ostvario sva obiljeZja kaznenog djela koje mu je predmetnom optuZnicom
stavljeno na teret.

Tredeoptuieniku Pavlu Vanca5u, zvanom Dida, je stavljeno na teret
kazneno djelo pod toi.5. presude, tj. da je za vrijeme oruZanog sukoba mudio i nedovjedno
postupao prema civilnom osobama, nanosio im velike patnje i ozljede tjelesnog integriteta i
zdravlla, kr5edi time pravila medunarodnog prava, dime je podinio kazneno djelo ratnog
zlodina protiv civilnog stanovni5tva opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OKZRH.

TredeoptuZenik se brani da se tek nakon 15. sijednja 1992. g. preselio u motel u
Marinom Selu, te da je tu zatekao 4 civila i to dvije Lene i dva mu5karca starije dobi. Nije
znao njihovu nacionalnost, a poslije su mu u rzlzgovoru te osobe rekle da su im kuie spaljene i
da se nemaju gdje watiti. Jednog dana, za wijerne njegovog deZurstva, nestala je jedna od tih
Zena (Milka Bundi6), pa su ga suborci zafrkavali da je lo5e obavljao deZurstvo. To ga je jako
razljutilo tako da je tu Zenu koju su nakon nekog wemena prona5li i watili u motel, refleksno
dva puta o5amario. Svjestan je da to nije trebao udiniti i Zao mu je Sto je to uradio i sada se

kaje jer inade nema obidaj tuti lene. Poride da ju je tukao gumenom palicom po ledima.
Poslije se III.opt. ispravio pa je svojoj obrani nadodao da je u stvario bio ljut na tu Zenu Sto je
krenula prema miniranom podrudju gdje je mogla poginuti i 2 puta ju je o5amario vi5e iz
opravdanog straha Sto joj se sve moglo dogoditi jer je njezina obitelj mogla ostati bez supruge
i majke. U cijelosti je porekao da je drugu dvojicu civila (Nikolu Ivanoviia i Branka Grujida)
tjerao da se tuku, a takoder nijednog od njih dvojice nije nikad osobno udario.

Iako je III.opt. djelomidno piznao kazneno djelo koje mu je stavljeno na teret,
vijede ni u kom sludaju nije moglo prihvatiti ovakvu njegovu obranu jer je ona posve
nelogidna i posve u suprotonosti s utwdenim dinjenidnim stanjern. Naime, Milka Bundid je do
u pojedinosti opisala za5to je morala pobje6i iz Marinog Sela, a njezinom iskazu vijece je u
cijelosti poklonilo vjeru jer je isti logidan i u skladu sa drugirrr provedenim dokazima.

U svom iskazu je navela da je negdje u veljadi 1992. g. kri5om dula Didu kako
drugoj dvojici mu5kih zatvorenika kri5om govori da se te noii mogu ,,zabaviti s njom", jer je
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u podrumu bio krevet i daLeli da oni s njom imaju grupni seks. Kako se bojala nije dekala noi
vei je za wijeme vedere pobjegla. Ujutro ju je jedan vojnik po imenu Boro uhvatio i vratio
natrag u motel. Rekao joj je da se Dida raduje Sto 6e je vidjeti i da je pripremio punu gajbu
piva. Kod motela su je ostali vojnici izvukli iz automobila i opkolili. Dida ju je odveo u sobu i
podeo tu6i inzistirajudi dakaie za5to je pobjegla. On ju je jedini tukao i to najprije rukama, a

onda i gumenom palicom koju je izvukao iza pojasa. Poku5ala se sakriti tako da je dudnula, a

on ju je tukao palicom po ledima. Zatimje u sobu u5ao zapovjednik Gojko Brzi6 (zapravo se

radi o zapovjedniku Gojku Brzici), zaustavio batinjanje i poslao Didu van. Svjedokinja je
takoder vidjela Didu kako u jutarnjim satima, negdje u veljadi 1992.9. prisiljava civile Nikolu
Ivanovida i Branka Grujida da tuku jedan drugoga. On ih je prisilio da se tuku, gaze i udaraju
jedan drugoga, a kako nije bio zadovoljan vikanjem Nikole Ivanovi6a on osobno ga je
nastavio tuii u prsa tako da se Nikola dva tjedna Lalio dane moZe disati kako treba.

PreZivjela svjedokinja Milka Bundi6 je polupismena i neuka osoba i po
mi5ljenju vijeia nije imala nikakvog interesa da inniSlja dogadaje, a niti imena, odnosno
nadimke osoba koje su je zlostavljale. Ona je ved ha5kim istraZiteljima24. 5. 1996. godine do
u pojedinosti opisala Sto joj se sve dogadalo u Marinom Selu, a kod tog svog iskaza u nadelu
je ostala i prilikom saslu5anja preko video veze, iako je tada odigledno bila jako upla5ena
upudenim prijetnjama. Sasvim je logidno da se zbog proteka vremena sje6ala puno manje
pojedinosti nego prije, a i strah je udinio svoje.

Imajuii u vidu navedeno, vijeiu je obrana III.opt. posve neprihvatljiva, a

razlozi koje je naveo za5to je pljusnuo dva puta svjedokinju Bundid posve neuvjeljivi.

Naime, sam III.opt. je iskazao da su ga suborci zafrkavali da je lo5e obavljao
deZurstvo kad mu je baba pobjegla. Postavlja se logidno pitanje za5to bi ga oni tako
zafrkavali ako je svjedokinja bila slobodna i mogla iii kud Zeli (kako on twdi u obrani) i
za5to bi ju onda prisilno wa6ali kao Sto su to udinili. Obzirom na iskaz svjedokinje, te ostalo
utvrdeno dinjenidno stanje obrana III.opt. da je 2 puta o5amario svjedokinju jer se uplaSio za
njen Zivot i jer je mislio na njenu obitelj odi5e cinizmom i potpunom neuvjerljivo56u, tim vi5e
Sto ga je tek zapovjednik Gojko Brzica sprijedio u daljnjem maltretiranju svjedokinje.

Dakle, imajuii u vidu navedeno vijede je utvrdilo da je III.opt. Pavao Vanca5
podinio kazneno djelo koje mu je predmetnom optuZnicom stavljeno na teret.

ietvrtooptuieniku Tomici Poletto je stavljeno na teret kazneno djelo pod
toi. 4 a, b, c, d, e, f. i g. presude tj. da je za wijeme oruZanog sukoba ubijao, mudio,
nedovjedno postupao prema civilnim osobama i nanosio im velike patnje i ozljede tjelesnog
integriteta i zdravlla, kr5edi time pravila medunarodnog prava i time podinio kazneno djelo
ratnog zlodina protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OKZRH.

ietvrtooptuZenik se brani da je negdje u studenom 1991. g. pristupio u vod
vojne policije, ali je odmah po dolasku u motel u Marinom Selu upuien na punkt u mjestu Gaj
koji je drlao zajedno s drugim vojnim policajcima. Tu je'prona5ao i jednu kuiu i Zivio sa

svojom nevjendanom suprugom Marom Bude i uop6e nije odlazio iz Gaja, tj. s punkta, sve
dok se nije razdulivao iz Hrvatske vojske. Dakle, u cijelosti poride da je imao bilo kakav
kontakt s civilima zatvorenim u Marinom Selu.
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Ovakvu njegovu obranu vije6e ni u kom sludaju nije moglo prihvatiti jer je
posve u suprotnosti s utvrdenim dinjenidnim stanjem.

Upravo njegova izvanbradna supruga Bude Mara je u dijelu svog iskaza pobila
dio njegove obrane iskazav5i da je Tomica ponekad znao po nodi izbivati izkule, a ritam tih
izbivanja bio je dosta pravilan. Nije joj govorio s kim i kamo ide. Od njegove pokojne majke
saznala je da mu je otac bio alkoholidar i da ga je u mladosti zlostavljao. Za vrtleme
zajednidkogLivotanije pretjerano konzumirao alkohol iako se ponekad vraiao ku6i pripit.

Da je lV.opt. Tomica Poletto, s ostalom dvojicom optuZenika, podinio kazneno
djelo opisano pod todkama 4a- 49. proizlazi iz iskaza preZivjelih svjedoka Milke Bundi6, te
Mije i Jove Krajnovida, dok je preZivjeli svjedok Branko Stankovi6 govorio samo o
zlostavljanju i maltretiranju, no nije se mogao sjetiti imena i nadimaka osoba koje su mu to
dinile. Svjedok Mijo Krajnovii je jo5 23. svibnja 1996. g. dao svoj iskaz ha5kim istraZiteljima
detaljno opisuju6i Sto mu se dogadalo u tih lO-tak dana provedenih u Marinom Selu, opisujudi
osobe i njihove nadimke. Prema njegovom iskazu izw5itelji su Tomica Poletto i ostala
dvojica optuZenika.

Mnogo detaljniji opis s puno vi5e pojedinosti izn4ela je oSteienica Milka
Bundi6 koja je u Marinom Selu provela preko 4 mjeseca. Samim time mnogo vi5e stvari je
vidjela, dula i s vi5e pojedinosti je mogla opisati pojedine osobe koje su zlostavljale i mudile
civile. Ona je jo5 ha5kim istraZiteljima24. svibnja 1996. g. vrlo detaljno i vjerno iznijela sve
Sto je vidjela i dula. Njeni opisi podinitelja su vrlo vjemi i upravo odgovaraju opisu lV.opt.
Tomice Poletta, o kojern govori kao o mladi6u iz Dobrovca, starom oko 25 godina. Bio je
visok i plav - Zu6kasto-rid kao pijetao, zelenih odiju, imao je Zu6kastocrveni ten i bubuljice
po licu. Mi5ljenje je vijeia da upravo ovaj opis lV.opt. Tomice Poletta gotovo u potpunosti
odgovara njegovom izgledu i sada, nakon proteka od gotovo 19 godina.

Za vijefe je nesporno da je IV.opt. Tomica Poletto bio pripadnik voda vojne
policije u inkriminirano vrijeme, te da je u to wijeme u vodu postojao samo jedan Poletto.
Naime, od 35 pripadnika voda vojne policije niti jedan pripadnik se ne preziva Poletto, tako
da vijeie nije moglo prihvatiti ni dio obrane tV.opt. da je on imao jo5 dvojicu braie jako
slidnih njernu koji su bili hrvatski vojnici. Takoder je nespomo da je vod vojne policije imao
bazu u Marinom Selu, u motelu na ribnjacima i da su sva mudenja i zlostavljanja upravo
vrSena u toj bazi. PreZivjeli svjedoci su polupismeni i neuki ljudi i nemaju nikakvog interesa
da izmi5ljaju dogadaje niti imena, kao ni nadimke osoba koje su ih zlostavljale. Od prvog
trenutka iskazi preZivjelih svjedoka Mije i Jove Krajnovi6a su gotovo istovjetni, a takoder su
potvrdeni i iskazom Milke Bundii datim pred ha5kim istraZiteljima, a poslije i preko video-
veze. Navedene Zrtve ne spominju neke poznate osobe zakoje bi eventualno mogle znati ili
duti preko medija da su bili aktivni udesnici u ratu pa kao takvi da bi mogli biti povezani sa
zlodinom. Oni upravo ukazuju na optuZenike kao osobe koje su dinile sve te stvari kao
pripadnici voda vojne policije pn76. bataljunu Pakrac. Iako je obrana poku5ala stvoriti dojam
da je u Marinom Selu bilo kao na Zeljeznidkom kolodvoru, da su ljudi stalno dolazili i odlazili
zav4e6,eje posve nesporno da je vod vojne policije u Maiinom Selu bio zatvoren zadruge
pripadnike Hrvatske vojske. Samim time nije postojala nikakva mogudnost da bilo tko drugi,
nepozvan, samo tako dode u bazv i zlostavlja civile. Po rijedima preZivjelih svjedoka oni su
zlostavljani iskljudivo od pripadnika voda, a to su upravo navedeni Tomica Poletto i ostala
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dvojica optuZenika, tako da nema nikakve sumnje u njihov identitet. Imajuii u vidu sve
navedeno vijeie je u cijelosti prihvatilo kao istinite iskaze ovih svjedoka jer nije naSlo u tim
iskazima apsolutno ni5ta Sto bi ukazivalo da laZu i izmi5ljaju. Upravo suprotno, iz njihovih
iskaza se vidi da ne Zele spominjati neke osobe i dogadaje zakoje nisu sto posto sigurni da su
se stvamo dogodili.

Svjedok Jovo Krajnovi6 je do5ao iz Srbije radi prepoznavanja optuZenika, te,
iako je pro5lo l7 godina od tih dogadaja, i iako se radi o osobi koja je wlo traumatizirana, on
je medu 24 osobe prepoznao Tomicu Poletta i V.opt. Zeljka Tutiia, a upravo je Tomicu
Poletta prepoznao kao osobu koja je bilazailfiena,,za struju".

lz iskaza Milke Bundii, te Mije i Jove Krajnoviia proizlazi da je dana 15.
studenog Tomica Poletto udestvovao u zlostavljanju Filipa Gojkovi6a, Josipa Cicvare, Nikole
Gojkovi6a, Jove Popovica zajedno s V.opt. Zeljkom Tuti6em i Vl.opt. Antunom Ivezi6em, te
drugtm neidentificiranim pripadnicima voda, tako da je tukao metalnim Sipkama i gumenim
palicama te batinama gore navedene o5teienike, da bi ih potom utovarili u kamion i odvezli u
pravcu llove, gdje im se gubi svaki trag, a tijela Nikole Gojkovida i Josipa Cicvare pronadena
su 5. 12. 1991.godine. Obdukcijom je utvrdeno da je Nikola Gojkovi6 umro zbog strijelnih
rana tijela i udova, a uzrok smrti za Josipa Cicvaru su strijelne ozljede glave, trupa i udova.

Iz njihovih iskaza takoder proizlazi da je dana 16. studenog 1991.9. IV.opt.
Tomica Poletto, zajedno s V.opt. Zeljko Tuti6em i neidentificiranom osobom po nadimku
Vlado Kec, izudarao metalnom Sipkom, rukama i nogama po tijelu i glavi Miju Danojevi6a,
koji je uslijed batinanja zadobio srdani udar i na stolici u podrumu motela umro, a njegov le5
je pronaden 17. studenog 1991.g. u Marinom Selu u putnom jarku. Obdukcijom je utvrdeno
da su na tijelu Mije Danojevi6a pronadeni krvni podljevi prednje strane grudnog ko5a i rana
nagnjedina desne obrve.

ietvrtooptuZenik Tomica Poletto je s neutvrdenim pripadnicima voda dana 18.
studenog 1991.g. tukao Jovu Krajnovi6a, a zatim u prostorije zatvora pustio vodu iz ribnjaka
tako da su svi uhi6enici morali dudati na betonskoj gredi izdignutoj iznad vode da se ne bi
smodili i smrzli, obzirom na godi5nje doba.

ietvortooptuZenik Tomica Poletto je u prisutnosti nepoznatih pripadnika voda
poveo na ispitivanje uhiienika Jovu Krajnoviia, diktirao mu Sto teba napisati o oruZju koje
posjeduju mje5tani sela Kip, zavezao ga za stolicu, a na noZne prste privezao Licu i spojio s
induktorom, a zatim proizvodio struju tako da se Jovo Krajnovii tresao do iznernoglosti.

ietvrtooptuZenik Tomica Poletto je dana 19. studeno g l99Lg. udestvovao u
mladenju Branka Bundiia, Jovana Popovi6a i Jove Zesti6a, te polijevanju vodom Jove Zestiia
koji je uslijed troga praninuo, dok su Branko Bundi6 i Jovan Popovid ,,odvedeni doktoru", a
njihovi le5evi su pronadeni 5. prosinca l99I.g. na podrudju Pakradke Poljane i Marinog Sela.
Uzrok smrti Branka Bundida je 13 prostrijelnih rana glave i trupa, te lijeve nadlaktice, diji
smjer je bio odostraga prema naprijed, a Jovan Popovid zadobio je vi5estruke prijelome
kostiju nosa s hernatomima po licu, ledima, debelom mesu, cijelom trupu i 7 prostrijelnih rana
vrata i trupa, Sto je prouzrokovalo smrt istoga.
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Cetvrtooptui,enk Tomica Poletto je 20. studenog l99l.g. udestvovao u
polijevanju zatodenih civila hladnom vodom, uslijed dega je Rade Gojkovi6 umro, a zatim u
premlaiivanju Jove Krajnovi6a i maltretiranju Nikole Krajnovi6a strujom, te bio prisutan
rezanju u5iju Savi Gojkovidu, Peri Novkovi6u i Milanu Popovidu, a zatim su ova trojica
izvedeni zatvorai odvedeni u nepoznatom smjeru, a idu6eg dana njihova tijela su sahranjivali
preZivjeli civili Branko Stankovid i Jovo Krajnovi6.

ietvrtooptuZenik Tomica Poleto je od 24. studenog 1991.9. udestvovao u
tudenju gumenim palicama zatodenika Branka Stankoviia, Jove Krajnoviia i Mije
Krajnoviia, sve dok ih u tome nije sprijedio pripadnik vojne policije po imenu Drago.

Kao Sto je vidljivo iz navedenog Tomica Poletto je po iskazima preZivjelih
o5teienika sudjelovao u nizu stravidnih radnji mudenja i zlostavljanja uhi6enih civila. Za
vijede nije bilo dvojbe da se smrt Mije Danojeviia mole pripisati upravo batinjanju i
zlostavljanju od strane optuZenika koje je izazvalo srdani udar o5tedenika. Takoder se smrt
Jove Zestida i Rade Gojkovida mole pripisati radnjama IV.optuZenika jer se radi o starijim
ljudima, otprije bolesnima, koji su umrli upravo zbog batina i smrzavanja uslijed polijevanja
hladnom vodom.

Dakle, imajuii u vidu navedeno vijeie je nedvojbeno utvrdilo da je IV.opt.
Tomica Poletto podinio kazneno djelo koje mu je predmetnom optuZnicom pod tod. 4 a) -4 g)
stavljeno na teret.

PetooptuZeniku Zetjku Tuti6u je stavljeno na teret kazneno djelo pod toi. 4
a, b.i g. presude tj. da je za vrijeme oruZanog sukoba ubijao, mudio, nedovjedno postupao
prema civilnim osobama i nanosio im velike patnje i ozljede tjelesnog integriteta i zdravlja,
kr5e6i time pravila medunarodnog prava i time podinio kazneno djelo ratnog zlodina protiv
civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OKZRH.

PetooptuZenik Zeljko Tutii je prilikom prvog saslu5anja u prethodnom
postupku, dana 2I. 3. 2008. g., dao samo svoje osobne podatke, te je uz ime i prezime naveo

da mu je nadimak Eki. TraZio je kratku konzultaciju sa svojim odvjetnikom , a nakon toga je
iskazao da ce koristiti svoje zakonsko pravo neizno5enja obrane i da 6e se braniti Sutnjom.
Prilikom drugog saslu5anja u prethodnom postupku, 18. 7 .2008.9., takoder je izjavio da 6e se

braniti Sutnjom, jer smatra da su za njega, tj. o njegovoj krivnji sve rekli svjedoci koje je
predloZio i koji su saslu5ani tijekom istrage.

Na glavnoj raspravi je odludio dati svoju obranu, te je u cijelosti porekao da
ima bilo kakve veze s predmetnim kaznenim djelom. Posebno je napomenuo da ga nikad
nitko nije zvao nadimkom Eki, da bi na pitanje predsjednika vije6a za5to je onda pored

xnjegovog imena Zeljko Tuti6 upisan i nadimak Eki, V.opt. je odgovorio da je on pristao i na
taj nadimak tj. na pitanje istraZnog suca: ,,Da li je on Zeljko Tutii zvani Eki?" - on je
odgovorio sa ,da". Navodi da je kao dobrovoljac sudjelovao u domovinskom ratu od
kolovoza 1991. godine. Polovicom rujna zailtiio je uniformu i zajedno se s bratidern
Tihomirom Vukovi6em na njegov poziv prikljudio tenkovskoj jedinici. Medutim, u rujnu i
tijekom listopada supruga mu je zajedno s malim djetetom boravila kod tetka i tetke Planindid
u Samoboru, a kako je u ku6i bilo jako ljudi molila je da ih prernjesti bilo gdje drugdje, gdje
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postoje bolji Zivotni uvjeti. Zbog toga ih je krajem listopada odvezao kod sestre i Sogora
Andi6 u mjesto Punat na otoku Krku gdje mu je Sogor imao vikendicu. Tamo su oti5li krajem
listopada ili pak podetkom studenog i ostali su sve do 28. studenog 1991. g. kada je pao Lipik.
U svezi alibija svoje obrane V.opt. je ponovno predloZio da se saslu5aju svjedoci koji su

saslu5ani u istrazi, Sto je vijeie i prihvatilo, te su ti svjedoci i saslu5ani.

Medutim, i unatod saslu5anih svjedoka ovakvu njegow obranu vije6e ni u kom
sludaju nije moglo prihvatiti jer je posve u suprotnosti s utvrdenim dinjenidnim stanjem.

Da je V.opt. Zeljko Tutii zvani Eki, s ostalom dvojicom optuZenika, podinio
kazneno djelo opisano pod todkama 4a, 4b i 49. proizlazi iz iskaza preZivjelih svjedoka Milke
Bundii, te Mije i Jove Krajnovida, dok je preZivjeli svjedok Branko Stankovii govorio samo o
zlostavljanju i maltretiranju, no nije se mogao sjetiti imena i nadimaka osoba koje su mu to
dinile. Svjedok Mijo Krajnovi6 je joS 23. svibnja 1996. g. dao svoj iskaz ha5kim istraZiteljima
detaljno opisujuii Sto mu se dogadalo u tih 10{ak dana provedenih u Marinom Selu, opisujuii
osobe i njihove nadimke. Prema njegovom iskazu izw5itelji su Eki, zakojegje smatrao da se

zove Boro Gojko i ostala dvojica optuZenika (Poletto i Braja).

Mnogo detaljniji opis, s puno vi5e pojedinosti, iznijela je o5tedenica Milka
Bundi6, koja je u Marinom Selu provela preko 4 mjeseca. Samim time mnogo vi5e stvari je
vidjela, dula i s vi5e pojedinosti je mogla opisati pojedine osobe koje su zlostavljale i mudile
civile. Ona je jo5 ha5kim istraZiteljima 24. svibnja 1996. g. vrlo detaljno i vjerno iznijela sve
Sto je vidjela i dula. Njeni opisi su wlo vjerni i upravo odgovaraju opisima IV, V. i
Vl.optuZenika. Ekija je opisala kao osobu staru oko 30 godina, visokog oko 175 cm, veoma
jake gra<le, plave kose, plavih odiju veoma o5tre kose, (uzdignuta) bez prepoznatiljivih
oznaka. On je bio iz Pakradkih Kusonja.

Mi5ljenje je vijeia da upravo ovaj opis V.optuZenika Zeljka Tutida zvanog Eki
u potpunosti odgovara njegovom izgledu i sada, nakon proteka od gotovo 19 godina. Onaje
dak navela da je Eki iz Pakradkih Kusonja, Sto u potpunosti odgovara istini, jer je V.opt.
upravo iz tog dijela Kusonja. Izmedu ostalog je iskazala i da mu je majka pravoslavne vjere,
Sto je takoder dinjenica koja odgovara istini.

Za vijele je nesporno da je V.opt. Zeljko Tuti6 zvani Eki bio pripadnik voda
vojne policije u inkriminirano wijeme i s obzirom na utwdeno dinjenidno stanje nikako nije
mogao u to wijeme biti na otoku Krku (twdi gotovo mjesec dana). Naime, od 35 pripadnika
voda vojne policije niti jedan drugi nije imao nadimak Eki.

Tijekom ovog kaznenog postupka nedvojbeno je utwdeno da je vod vojne
policije imao bazu u Marinom Selu, u motelu na ribnjacimai da su sva mudenja i zlostavljanja
vr5ena u toj bazi. PreZivjeli svjedoci su, kao Sto je ved prije redeno, polupismeni i neuki ljudi
i nemaju nikakvog interesa da izmi5ljaju dogadaje, a niti imena, kao ni nadimke osoba koje su
ih zlostavljale. Od prvog trenutka iskazi preZivjelih svjedoka Mije i Jove Krajnovi6a su
gotovo istovjetni, a takoder su potvrdeni i iskazom Milke Bundii datim pred ha5kim
istraZiteljima, a poslije i preko video-veze. Navedene trtve ne spominju neke poznate osobe
zakoje bi eventualno mogle znatilli duti preko medija da subili aktivni udesnici u ratu pa
kao takvi da bi mogli biti povezani sa zlodinom. Oni upravo ukazuju naoptuZenike kao osobe
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koje su dinile sve te stvari kao pripadnici voda vojne policije pn 76. bataljunu Pakrac. Iako je
obrana poku5ala stvoriti dojam da je u Marinom Selu bilo kao na Leljeznidkom kolodvoru, da
su ljudi stalno dolazili i odlazili za vljete je posve nespomo da je vod vojne policije u
Marinom Selu bio zatvoren za druge pripadnike Hrvatske vojske. Samim time nije postojala
nikakva moguinost da bilo tko drugi, nepozvan, samo tako dode u banri zlostavlja civile. Po
rijedima preZivjelih svjedoka oni su zlostavljani iskljudivo od pripadnika voda, a to su upravo
navedeni Eki i ostala dvojica optuZenika, tako da nema nikakve sumnje u njihov identitet.
Imajuii u vidu sve navedeno vijede je u cijelosti prihvatilo kao istinite iskaze ovih svjedoka
jer nije na5lo u tim iskazima apsolutno ni5ta Sto bi ukazivalo da laZu i izmi5ljaju. Upravo
suprotno, iz njihovih iskaza se vidi da ne Zele spominjati neke osobe i dogatlaje za koje nisu
sto posto sigurni da su se stvamo dogodili.

Osim toga, svjedok Jovo Krajnovi6 je do5ao iz Srbije radi prepoznavanja
optuZenika, te, iako je pro5lo 17 godina od tih dogadaja i, iako se radi o osobi koja je wlo
travmatizirana, on je medu 24 osobe prepoznao Zellka Tutiia - istina govoreii da se radi o
Anti Andrijatu, ali navodedi da je isti gazio po Miji Danojevidu i da ga je ubio, te da je njih
zadnji dan boravka na ribnjacima tukao . Takav opis dogadaja od prvog trenutka opisuje i
Mijo Krajnovii, kao i Jovo, u iskazima datim prije, i upravo se radi o osobi zvanoj Eki, tj.
ZellkuTuti6u.

Tvrdnja V.opt. Zeljka Tuti6a da njegov nadimak nije Eki vijece nije moglo
prihvatiti jer je, kao Sto je ve6 prije redeno, na istraZnom rodi5tu, prilikom prvog saslu5anja,
prilikom davanja podataka rekao svoj nadimak, te ga, po rijedima zastupnice optuZbe, koja je
bila prsutna na tom rodi5tu, i obrazloLio da Eki dolazi od Zeljko, ali izgovorenog ,,malim
djedjim ustima" njegove sestre. Dakle, taj nadimak je nastao joS u djetinjstvu i op6e je poznat
u sredini u kojoj je Eki Zivio i Livi, a o tome govore i iskazi svjedoka saslu5anih u istrazi.
Naime, saslu5ani svjedoci Zdravko iatak, Goran Nikles, Draien Macura i Damir Jirasek, te
Milan Strbac govore o njegovom nadimku Eki, a taj nadimak je op6e poznat za Zellka Tuti6a
u Pakracu.

Iako je V.opt. Zeljko Tuti6 predloZenim svjedocima Zelio stvoriti alibi da u
inkriminirano vrijeme nije bio u Marinom Selu na ribnjacima, ve6 na otoku Krku, vijede, s
obzirom na utvrdeno dinjenidno stanje i na iskaze predloZenih svjedoka, to nikako nije moglo
prihvatiti. ZeljkaTuti6a zvanogEki opisao je u svom iskazu Milan Strbac kao osobu koja ga
je spasila u studenom 1991. g. (14. studenog 1991.g.) kad je bio doveden na ribnjake. Svjedok
je opisao Sto se to de5avalo prilikom njegovog uhidenja, kako je doveden do motela u
Marinom Selu, i na koji nadin ga je upravo Eki spasio. Njegov neiak Du5ko Strbac je
odigledno poku5ao pomo6i svojim iskazom Zeljku Tutidu spominjujudi da je Milan Strbac
dva puta bio hap5en i odvoden u Marino Selo, Sto odigledno nije istina. Za vljete nema
nikakve dvojbe da je Milan Strbac samo jednom uhi6en i nakon odlaska iz Marinog Sela
odveden u Pakradku Poljanu. Da je rijed o samo jednom ha5enju govori i supruga Milana
Strbca, iako se nije moglo todno sjetiti datuma kad se to dogodilo tj. rekla je da se dogodilo u
prosincu, a ne u studenom. Saslu5ana svjedokinja Nada Zestil je jasno i nedvosmisleno
iskazala da se to hap5enje Milana Strbca i njegove obitelji dogodilo u studenom 1991. g. i to
dan nakon Sto je njen suprug odveden u Marino Selo, te da je kierka obitelji Strbac kod nje
prespavala, i drugi dan je njena majka doSla po nju, jer su bili izmje5teni u Poljanu. Dakle,
ove dinjenice u svakom sludaju govore u prilog da se upravo Eki tj. nedvojbeno V.opt. Zeljko
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Tutii, nalazio pred tim podrumom pred kojeg je doveo Milana Strbca i u kojern su se nalazili
zatodeni civili.

Da je leljko Tutii bio u inkriminirano wijerne u vodu vojne policije govori i
dokumentacija priloZena u spisu i to podaci o ratnom putu do studenog 199I. g. za navedene

optuZenike, kao i kanoni plada iz kojih je vidljivo da su bili pripadnici voda vojne policije, te
im je u karton upisano i wijeme koje su proveli u vodu.

Iziskaza svjedoka Milke Bundi6, te Mije i Jove Krajnovid, proizlazi da je dana
15. studenog leljko Tuti6 zvani Eki sudjelovao u zlostavljanju Filipa Gojkoviia, Josipa
Cicvare, Nikole Gojkoviia, Jove Popovida i Slobodana Kuki6a zajedno s [V.opt. Tomicom
Polettom i Vl.opt. Antunom lveziiem, te drugim, neidentificiranim, pripadnicima voda tukao
metalnim Sipkama i gumenim palicama, te batinama gore navedene o5teienike, da bi ih potom
utovarili u kamion i odvezli u pravcu llove, gdje im se gubi svaki trag, a tijela Nikole
Gojkovida i Josipa Cicvare pronadena su 5.12.1991.g. Obdukcijom je utwdeno da je Nikola
Gojkovid umro zbog strijelnih rana tijela i udova, a uzrok smrti za Josipa Cicvaru su strijelne
ozljede glave, trupa i udova.

Iz njihovih iskaza takoder proizlazi da je dana 16. studenog 1991.9. V.opt.
Zeljko Tuti6 zvani Eki, zajedno s IV.opt. Tomicom Polettom i neidentificiranom osobom po
nadimku Vlado Kec, izudarao metalnom Sipkom, rukama i nogama po tijelu i glavi Miju
Danojevida, koji je uslijed batinjanja zadobio srdani udar i na stolici u podrumu motela umro,
a njegov leS je pronaden 17. T1. 1991. g. u Marinom Selu u putnom jarku. Obdukcijom je
utwdeno da su na tijelu Mije Danojevi6a pronadeni krvni podljevi prednje strtane grudnog
ko5a i rana nagnjedina desne obrve.

Takoder je utvrdeno da je dana 24. studenog 1991.g. V.opt. Leljko Tutii zvani
Eki, zajedno s IV.opt. Polettom, gumenim palicama tukao zatodenike Branka Stankovi6a,
Jovu Krajnoviiu i Miju Krajnovi6a, dok ih u tome nije sprijedio pripadnik vojne policije po
imenu Drago.

Kao Sto je vidljivo iz navedenog V.opt. Zeljko Tuti6 zvani Eki je po iskazima
preZivjelih o5teienika sudjelovao u nizu stravidnih mudenja i zlostavljanja uhiienih civila. Za
sud nije bilo nikakve dvojbe da se smrt Mije Danojeviia moZe pripisati upravo batinjanju i
zlostavljanju i od strane V.optuZenika , koje je izazvalo srdani udar o5te6enika.

Dakle, imaju6i u vidu navedeno vijede je nedvojbeno utwdilo da je V.opt.
Zeljko Tutii zvani Eki podinio kazneno djelo koje mu je predmetnom optuZnicom pod
todkama 4a.,4b i 49 stavljeno na teret.

Sestooptuieniku Antunu lvezidu je stavljeno na teret kazneno djelo pod toi.
4 a, 4 e. i 4 f. presude tj. da je za wijeme oruZanog sukoba ubijao, mudio, nedovjedno
postupao prema civilnim osobama i nanosio im velike patnje i ozljede tjelesnog integriteta i
zdravlja, kr5eii time pravila medunarodnog prava i time podinio kazneno djelo ratnogzlolina
protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OKZRH.
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SestooptuZenik Antun lvezil je prvi put saslu5an dana 21. 3. 2008. g. u
prethodnom postupku, kad je ilavio da u tom trenutku nede iznijetio obranu i da 6e se braniti
Sutnjom. Tom prilikom je, daju6i osobne podatke, uz porodidno i rodeno ime: Antun lvezi6,
naveo i nadimak: Braja. Tijekom daljnjeg kaznenog postupka u svojoj obrani poride da je
podinio predmetno kazneno djelo koje mu je optuZnicom ZOO stavljeno na teret. Izmedu
ostalog navodi da je negdje do sredine listopada sudjelovao u akcijama u Lipiku i oko njega i
to sve do njegovog pada u neprijateljske ruke kad su ga prebacili u Prekopakru gdje se

zadriao do konca studenog 1991. godine. Dakle, on u svojoj obrani kategoridki twdi da je u
vod vojne policije s bazom u Marinom Selu rasporeden 25. ili pak 26.11.199I. g. i da samim
time nije mogao sudjelovati u mudenju i zlostavljanju civila koje mu se stavlja na teret.

Ovakvu njegovu obranu vijede ni u kom sludaju nije moglo prihvatiti jer je
posve u suprotnosti s utvrdenim dinjenidnim stanjern. Da je Vl.opt. Antun tvezic zvari Braja,
s ostalom dvojicom optuZenika, podinio kazneno djelo oisano pod todkama 4a, 4 e. i 4 f.
proizlazi, kako je to vei u par nawata tijekom ove presude redeno, iz iskaza preZivjelih
svjedoka Milke Bundi6, te Mije i Jove Krajnovida, dok je preZivjeli svjedok Branko Stankovii
govorio samo o zlostavljanju i maltretiranju, no nije se mogao sjetiti imena i nadimaka osoba
koje su mu to dinile. Svjedok Mijo Krajnovi6 je joS, 23. svibnja 1996. g., dao svoj iskaz
ha5kim istraZiteljima, detaljno opisujuii Sto se njemu i njegovom sinu dogadalo u tih lO-tak
dana provedenih u Marinom Selu, opisujudi osobe koje su ih maltretirale i njihove nadimke.
U njihovim iskazu izw5itelji su bili Andrijato zvant. Ante Paveli6, zvaniBraja, Poleto, te Boro
Gojko zvani Eki.

Mnogo detaljnjiji opis, s puno vi5e pojedinosti, innjela je o5te6enica Milka
Bundi6, koja je u Marinom Selu provela preko 4 mjeseca. Samim time mnogo vi5e stvari je
vidjela, dula i s vi5e pojedinosti je mogla opisati pojedine osobe koje su zlostavljale i mudile
civile. Ona je ha5kim istraZiteljima 24. svibnj a 1996.9. wlo detaljno i vjemo iznljela sve 5to je
vidjela i dula. Njeni opisi su wlo vjerni i upravo odgovaraju opisima IV, V. i Vl.optuZenika.
Tako je, izmedu ostalog, Vl.opt. Antuna lvezila zvanog Braja navela kao Ante Inu zvani
Braja, star oko 20 godina, smede kose, vi5i od Sirca (misli na Davora Simiia;, jake grade,

smedih odiju, navodedi da je iz Lipika. Jedom je dula kako komentira da 6e se njegov rad u
hotelu smatrati dijelom njegove vojne obveze tako da ne mora sluZiti dodatno wijeme u
vojsci.

Mi5ljenje je vijeia da upravo ovaj opis Vl.opt. Antuna lvezica zvanog Braja u
potpunosti odgovara njegovom izgledu i sada, nakon proteka od gotovo 19 godina. Onaje dak
navela da je Braja iz Lipika, Sto u potpunosti odgovara istini, jer je Vl.opt. upravo iz tog
mjesta. Podatak da se Ante po nadimku Braja hvalio da 6e ovo Sto radi na ribnjacima
(mudenje i zlostavljanje) postati dijelom njegove vojne obveze, svjedokinja nije mogla znatr,
ni izmisliti, kao ni dinjenicu da je mla<li od ostalih, da to nije stvamo vidjela i dula, i da to nije
stvarno bilo tako. Naime, dinjenica je da je Vl.opt. u wijeme dogadaja bio star 19 godina, da
je zapodeo sluZiti vojsku u JNA, a zatim se pridruZio braniteljima ve6 u kolovozu 199I. 9.,
tako da mu je ubiti zapotpuno odsluZenje vojnog roka trebalo joS dosta wemena, Sto dodatno
upu6uje na dinjenicu da je svjedokinja govorila istinu.

Za vijeceje nespomo da je Vl.opt. Antun Ivezic zvani Braja bio pripadnik
voda vojne policije u inkriminirano wijerne i s obzirom na utwdeno dinjenidno stanje nije se



-82- K-11/08-136

mogao u to vrijeme nalaziti u Prekopakri. Naime, od 35 pripadnika voda vojne policije niti
jedan drugi pripadnik voda u to wijeme nije imao nadimak Braja. Dakle, njegov nadimak
Braja zavljete uopde nije sporan jer je on sam prilikom prvog ispitivanja kod istraZnog suca
govorio o tom svom nadimku obrazahrti da potjede od,,braco", a takoder izgovoren tepanjem
i u ranom djetinjstvu, Sto je sada uvrijeZeno u sredini u kojoj Zivi (iskazi svjedoka u istrazi).
Saslu5ani svjedoci Drai,en Macura, Damir Jirasek i Dubravko Klaii govorili su o tom
njegovom nadimku Braja i ti njihovi iskazi dati u istrazi zavijele su potpuno vjerodostojni.

Da je Antun lvezif u inkriminirano vrijerne bio pripadnik voda vojne policije
proizlazi iz vojne dokumentacije priloZene u spisu i to iz podataka o ratnom putu do studenog
1991. g. za navedene optuZenike. Takoder je iz kartonaplada vidljivo da su Vl.opt. i ostali
optuZenici bili pripadnici voda vojne policije, a u karton im je upisano i wijeme koje su
proveli u vodu.

Tijekom ovog kaznenog postupka nedvojbeno je utvrdeno da je vod vojne
policije imao bazu u Marinom Selu, u motelu na ribnjacima i da su sva mudenja i zlostavljanja
vr5ena u toj bazi. PreZivjeli svjedoci su, kao Sto je ve6 prije redeno, polupismeni i neuki ljudi
i nemaju nikakvog interesa da izmi5ljaju dogadaje, a niti imena, kao ni nadimke osoba koje su
ih zlostavljale. Od prvog trenutka iskazi preZivjelih svjedoka Mije i Jove Krajnovida su
gotovo istovjetni, a takoder su potvrdeni i iskazom Milke Bundii datim pred ha5kim
istraZiteljima, a poslije i preko video-veze. Navedene Lrtve ne spominju neke poznate osobe
zakoje bi eventualno mogle znatiili duti preko medija da su bili aktivni udesnici u ratu pa
kao takvi da bi mogli biti povezani sa zlodinom. Oni upravo ukazuju optuZenike kao osobe
koje su dinile sve te stvari kao pripadnici voda vojne policije pi 76. bataljunu Pakrac. Iako je
obrana poku5ala stvoriti dojam da je u Marinom Selu bilo kao na Leljeznidkom kolodvoru, da
su ljudi stalno dolazili i odlazili za vijele je posve nesporno da je vod vojne policije u
Marinom Selu bio zatvoren za druge pripadnike Hrvatske vojske. Samim time nije postojala
nikakva mogu6nost da bilo tko drugi, nepozvan, samo tako dode u baztti zlostavlja civile. Po
rijedima preZivjelih svjedoka oni su zlostavljani iskljudivo od pripadnika voda, a to su upravo
navedeni Braja i ostala dvojica optuZenika, tako da nema nikakve sumnje u njihov identitet.
Imaju6i u vidu sve navedeno vije6e je u cijelosti prihvatilo kao istinite iskaze ovih svjedoka
jer nije na5lo u tim iskazima apsolutno ni5ta Sto bi ukazivalo da laiu i izmiSljaju. Upravo
suprotno, iz njihovih iskaza se vidi da ne Zele spominjati neke osobe i dogadaje za koje nisu
sto posto sigurni da su se stvarno dogodili.

lz iskaza svjedokinje Milke Bundi6, te Mije i Jove Krajnovi6 proizlazi da da je
dana 15. studenog 1991. g. u podrumu ,,Ribarske kolibe" Vl.opt. Antun lvezil zvani Braja
sudjelovao u zlostavljanju zatodenih srpskih civila Filipa Gojkovida, Josipa Cicvare, Nikole
Gojkovida, Jove Popovi6a i Slobodana Kuki6a, zajedno s [V.opt. Tomicom Poletto, V.opt.
i,eljkn Tutiiem zvanim Eki, te drugim neidentificiranim pripadnicima voda tako Sto su ih
udarali po tijelu metalnim Sipkama, gumenim palicama, drvenim batinama, a Slobodanu
Kukidu je Antun lvezil zvari Braja noZem na prsima zarezao kril, te mu je u ranu stavljao
sol, da bi ih potom utovarili u kamion i odvezli u pravcu Ilove, gdje im se gubi svaki trag, a
tijela Nikole Gojkovi6a i Josipa Cicvare pronadena su 5. prosinca 1991. godine. Obdukcijom
je utwdeno da je Nikola Gojkovi6 umro zbog strijelnih rana tijela i udova, a uzrok smrti za
Josipa Cicvaru su strijelne ozljede glave, trupa i udova.
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Iz njihovih iskaza takoder proizlazi da je dana 19. studenog 1991. g. VI. Antun
Ivezie, Braja, zaledno s lV.opt. Tomicom Poletto i neidentificiranom osobom po nadimku
Vlado Kec, mlatio Branka Bundi6a, Jovana Popovi6a i Jovu lestica, polijevali ih vodom
uslijed dega je Jovo Zesti6 prerninuo, dok su Branka Bundi6a i Jovana Popovi6a odvezli
navodno doktoru, da bi le5evi Branka Bundiia i Jovana Popoviia bili pronadeni 5. 12. l99l.g.
na podrudju izmedu Pakradke Poljane i Marinog Sela. Obdukcijom je utwdeno da je uzrok
smrti Branka Bundida 13 prostrijelnih rana glavne i trupa, te lijeve nadlaktice diji je smjer bio
odostraga prema naprijed, a Jovan Popovii zadobio je vi5estruke prijelome kostiju nosa s

hematomima po licu, ledima, debelom mesu, cijelom trupu i 7 prostrijelnih rana vrata i trupa
Sto je prouzrokovalo smrt istog.

Takoder je utvrdeno da je dana 20. studenog 1991. g. Vl.opt. Antun Ivezic
Braja, zajedno s IV.opt. Tomicom Poletto te neidentificiranim osobama po nadimku Vlado
Kec i Drago, zapovijedili svim zatodenim civilima da se medusobno polijevaju vodom iz
Smrka, uslijed dega je Rade Gojkovi6 umro, a zatim su tuki Jovu Krajnovi6a kojom mu je
prilikom nepoznati pripadnik voda slomio deljust. SestotoptuZenik Antun lvezic Braja je
prosjekao uho Nikoli Krajnovi6u i u otvor stavio metak a lV.opt. Tomica Poletto ga
prikljudio na induktor i pustio struju od dega se Nikola Krajnovi6 nekontrolirano tresao.
Potom je Vl.opt. odsjekao istome uho, dok je Savi Gojkovi6u, Peri Novkoviiu i Milanu
Popovidu, odsjekao oba uha, a zatim zasjekao resicu uha Miji Krajnovi6u zapovjediv5i mu da
pojede uho Save Gojkovida, Sto je ovaj iz straha i udinio, a potom su Savu Gojkovi6a, Peru
Novkoviia i Milana Popovida izveli iz zatvora i odveli u nepoznatom smjeru, a idudeg dana
su njihova tijela sahranjivali preZivjeli civili Jovo Krajnovii i Branko Stankovii.

Kao Sto je vidljivo iz navedenog Vl.opt. Antun lvezil Braja je po iskazima
preZivjelih o5tedenika sudjelovao u nizu stravidnih mudenja i zlostavljanju uhi6enih civila. Za
vijeie nije bilo nikakve dvojbe da se smrt Jove Zestila i Rade Gojkovi6a moZe pripisati
radnjama i Vl.optuZenika jer se radi o starijim ljudima, otprije bolesnima, koji su umrli
upravo zbog batina i smrzavanja uslijed polijevanja hladnom vodom (ubrjanje civila je Siri
pojam od ubojstva).

Dakle, imajudi u vidu navedeno vije6e je nedvojbeno utwdilo da je Vl.opt.
Antun Ivezil Braja podinio kazneno djelo koje mu je predmetnom optuZnicom pod to(,. 4a, 4
e. i 4 f. stavljeno na teret.

Nakon Sto je na opisani nadin vijede utvrdilo kaznenu odgovornost sve
Sestorice optuZenika za predmetna kaznena djela pristupilo je utwdivanju stupnja te
odgovornosti kako bi prema istima moglo primijeniti odgovarajulekaznene sankcije.

Odludujudi o wsti i visini sankcije koja bi odgovarala krividnopravnoj
odgovornosti sve Sestorice optuZenika vijeie je imalo na umu da je za predmetna kaznena
djelaza koja su optuZenici progla5eni krivima kaokazna propisana kaznazatvora od najmanje
5 godina ilikaznazatvoraod 20 godina.

Od podinjenja krividnih djela proSlo je gotovo 18 godina. Ovakav protek
wemena desto je znadajna olakotna okolnost, no ovdje je rijed o ratnim zlodinima koji ne
zastarijevaju (dl. 95. OZRH), sukladno Konvenciji o neprimjenjivanju zakonske zastarjelosti
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zaratne zlodine protiv dovjednosti iz 1868. godine. To znadi da zakonodavac smatra da protek
vremena ne utjede na sankcioniranje ratnih zlodina.

Sto se tide visine utvrdenih kazni zatvorau svakom pojedinom sludaju vijede je
kao prvo vodilo raduna o subjektivnim i objektivnim okolnostima podinjenih djela, te je tako,
izmedu ostalog, posebno vodilo raduna o jadini ugroZavanja ili povredi za5tiienog dobra.
Vijede je smatralo da je protupravna smrt makar i jedne civilne osobe te5ka posljedica jer
dovjekov Zivot mora biti nepowediv, pa i u ratnim uvjetima. NaZalost rat po prirodi stvari
dovodi do smrti, patnji i razaranja, i u ratnim je uvjetima ljudski Zivot kudikamo ugroZeniji
nego u mirnodopskim uvjetima.

Upravo je zato l.opt. Damir Kufner kao faktidni zapovjednik voda vojne
policije morao osigurati sve da ne dode do nepotrebnih gubitakaLivotaprivedenih civila.

Pobude iz kojih je I.opt. podinio kazneno djelo pod tod. 1 presude vijeie je
promatralo kroz konkretnu ratnu situaciju na pakradkom podrudju. Neprekidne borbe vodile
su se na svim okolnim boji5tima i podrudje Pakraca i Lipika bilo je izloLeno stalnom
nasumidnom granatiranju, kako vojnih tako i civilnih ciljeva. ZaDarrira Kufnera su gotovo
svi saslu5ani zapovjednici iskazali da se radilo o mladom, wijednom i izrazito savjesnom
hrvatskom vojniku koji je svoju duZnost nadelnika za sigumost provodio wlo odgovorno,
temeljno i pedantno. Kao takav, nakon saznanja da su uhiiena trojica mjeStana Kipa srpske
nacionalnosti koji su kopali rovove i bili naoruLani oruLjem vojnog porijekla, reagirao je na
svoj nadin, voden domoljubnim zanosom i Zeljom za dokazivanjem, onako kako je to
utvrdeno tijekom ovog postupka, i time odigledno prekr5io pravila medunarodnog prava za
wijeme oruZanog sukoba jer je naredio protuzakonito zatvaranje civilnog stanovni5tva. U
njegovim radnjama, u svezi ovog kaznenog djela vije6e nije na5lo nekih posebno otegotnih
okolnosti.

Pored ovih navedenih olakotnih okolnosti vijede je cijenilo i druge olakotne
okolnosti, kao i dinjenicu da I.opt. Damir Kufner nije dosada osudivan, da je obiteljski dovjek,
oZenjen, otac jednog djeteta i da se za wijeme vodenja ovog kaznenog postupka disciplinirano
i korektno pona5ao i nidim nije sudu otelavao vodenje ovog kaznenog postupka.

Vijede je takoder vodilo raduna da je u vrijeme podinjenja kaznenih djela l.opt.
bio vrlo mlada osoba, s upravo navr5enih 25 godina, koji se pod svaku cijenu Zelio dokazati u
wlo odgovornom i sloZenom poslu vojne sigurnosti, i kao takav odigledno voden
domoljubnim zanosom nije mogao trezveno sagledati sve posljedice svojih djela.

S obzirom na sve navedene olakotne okolnosti vijede je smatralo da su u
konkretnom sludaju zakazneno djelo iz tod. 1 ispunjeni svi uvjeti zaublalavanje kazne, te mu
je stoga za isto i utvrdena najmanja mogu6a kaznazatvora, u trajanju od I godine.

Sto se tide kaznenog djela pod tod. 2 presude zavrjete nije bilo nikakve dvojbe
da I.opt. Damir Kufner nije naredio zlostavljanje, mudenje i, u krajnjem ishodu, ubijanje
civila i posve je nesporno da se sve to dogodilo mimo njegovog znanja i volje. Medutim,
I.opt.jekao zapovjednik bio duZan, nakon saznanjazanavedeneprotupravnosti, poduzeti sve
radnje da se daljnje zlostavljanje i protupravnosti sprijede, a takoder i da se za podinjeno i
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udinjeno zlostavljanje podinitelji kazne. On je, takoder, bio duZan poduzeti sve radnje da se

takve protupravnosti ne ponove, da se pronadu neposredni podinitelji i da onda budu kaZnjeni.
Kao Sto je ve6 redeno njegovo propu5tanje sastojalo se u nepoduzimanju nikakvih
zapovjednih radnji kako bi se takvo protupravno postupanje njegovih podredenih suzbilo,
sprijedlo i kaznilo. Svojim nedinjenjem, tj. propu5tanjern poduzimanja potrebnih zapovjednih
radnji l.opt. Damir Kufrrer je i pristao na posljedice koje su uslijedile. Ovakav nadin
podinjenja djela po prirodi stvari blali je od dinjenja, jer dinjenje znadi aktivnost, a nedinjenje
predstavlja izostanak aktivnosti i time pristajanje na posljedice.

Kao otegotne okolnosti vijede je LoptuZeniku cijenilo dinjenicu da je u
Marinom Selu zbog njegovog nedinjenja mudeno i zlostavljano 24 civil4 od kojih je 18

liSeno livota.

Imajudi u vidu navedeno, kao i sve ve6 prije navedene olakotne okolnosti
vije6e je smatralo da su ipak u konkretnom sludaju i za kazneno djelo iz tol. 2. presude
ispunjeni svi uvjeti za ublalavanje kazne, te mu je stoga za isto i utvrdena kazna zatvora u
trajanju od 4 godine, pa je I.opt. Damir Kufter temeljern El. 43. st. 2. tod. 2. OKZRH osuden
je na jedinstvenu kaznu zatvora u trajanju od 4 godine i 6 mjeseci koja je primjerena svim
navedenim okolnostima, te lidnosti l.optuZenika. Ova kazna sadrZi i dostatnu moralnu osudu
zazlo koje je dinjenjem, a poslije i nedinjenjem l.optuZenik nanio druStvu u cjelini.

DrugooptuZenik Davor Simie je u biti naslijedio I.opt. Damira Kufnera, te je
bio u razdoblju od l. 12. 1991. do 31. sijednja 1992. godine formalni i faktidni zapovjednik
predmetnog voda vojne policije. Za njega je takoder tijekom ovog kaznenog postupka
nedvojbeno utwdeno da kao zapovjednik toga voda krSeii pravila medunarodnog prava za
vrijeme oruZanog sukoba, iako je bio duZan, propustio sprijediti da se prema civilnom
stanovni5tvu nedovjedno postupa i da se isto protuzakonito zatvara. Nakon Sto je postao
zapovjednik voda njemu je bilo jako dobro poznato da se u baziu Marinom Selu i dallenalaze
4 zatodena civila i kao zapovjednik je bio duZan poduzeti sve radnje da se daljnje zlostavljanje
i protupravnosti sprijede. On je propustio osloboditi te zatodene civile i sprijediti njihovo
daljnje zlostavljanje. Svojim nedinjenjem preiutno je odobrio protupravno postupanje i tako
pristao na nastupanje posljedica, dime je kazneno djelo podinio s evsntualnim umi5ljajem.

Za njega, kao i za I.opt. Damira Kufnera vije6e je utvrdilo niz olakotnih
okolnosti. Stoga je pobude zbog kojih je ll.opt. podinio kazneno djelo pod tod. 3 presude
vijede takoder promatralo kroz konkretnu ratnu situaciju na pakradkom podrudju, gdje su se

neprekidno vodile borbe na svim okolnim boji5tima. I za Ilopt. Davora Simiia vedina
saslu5anih svjedoka je iskazala da se radi o mladom, wijednom i izrazito savjesnom
hrvatskom vojniku, ali koji sq za razliku od I.opt. Damira Kufnera, vojnicima u vodu nije
znao nametnuti kao zapovjednik, i oni ga po vlastitim rijedima nisu doZivljavali kao autoritet.
iak je i vijeie steklo dojam da je Il.opt. svojim pozitivnim ljudskim kvalitetama znatno
odudarao od sredine u kojoj se na5ao i u kojoj se nikako nije sna5ao. U prilog ovakvog
mi5ljenja vijeia govori i dinjenica da je wlo brzo (nakon 2. mjeseca), traLio da ga razdltle iz
vojske kako bi se mogao watiti na daljnji studij veterineuZagreb.

Pored ovih navedenih olakotnih okolnosti vije6e je cijenilo i druge olakotne
okolnosti kao i dinjenicu da Il.opt. Davor Simie nije dosada osudivan, da je obiteljski dovjek,
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oZenjen, otac dvoje malodobne djece i da se za wijeme vodenja ovog kaznenog postupka
disciplinirano i korektno pona5ao i nidim sudu nije otelavao vodenje ovog kaznenog
postupka.

Vijeie je takoder vodilo raduna da je u vrijeme podinjenja kaznenog djela
Il.opt. Davor Simie bio wlo mlada osoba, s jo5 nenawsene 24 godine i koji je voden zanosom
i domoljubljem odmah iz studentskih klupa pre5ao u specifidne ratne okolnosti koje su zatako
mladog i neiskusnog dovjeka blle iruzetno stresne .

S obzirom na sve navedene olakotne okolnosti vije6e je smatralo da su u
konkretnom sludaju zakazneno djelo iz tod. 3. presude ispunjeni svi uvjetni zaublaLavanje
kazne, te je stoga i osuden na najmanju mogu6u kaznu za'nrora u trajanju od 1 godine, koja je
primjerena svim navedenim okolnostima, te lidnosti Il.optuZenika.

Za lll.opt Pavla Vancaba zvanog Dida vijece je utwdilo da je za vrijeme
oruZanog sukoba mudio i nedovjedno postupao prema civilnim osobama, nanosio im velike
patnje i ozljede tjelesnog integriteta i zdravlja, kr5e6i time pravila medunarodnog prava, dime
je podinio kazneno djelo ratnogzlodina protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl.
120. st. 1. OKZRH.

Kao i za ostalu dvojicu optuZenika, odludujuii o vrsti i visini sankcije koja bi
odgovarala krividnoj odgovornosti III.opt. Pavla Vanca5a, vijeie je imalo na umu da je za
krividno djelo za koje je progla5en kriv kao kazna propisana najmanje 5 godina lli kazna
zatxora od 20 godina.

Od podinjenja krividnog djela proSlo je gotovo 18 godina i ovakav protek
vremena je desto znad,alna olakotna okolnost, no kao Sto je vei prije redeno ovdje je rijed o
ratnim zlodinima koji ne zastarijevaju, te samim time protek vremena ne utjede na
sankcioniranje ratnih zlodina.

Kao i kod ostale dvojice optuZenika vije6e je utwduju6i stupanj kaznene
odgovornosti i visinu utwdene kazne kao prvo vodilo raduna o subjektivnim i objektivnim
okolnostima podinjenog djela, te je tako, izmedu ostalog, posebno vodilo raduna o jadini
ugroZavanja i powedi za5tidenog dobra. Samim time odgovornost Pavla Vanca5a je u svakom
sludaju daleko manja od odgovomosti IV, V. i Vl.optuZenika.

Pobude iz kojih je Ill.opt.Pavao Vanca5 podinio kazneno djelo vije6e je takoder
promatralo kroz konkretnu ratnu situaciju na pakradkom podrudju, gdje su se neprekidne
borbe vodile na svim okolnim bojiStima. Pakradko i lipidko podrudje je bilo izloleno stalnom
nasumidnom granatiranju, kako vojnih, tako i civilnih ciljeva, te su svi hrvatski branitelji bili
u posebnom psiholo5kom stanju stalne napetosti i svojewsnog Soka.

Pored ovih navedenih okolnosti vije6e je crjenilo i dinjenicu da III.opt. dosada
nije osudivan, daje obiteljski dovjek, oZenjen, otac dvoje djece i da se za vrijeme vodenja
ovog kaznenog postupka disciplinirano i korektno pona5ao i nidim sudu nije otelao vodenje
ovog kaznenog potupka.
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Pavao Vanca5 je, za razliku od ostale petorice optuZenika, bio mnogo stariji od
njih, i u inkriminirano vrijeme je dak bio i dida i kao takav imao je daleko vi5e Zivotnog
iskustva te je morao znat\ da se civilne osobe ne smiju tuci i maltretirati, a pogotovo starije
Zene, Sto mu je uzeto kao otegotna okolnost. Pogotovo njegova obrana da je istukao Bundii
Milku jer se upla5io za njen Zivot i jer je mislio na njenu obitelj odigledno odi5e cinizmom,
tim vi3e Sto ga je zapovjednik Gojko Brzica sprijedio u daljnjem maltreiranju svjedokinje.

Imaju6i u vidu sve navedeno, kao i sve ve6 prije navedene olakotne okolnosti,
te u svakom sludaju doprinos i ude5ie III.opt. u Domovinskom ratu vijede je smatralo da su u
konkretnom sludaju ispunjeni uvjeti za ublaLavanje kazne, te je III.opt. Pavao YancaS za
predmetno kazneno djelo iz tod. 5 presude osuden na kaznu zatvora u trajanju od 3 godine,
koja kazna je primjerena svim navedenim okolnostima, te lidnosti Ill.optuZenika. Ovakazna
sadrZi dostatnu moralnu osudu zazlo koje je dinjenjem Ill.optuZenik nanio druStvu u cjelini.

ietvrtooptuieniku Tomici Polettu je dokazano da je podinio kazneno djelo
pod tod. 4 a - 4 g presude, tj. da je za wijeme oruZanog sukoba ubijao, mudio, nedovjedno
postupao prema civilnim osobama i nanosio im velike patnje i ozljede tjelesnog integriteta i
zdravlja, kr5e6i time pravila medunarodnog prava i time podinio kazneno djelo ratnogzlodina
protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. l. OKZRH.

Tijekom ovog kaznenog postupka Tomici Polettu je dokazano da je sudjelovao
u nizu stravidnih radnji mudenja i zlostavljanja uhidenih civila. Za vljete nije bilo nikakve
dvojbe da se smrt Mije Danojeviia pod tod. 4 b moZe pripisati upravo batinjanju i zlostavljnju
od starne optuZenika koje je izazvalo srdani udar o5teienika. Takoder se smrt Jove Zestida i
Rade Gojkovi6a, pod tod. 4 e. i 4 f. moLe pripisati i radnjama IV.optuZenika jer se radi o
starijm ljudima, otprije bolesnim, koji su umrli upravo zbog dobivenih batina i smrzavanja
uslijed polijevanja hladnom vodom. Sve ove dinjenice vijede je uzelo kao otegotne okolnosti
na teret IV.optuZenika, tim vi5e Sto je po rijedima preZivjelih o5tedenika on uZivao u tome da
ih redovito tude.

S druge pak strane vijede mu je kao olakotnu okolnost uzelo dinjenicu da je u
vrijeme podinjenja predmetnog kaznenog djela IV.optuZenik bio wlo mlada osoba s jo5
nenaw5ene 24 godine, na kojeg su odito djelovali specifidni ratni uvjeti stalne napetosti i
stresa, jer je gotovo stalno bio pod utjecajem alkohola. Vijede je takoder cijenilo i dinjenicu da
dosada nije osudivan, te da je otac jednog djeteta i da se za wijeme vodenja ovog kaznenog
postupka disciplinirano i korektno pona5ao i nidim sudu nije otelavao vodenje ovog kaznenog
postupka.

Imaju6i u vidu sve navedeno, a pogotovo na jadinu ugroZavanja i powede
za5tidenog dobra lV.opt. Tomica Poletto je za predmetno kazneno djelo osuden na kaznu
zatvora u trajanju od 16 godina, koja kazna je primjerena svim navedenim okolnostima, te
lidnosti IV.optuZenika. Ova kazna sadrZi i dostatnu moralnu osudu za zlo koje je dinjenjem
IV.opt. nanio druStvu u cjelini.

Petooptuieniku Zeljku Tutidu je dokazano da je podinio kazneno djelo pod
tod. 4a, 4 b. i 4 g. presude, tj. da je za vijerrre oruZanog sukoba ubijao, mudio, nedovjedno
postupao prema civilnim osobama i nanosio im velike patnje i ozljede tjelesnog integriteta i
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zdravlja, krSedi time pravila medunarodnog prava i time podinio kazneno djelo ratnogzlodina
protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OKZRH.

Tijekom ovog kaznenog postupka Zeljku Tutidu je dokazano da je takoder
sudjelovao u nizu stravidnih radnji mudenja i zlostavljanja uhiienih civila. Zavljece nije bilo
nikakve dvojbe da se smrt Mije Danojeviia moZe pripisati upravo batinjanju i zlostavljanju i
od strane V.optuZenika, koje je izazvalo srdani udar o5te6enika. Upravo ovu dinjenicu vije6e
je uzelo kao otegotne okolnosti na teret V.optuZenika, a takoder i dinjenicu da je po rijedima
preZivjelih o5tedenika Leljko Tutii prosto uZivao u tome da ih redovito tude.

Kao otegotnu okolnost vije6e je cijenilo i dinjenicu da je V.opt. Zeljko Tutii
pod svaku cijenu poku5ao stvariti laZni alibi kako bi svojim djelima dao manji znalal, tj.
izblegao kaznenu odgovornost. S tim u svezi on je predloLio niz svjedoka, pa i svoju suprugu
SnjeZanu Tutii, koji pred ovim vije6em odigledno nisu govorili istinu, tj.laino su svjedodili,
jerje utvrdeno dinjenidno stanje u potpunosti suprotno od njihovih iskaza.

S druge pak strane vijeie mu je kao olakotnu okolnost uzelo dinjenicu da je u
vrijeme podinjenja ovog kaznenog djela V.optuZenik bio wlo mlada osoba s jo5 nenavr5ene
24 godine, na kojeg su odito djelovali specifidni ratni uvjeti stalne napetosti i stresa. Vijeie je
takoder cijenilo i dinjenicu da dosada nije osudivan, da je obiteljski dovjek, oZenjen, otac
dvoje malodobne djece i da se za vrijeme vodenja ovog kaznenog postupka disciplinirano i
korektno pona5ao.

Imajuii u vidu navedeno, a pogotovo na jadinu ugroZavanja i povrede
za5tidenog dobra V.opt. Zellko Tuti6 zvani Eki je za predmetno djelo osuden na kaznu zatvora
u trajanju od 12 godina, koja kazna je primjerena svim navedenim okolnostima, te lidnosti
V.optuZenika. Ova kazna sadrZi i dostatnu moralnu osudu za zlo koje je dinjenjem
V.optuZenik nanio druStvu u cjelini.

SestooptuZeniku Antunu lvezidu je dokazano da je podinio kazneno djelo
pod tod. 4 a, 4 e. i 4 f. presude, tj. da je za vrijeme oruZanog sukoba ubijao, mudio,
nedovjedno postupao prema civilnim osobama i nanosio im velike patnje i ozljede tjelesnog
integriteta i zdravlja, kr5edi time pravila medunarodnog prava i time podinio kazneno djelo
ratnog zlodina protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OKZRH.

Tijekom ovog kaznenog postupka Antunu Iveziiu zvanom Braja je dokazano
da je sudjelovao u nizu stravidnih radnji mudenja i zlostavljanja uhi6enih civila. Zavijele nlje
bilo nikakve dvojbe da se smrt Jove 2esti6a i Rade Gojkovida, pod tod. 4 e. i 4 f. moLe
pripisati i radnjama Vl.optuZenika jer se radi o starijm ljudima, otprije bolesnim, koji su umrli
upravo zbog dobivenih batina i smrzavanja uslijed polijevanja hladnom vodom. Sve ove
dinjenice vijeie je uzelo kao otegotne okolnosti na teret Vl.optuZenika, tim vi5e Sto je po
rijedima preZivjelih o5teienika on prosto uZivao u tome da ih reodovito tude.

Kao otegotnu okolnost vijeie mu je uzelo i dinjenicu da se on, zarazliku od
ostalih optuZenika, jo5 dodatno iZivljavao na o5te6enicima, te je tako 20. studenog 1991. g.
odsjekao uho Nikoli Krajnoviiu, dok je Savi Gojkovidu, Peri Novkovi6u i Milanu Popovidu
odsjekao oba uha, azatim zasjekao resicu uha Miji Krajnovidu zapovjediv5i mu da pojede uho
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Save Gojkoviia, Sto je ovaj iz straha i udinio. On se dak time hvalio govoreii da 6e mu to Sto

radi u Marinom Selu biti uradunato u vojni staZ.

S druge pak strane vijeie mu je kao olakotnu okolnost uzelo dinjenicu da je u
wijeme podinjenja predmetnog kaznenog djela Vl.optuZenik bio wlo mlada osoba s tek
navr5enih 19 godina, ni u kom sludaju dovoljno Zivotno zreo, i na kojeg su odito djelovali
specifidni ratni uvjeti stalne napetosti i stresa, i desto je bio pod utjecajem alkohola. Vije6e je
takoder cijenilo i dinjenicu da dosada nije osudivan, daje oZenjen i otac dvoje malodobne
djece, i da se za vnjeme vodenja ovog kaznenog postupka disciplinirano i korektno pona5ao i
nidim sudu nije otelavao vodenje ovog kaznenog postupka.

Odludujudi o visini kazne vije6e je imalo na umu sve navedeno, a pogotovo
jadinu ugroZavanja i povrede za5ti6enog dobra, te dinjenicu da je u vrijeme podinjenja ovog
kaznenog djela Vl.opt. Antun lvezit bio mladi punoljetnik i da mu se kao takvom u smislu dl.
110. st. l. Zakona o sudovimazamladeZ (,,NN" l1Il97) ne moZe izretikaznazatvorau
trajanju duljem od 12 godina. Zbog togaje vijeie smatralo da je kazna zatvora od 10 godina
na koju je Vl.opt. Antun lvezil osuden primjerena svim navedenim okolnostima, te lidnosti
VloptuZenika. Ova kazna sadrZi i dostatnu moralnu osudu za zlo koje je dinjenjern Vl.opt.
nanio druStvu u cjelini.

Temeljem dl. 63. KZ optuilenicima je u izredene kazne zaftora uradunato
wijeme provedeno u pritvoru i to I.optuZeniku Damiru Kufneru od 19. veljade do 25. srpnja
2008. godine i od 28. srpnja 2008. godine pa do 13. oZujka 2009, godine; Il.optuZeniku
Davoru Simi6u od 19. veljade do 25. srpnja 2008. godine, od 28. srpnja do 22. prosinca 2008.
godine i od 9. sijednja do 17. veljade 2009. godine; Ill.optuZeniku Pavlu Vanca5u od 21.
oZujka do 22. prosinca 2008. godine, a optuZenicima Tomici Poletto, Zeljku Tutiiu i Antunu
Ivezi6u od2l. oZujka 2008. godine pa dalje.

Temeljem dl. 122. st. 4. ZKP svi optuZenici su oslobodeni od obveze naknade
tro5kova kaznenog postupka iz il. 119. st. 2. tod,. l-6. ZY\P u cijelosti. Naime, svi optuZenici
su dugo wemena proveli u pritvoru, bez ikakvih primanja, a tro5kovi ovog kaznenog postupka
su izuzetno visoki, tako da bi plaianjern tih tro5kova bila dovedena u pitanje njihova i
egzistencija njihovih obitelji.

U PoZegi, 13. oZujka 2009. g.
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ZAPISNIiAR:

Tatjana Obradovid, v.r.

PRAVNA POUKA:

PREDSJEDNIK VIJECA:

Predrag Dragidevi6, v.r.

Protiv ove presude dopu5tena je Lalba u roku od 15 dana od dana primitka
pisanog otpravka presude. Zalbase podnosi ovom sudu u dovoljnom broju istovjetnih
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primjerka za sud i protivnu stranu, neposredno ili preporudeno putem po5te. O Lalbi odluduje

Vrhovni sud Republike Hrvatske uZagrebu.

DNA:

l. ZDO Polega,na broj K-DO-14/07
2. I.opt. DAMIR KUFNER, Ul. S. Radida 62, PREKOPAKRA
3. Il.opt. DAVOR SIMIC, Vinogradska ul. 3, PAKRAC
a. III.opt. PAVAO VANCAS, Ribarica 136, KARLOBAG
5. IV.opt. TOMICA POLETTO,Zatvor u PoZegi

6. V.opt. ZnUrcO TUTIC, Zatvor u PoZegi

7. Vl.opt. ANTLN IYEZIC,Zatvor u PoZegi

8. Branitelj I. opt. JOVAN DONESKI, odvjetnik iz Gare5nice, V. Nazora 19b

9. Branitelj Il..opt. MARKO DUMANdIC, odvjetnik iz Osijeka,L. Jdgera6

1 0. Branitelj III. opt. ZnurcO DAMJANAC, odvj etnik iz P oaege

1 1 . Braniteli tV.opt. BRANKO BARIdEVId, odvjetn lk iz P olege

12. Branitetj V.opt. GORDANA GRUEBSA,fblerov trg 10/V, Zagreb

I 3. Braniteti Vf .opt. DOMAGOJ MILIdEVIC, odvjetn ik iz P oLege

Suglasnost ovog prijepisa s izvornikom ovjerava
upravitelj sudske pisarnice

(Damir SamardZija)
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